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Sammanfattande analys 

Nämndens fokusområden - Fokus Järva 

Utifrån lokala utmaningar och målsättningar för Järva stadsdelsområde har fem fokusområden 

prioriterats. 

 Stadsutveckling och stadsmiljö 

 Ekologisk hållbarhet och klimaträttvisa 

 Barn och ungas uppväxtvillkor 

 Civilsamhälle och delaktighet 

 Näringsliv och sysselsättning 

Det långsiktiga målet med Fokus Järva är att skillnaderna i människors livsvillkor i 

Stockholm ska minska. Grunden är nya bostäder och stadsmiljöer men också satsningar för att 

fler ska ha tillgång till utbildning och arbete och en meningsfull fritid. Fokus Järva innebär en 

förstärkning och samordning av insatser, det innebär en prioritering inom ordinarie processer 

men också att testa nya lösningar och förstärkt samverkan för att stärka utvecklingen av 

området. Utifrån lokala utmaningar och målsättningar för Järva stadsdelsområde har fem 

fokusområden prioriterats. 

Stadsutveckling och stadsmiljö                    

Under perioden har arbete pågått för att utveckla Järvavärdarnas roll och insatser, bland annat 

med planering av utbildningar för att de ska kunna yrkescertifieras samt olika uppdrag som 

nudging för att ändra beteenden som leder till nedskräpning, skadedjur och otrygghet. 

Påbörjade projekt för exempelvis anläggande av skatepark samt insatser för att underlätta 

spontanidrott med exempelvis renovering av utegym kommer att leda till ett ökat utbud av 

fritidsaktiviteter. 

Ekologisk hållbarhet och klimaträttvisa        

Under perioden har nya bärpopuper planerats för utsättning stadsdelsområdet under våren. 

Odlingslådorna förses med skyltar där invånarna tackas för att de lägger sitt skräp i 

soptunnorna istället för på marken och med uppmaning att de gärna får smaka bären och 

skörda örterna. Som ett komplement till bärpopuperna kommer även klistermärken med 

budskapet "Tack för att du slänger ditt skräp i papperskorgar, då kan vi lägga vår tid på att 

plantera istället" att sättas på sopkärl i anslutning till odlingslådorna. 

Ytterligare en nudginginsats är inplanerad under våren som innebär att tjugo renoverade och 

nymålade papperskorgar sätt ut på några platser i stadsdelsområdet, men istället för att kunna 

slänga skräp i behållaren pryds sopkärlet med planterade blommor. Även dessa papperskorgar 

kommer att ha klistermärken med budskap. En utvärdering av pågående och inplanerade 

nudginginsatser genomförs i slutet av sommaren. 

Barn och ungas uppväxtvillkor 
Under perioden har tidiga insatser erbjudits för att minska antalet barn och unga som dras in i 

kriminalitet. För att tidigt identifiera barn och unga i riskzon för att utveckla en kriminell 

livsstil har nämnden bland annat samverkat med aktörer som polisen, skolan och 
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civilsamhället. För att fler barn och unga i samhällsvård ska nå skolframgång har fokus lagts 

på att följa barns skolresultat, hälsa och fritidsaktiviteter under utredningstiden. Nämnden har 

arbetat för att barn ska vara delaktiga genom att påverka insatsens utformning och få sin röst 

hörd i kontakten med socialtjänsten. 

Nämnden arbetar långsiktigt med att öka inskrivningstalen i förskolan genom ett flertal 

strategier och åtgärder. Den senaste statistiken visar en positiv trend med ökad 

inskrivningsgrad, särskilt i de stadsdelar som prioriterats på grund av låg inskrivningsgrad. 

Lokala insatser, såsom uppsökande aktiviteter och informationskampanjer, har använts för att 

kommunicera vikten av förskolans betydelse till vårdnadshavare. Dessutom har öppna 

förskolan fördjupat sitt arbete genom SKR-projektet "Öppen förskola – tillsammans för jobb 

och integration", vilket fokuserar på att underlätta vägen till arbete för utrikesfödda kvinnor 

med små barn. Andra åtgärder inkluderar riktad språkträning och Svenska för föräldralediga 

(SFF). Genom att kontinuerligt implementera och förbättra sådana åtgärder, siktar Järva på att 

långsiktigt öka inskrivningsgraden i förskolan och därigenom främja barns tidiga utbildning 

och utveckling. 

Nämnden har, i samarbete med idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen, Kista SC och 

RF-SISU, utvecklat Järvaligan för att erbjuda barn meningsfull fritid i en trygg miljö genom 

organiserad idrott. Den första turneringen hölls i slutet av april på Akalla bollplan och 

invigdes med närvaro av stadens finansborgarråd och nämndens ordförande. 

Nämnden har i samverkan med idrottsförvaltningen, BK Bussenhus, Kista SC, Som United 

FF och Spånga IS FK erbjudit spontanfotboll i fyra hallar under första tertialen. 

Spontanfotbollen har spelats under fredag- och lördagskvällar. 

Civilsamhälle och delaktighet                        

I januari genomförde nämnden årets första dialogforum med civilsamhället, där temat var 

Fokus Järva och det arbete som genomförs utifrån denna satsning. Nästa dialogforum 

anordnas under maj med tema om sommaraktiviteter i staden för barn, unga och 

vårdnadshavare. Dialogforum syftar till är att skapa fler kontaktytor som stärker samverkan 

och möjliggör erfarenhetsutbyte och delaktighet för civilsamhället inom stadsdelsområdet. 

Implementeringen av tillämpningsanvisningar och process gällande IOP och samverkan med 

civilsamhället fortgår enligt plan. 

Nämndens arbete med genomförande av medborgarbudget rörande ett utegym i Husby 

fortlöper enligt nämndens projektplan. I arbetet har nämnden ett särskilt fokus på att 

säkerställa ett funktionshinderperspektiv i utformningen av utegymmet. 

Stockholms stad har genom ansökan från miljö- och hälsoskyddsnämnden beviljats medel för 

EU-projektet Scale Stockholm inom ramen för det europeiska klimatkontraktets nätverk Net 

Zero Cities Pilot Cities Programme. Nämnden planerar att delta i projektet, som startar 1 maj 

2024. Projektet har som huvudsyfte att utveckla och testa olika metoder för att engagera och 

involvera invånare, föreningar och lokalt näringsliv i stadens klimatomställning och lokala 

åtgärder för att minska klimatpåverkan och öka befolkningens hälsa. Utifrån dialogen 

kommer nämnden att utvärdera om detta kan utgöra grunden för utformningen av nämndens 

nästa medborgarbudget inom området klimatomställning, hälsa och fritidsodling. 
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Inför kommande EU-val bidrar nämnden på olika sätt för att öka valdeltagandet inom 

stadsdelsområdet. I januari rekryterades fyra ungdomar till Framtidens Hus för att vara EU-

valsambassadörer. I februari anordnade ambassadörerna en EU-valskväll i Husby. 

Ungdomarna modererade en EU-valsdebattboxning med dueller samt ett panelsamtal mellan 

politiker och föreningslivet på temat ökat valdeltagande bland unga. 

Näringsliv och sysselsättning                          

Nämnden samverkar med arbetsmarknadsnämndens Jobbtorg Unga Kista genom 

verksamheten Kompetensverkstan. Verksamheten som stöttar unga personer mellan 16-29 år 

mot arbete och studier har utökat sin verksamhet till Husby under perioden efter att tidigare 

enbart funnits i Tensta. Samverkan mellan nämnderna har under perioden även inneburit ett 

nytt samarbete med civilsamhället i form av ett idéburet offentligt partnerskap med Folkets 

Husby. 

Nämnderna samverkar även runt insatsen Järvavärdar som är en verksamhet under utveckling 

där social och ekologisk hållbarhet knyts ihop. Målet är att anställda inom ramen för insatsen 

kommer få utbildning och erhålla ett yrkesbevis enligt svensk branschstandard. 

KF:s inriktningsmål: 1. Ett Stockholm som håller samman med en stark och jämlik välfärd i 

hela staden 

Nämnden har påbörjat arbetet med en ny parkleksplan liksom utredning av eventuell ny 

parklek i Norra Järva. Arbetet att flytta parkleken Erikslund i Hjulsta, till Nydalsparken i 

Tensta fortgår. 

Under tertialen har nämndens fritidsverksamheter genomfört 107 aktiviteter inom idrott, 

rörelse och hälsa. Majoriteten av aktiviteterna har skett i parklekarna. Det har också varit 

aktiviteter som gym, fotboll, innebandy och badminton. 

 

Under perioden har Framtidens hus noterat en ökning av besökare. Arbetet med att nå särskilt 

prioriterade grupper fortgår där andelen tjejer har ökat markant. Framtidens hus har även 

förbättrat ungdomsgårdsråden för att främja delaktighet och demokrati på lång sikt. Under 

sista veckan i mars startade de nya ungdomsgårdsråden med förnyade rutiner och tydliga 

ansvarsområden som valts av ungdomarna själva. Under perioden har Framtidens hus även 

organiserat kultur- och techaktiviteter där andelen tjejer som deltar i techaktiviteter uppgår till 

80 procent. 

Verksamheten Fritid för alla har under perioden arrangerat flera aktiviteter för barn och unga 

med funktionsvariationer, inklusive lovaktiviteter som bowling, dans, idrottsdag med Kista 

SC, skiddag i Hammarbybacken och Cirkus Cirkör på Rinkebyskolan. 

För att nå ut till fler barn och unga som identifierar sig som HBTQI-personer har HBTQi-

mötesplats unga har samverkan med verksamheter på enheten och avdelningen skett, samt 

externa aktörer såsom HBTQi-hänget Lili, RFSL, MUCF, Mini Maria och föreningen Stolta 

föräldrar. 

På sportlovet arrangerade ungdomsgårdarna skidresor till Romme. Verksamheterna erbjöd 

även aktiviteter såsom bad vid Kokpunkten (Västerås), utmaningar/uppdrag på Prison Island, 
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Escape room, samt Jumpyard. I stadsdelsområdet nyttjades bowlinghallar, skridskobanor och 

biosalonger. 

Nytt för i år var att varje stadsdel tilldelades antal platser på kollo utifrån socioekonomi. Järva 

tilldelades 900 platser. En omfattande marknadsföringskampanj genomfördes i februari-mars 

och nio informationsträffar hölls både vardagskvällar och helgdagar för vårdnadshavare 

runtom i Järva. Trots detta har antalet inkomna ansökningar inte ökat i den utsträckning som 

önskats. Antalet inkomna kolloansökningar blev 292 stycken. 

Andelen barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd har under perioden fortsatt att 

minska och uppgår till 5,1 procent i jämförelse med 5,2 procent i slutet av 2023. 

Den senaste statistiken avseende inskrivningsgraden inom förskolan i Järva visar en positiv 

trend, med en ökning jämfört med föregående år. Särskilt i de stadsdelar som prioriterats på 

grund av låg inskrivningsgrad syns en ökning. Uppsökande aktiviteter och 

informationskampanjer har varit en strategi för att öka inskrivningsgraden. Genom att 

kommunicera förskolans undervisningsuppdrag och betydelsen av tidig utbildning för barns 

språkutveckling har nämnden arbetat aktivt för att informera vårdnadshavare om förskolans 

fördelar. 

I syfte att öka inskrivningsgraden har öppna förskolan under tertialen fördjupat arbetet genom 

Sveriges kommuner och regioner (SKR-)projektet "Öppen förskola – tillsammans för jobb 

och integration". Projektet fokuserar på att underlätta arbetsvägen för utrikes födda kvinnor 

med små barn. Andra åtgärder som vidtagits för att öka inskrivningsgraden är exempelvis att 

erbjuda riktad språkträning och Svenska för föräldralediga(SFF). 

Användningen av arbetsprover som en del av rekryteringsprocessen har bidragit till att 

säkerställa att de valda kandidaterna har god kompetens inom det pedagogiska uppdraget samt 

besitter den språkliga kompetens som krävs för tjänsten. 

Både Språkmatris för undervisningsutveckling och Utbildning, lärande, forskning (ULF) 

- projekt för undervisningsutvecklande forskning om de yngsta barnens svenska ordförråd och 

språkutveckling, har erhållit positiv respons. Arbetslagen som deltar i projektet utvecklar 

arbetssätt som ger en positiv påverkan på undervisningen och lärandet i förskolemiljön. 

Nämnden har utarbetat en struktur för systematisk uppföljning genom Barnhälsoteamet. Syftet 

med Barnhälsoteamet är att samordna och utvärdera insatser från barnhälsans olika 

funktioner, följa upp samt utveckla främjande och förebyggande barnhälsoarbete. Dessutom 

fungerar barnhälsoteamet som ett forum för ett systematiskt tvärprofessionellt barnhälsoarbete 

och syftar till att ge stöd från resursenhetens funktioner till ledning, specialpedagoger och 

arbetslag utifrån ett barnhälsoperspektiv. 

En handlingsplan har utarbetats för att främja samverkan mellan avdelning individ och familj 

och förskoleavdelningen, med målet att erbjuda tidigt stöd till barn och föräldrar. För att 

uppnå detta inkluderar planen åtgärder som att göra information om föräldrarådgivningen 

tillgänglig för föräldrar på förskolorna, informera föräldrar om vikten av närvaro på förskolan 

och att förskolan konsulterar föräldrarådgivningen vid behov. 

För att tidigt identifiera barn och unga i riskzon för att utveckla en kriminell livsstil har 
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nämnden bland annat samverkat med aktörer som polisen, skolan och civilsamhället. 

Nämnden har arbetat med att synliggöra och motverka alla typer av våld inklusive dödligt 

våld. Genom uppsökande arbete och de informationssatsningar som genomförts har fler 

invånare fått stöd och hjälp från socialtjänsten till ett liv fritt från kriminalitet, missbruk och 

våld. För att fler barn och unga i samhällsvård ska nå skolframgång har fokus lagts på att följa 

barns skolresultat, hälsa och fritidsaktiviteter under utredningstiden. 

Planering och kartläggning inför omställning till en hållbar socialtjänst pågår. Förarbetena till 

den nya lagen pekar mot en kunskapsbaserad socialtjänst som är mer tillgänglig för invånarna, 

med mindre biståndsprövning och mer fokus på förebyggande arbete och tidiga insatser. 

Nämnden har startat projektet som innebär att omforma hela socialtjänsten. Första steget är 

taget och arbete pågår med att kartlägga vilka insatser nämnden kan erbjuda invånarna. Ett 

första steg inför omställningen är att avdelningen individ och familj har startat upp en första 

linjens socialtjänst i Järva. Syftet är att i enlighet med nya socialtjänstlagen lägga fokus på 

förebyggande insatser samt insatser utan biståndsprövning. 

Socialtjänsten verkar även för att den som utsatts för brott och dennes närstående får stöd. 

Totalt har 31 personer fått anhörigstöd. De flesta söker stöd som anhörig till personer med 

beroendeproblematik. 

Det lokala barnrättsnätverket för socialtjänsten har påbörjat utveckling av strukturer för 

barnrättsarbete på samtliga enheter och inventerat vilka verktyg och metoder för barnsamtal 

som enheterna har och behöver. 

Utvecklingsarbetet inom ramen för samverkan för barn och unga med särskilda behov (BUS) 

fortlöper i enlighet med antagen handlingsplan. Den lokala BUS-styrgruppen har reviderat 

rutinen för samordnad individuell plan samt beslutat om en gemensam samverkansrutin vid 

orosanmälan och kommunikationsplan vid spridning av information mellan BUS-aktörerna. 

Nämnden har under perioden förberett sig på införandet av den nya lagen om stärkta 

rättigheter för barn och vuxna i skyddat boende som trädde i kraft den 1 april 2024. För att 

underlätta implementeringen av nya arbetssätt som följer med den nya lagens införande har 

myndighetsutövande verksamheter inom barn och unga samt vuxna skapat en gemensam rutin 

för hur dokumentation och handläggning ska genomföras. 

Socialtjänsten har givit stöd och hjälp till enskilda som är våldsutsatta och våldsutövare 

motiveras till att sluta med våldet. 

Resultatet för indikatorn Andel placerade barn som når målen i svenska/svenska som 

andraspråk, matematik, och engelska i grundskolan uppgår till 59 procent vilket är lägre än 

målet 65 procent. Nämnden höjer dock ambitionsnivån för årsmålet från 60 procent till 65 

procent. För att stärka förutsättningarna för att barnen ska klara skolmålen har nämnden 

väglett och samverkat med familjerna för att följa skolarbetet. Nämnden har även bistått 

familjehemmen med handledning och dokumentation om hur familjehem kan bidra till att 

vara goda familjehemsföräldrar och stötta barnen i skolarbetet. 

Resultatet för indikatorn Andel utredningar av barn och unga där barnet har varit delaktigt 

och fått återkoppling uppgår till 67,5 procent vilket är lägre än målet 70 procent. För att fler 

barn ska bli delaktiga och få återkoppling avser nämnden att säkerställa möjligheterna till 
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återkoppling under pågående och avslutad utredning och vidareutveckla stödmaterial för att 

det ska bli enklare för barn att berätta om sin situation. Bland annat ska myndighetsutövande 

verksamheter inom barn- och ungdom genomföra en brukarundersökning i syfte att ta reda på 

hur barn och/eller föräldrar upplevt kontakten med socialtjänsten. 

Under perioden har fokus på arbetsinriktningen inom sysselsättning och daglig verksamhet 

förstärks genom att säkerställa att beställningarna syftar till en ökad självständighet. 

För att möjliggöra en bostadskarriär för personer som bor på gruppbostad framgår det tydligt i 

beställningarna att målet är ett mer självständigt boende. Under perioden har två personer bytt 

boendeform som ett led i att bli mer självständiga. 

Nämndens arbete med att utveckla användandet av välfärdsteknik och digital kommunikation 

för äldre har fortskridit under perioden. Detta gäller särskilt inom nämndens vård- och 

omsorgsboenden gällande olika system för exempelvis digital signering. 

Under perioden har anhörigkonsulenterna haft kontakt med ett sjuttiotal anhöriga i Järva, 

varav cirka 60 kvinnor och 10 män. Drygt 70 procent är anhöriga inom äldreomsorgen, 20 

procent inom socialpsykiatrin och 10 procent inom funktionsnedsättning. Under vintern har 

det varit en ökad inströmning av kontakter och frågor från anhöriga till personer med psykisk 

ohälsa. Under perioden har tre anhöriggrupper pågått i stadsdelen, en för partners till personer 

med somatiska sjukdomar, en för partners till personer med kognitiva sjukdomar och en för 

föräldrar till vuxna barn som lider av psykisk ohälsa. 

Rinkeby vård och omsorgsboende har under perioden utrustats och har nu utrustning klart för 

boende på samtliga tio avdelningar. Inflyttningstakten till vård och omsorgsboende var i 

början av året intensiv men har under mars avtagit. 

Nämnden har i samarbete med idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen i samverkan 

med Kista SC. RF-SISU Stockholm samt Stockholms Fotbollsförbund, utvecklat ett upplägg 

för Järvaligan. Järvaligan syftar till att fånga upp barnen efter skoltid och erbjuda barnen en 

meningsfull fritid i en trygg miljö, genom att sänka trösklarna för organiserad idrott, arbeta 

för ett prosocialt beteende och främja utveckling hos barn och unga. Just nu erbjuds formatet i 

tre samverkansskolor Askebyskolan, Akalla grundskola och Hjulstaskolan. 

Under perioden har ESF-projektet Aktiv fritid präglats av nya rutiner, arbetssätt och vägar att 

nå ut till Järvas medborgare om konceptet fritidslots. Projektet har nått 130 lyckade lotsningar 

av barn och unga, in i vuxenledda fritidsaktiviteter. Majoriteten förfrågningar kommer från 

skola, socialtjänstens ungdomsenhet samt familjens HUB (första linjens socialtjänst). 

Under perioden har bland annat Internationella kvinnodagen i Järva uppmärksammats med ett 

flertal kulturprogram i stadsdelsområdet. Högtiden Eid har uppmärksammats särskilt i Tensta 

och Rinkeby. Nämnden har även i samarbete med stadsteatern i Husby anordnat tre 

söndagsteater-föreställningar för barn och vuxna med fullsatta läktare. 

Förskolor har kunnat besöka Dockteater Tittuts 18 föreställningar i Blå Huset under perioden. 

Under perioden har även en ny barnkulturgrupp i Järva bildats och två planeringsmöten ägt 

rum med representanter från förskolans åtta enheter. 

Nämnden har under perioden fortsatt att ge stöd till det lokala föreningslivet, dels genom 
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föreningsbidrag och dels genom möjligheter till vägledning. Som ett komplement till 

föreningsbidragen som beviljats av nämnden för 2024, kommer nämnden stärka samverkan 

med föreningslivet ytterligare för att erbjuda barn och unga fler föreningsdrivna lovaktiviteter. 

Nämnden arrangerade i början av året en föreningsmässa som var välbesökt och gav 

besökande föreningar möjlighet att knyta kontakter med relevanta aktörer som har olika typer 

av resurser. 

KF:s inriktningsmål: 2. Ett grönt och fossilfritt Stockholm som leder en rättvis 

klimatomställning 

Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig 

på att tre av kommunfullmäktiges fyra verksamhetsområdesmål kommer att uppfyllas helt. 

Det mål som bedöms vara delvis uppfyllt är mål 2.2 Stockholm ska vara en stad där den 

biologiska mångfalden ökar. Av de fyra nämndmålen bedöms att samtliga fyra kommer att 

uppfyllas helt. 

Under perioden har nämnden fortsatt arbetet med att energieffektivisera verksamheterna. 

Även arbetet med att öka andelen hämtställen med matavfallsinsamling samt att minska inköp 

och användning av engångsartiklar och plastprodukter i nämndens verksamheter har fortsatt. 

Nämndens fritidsbibliotek har under perioden påbörjat utvecklingen av ett cirkulärt arbetssätt 

där verksamheten tar in begagnad utrustning för att låna ut. Genomförande av stadens e-

utbildning Hållbara kontor inom nämndens verksamheter har påbörjats. Under perioden har 

en workshop om Hållbara vård- och omsorgsboenden genomförts, med deltagande av chefer 

och medarbetare från nämndens berörda utförare. Under workshopen framkom det att 

verksamheterna arbetar aktivt med frågan rörande användningen av 

engångsförbrukningsartiklar genom att använda tvättbara flergångsartiklar. Förslag på 

ytterligare åtgärder togs fram, vilka kommer resultera i en handlingsplan. Under perioden har 

förskoleavdelningens ledning säkerställt kontroll över inköp av engångsartiklar och onödiga 

plastprodukter för att minimera avfall och främja hållbara inköp. 

Nämnden har vidtagit flertalet åtgärder för att öka andelen ekologiska inköp. Åtgärderna 

består bland annat av kartläggning rörande avtal och upprättande av rutin för systematisk 

uppföljning där implementering av rutinen kommer påbörjas under våren. Nämnden bedöms 

dock inte uppnå målet för andel ekologiska inköp för året. 

Samarbetet med miljöförvaltningen och trafikkontoret har fortsatt genom lokala åtgärdsplaner 

och projekt i Grönare Stockholm och andra insatser för att stärka motståndskraften mot 

extremväder som skyfall och värmeböljor samt öka biologisk mångfald. 

Samverkan mellan förskolor och Järvavärdarna inom stadsodling har under perioden fortsatt 

enligt konceptet Odlingshjältarna. Det innebär att barnen får olika uppdrag och lär sig om 

klimatsmart odling. Nämnden har genomfört en inventering av befintliga odlingar i 

stadsdelsområdet. Detta har resulterat i en rapport som färdigställdes under perioden. 

Rapporten lyfter olika aspekter som är viktiga att ta med i det fortsatta utvecklingsarbetet 

såsom invånarnas intresse och förutsättningar för olika former av odling. 

Nämnden har under perioden initierat ett arbete med att utforma en långsiktig strategi för att 

fånga upp tillgänglighetsaspekter i insatser och projekt i stadsmiljön. I planeringsarbetet för 
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att överta skötsel av park-och naturmark i egen regi har en arbetsgrupp upprättats specifikt för 

inköp/leasing av fordon och maskiner. Arbetet med att förbättra ett flertal trappor i Tensta, 

Hjulsta och övriga Spånga har fortsatt och förväntas avslutas till sommaren 2024. Parallellt 

pågår ett löpande arbete med att se över stadsdelsområdets park- och gångvägar och förbättra 

framkomligheten. Nämnden har under perioden även genomfört en utredning kring 

möjligheterna att införa en gemensam bilpool för nämndens verksamheter. Under perioden 

har även en översyn av tillgång och behov av miljövänliga transportalternativ inom nämnden 

påbörjats. 

Nämndens arbete med att genomföra insatser för att invånarna ska ha en god livsmiljö fortgår. 

Under perioden har nämndens arbete med att konkretisera de mest effektiva åtgärderna för att 

svara upp gentemot stadens handlingsplan för hållbar plastanvändning inletts. Arbetet med att 

fasa ut farliga kemikalier, göra kemikaliesmarta inköp och minska plastanvändningen inom 

nämndens verksamheter har fortsatt. I samarbete med miljöförvaltningen har arbetet under 

perioden fortsatt med lokala åtgärdsplaner i syfte att förbättra vattenkvalitet i Igelbäcken och 

Bällstaån. 

KF:s inriktningsmål: 3. Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, jobb 

och bostäder för alla.  

Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig 

på att sex av kommunfullmäktiges sju verksamhetsområdesmål kommer att uppfyllas helt. 

Det mål som bedöms vara delvis uppfyllt är mål 3.6 Tryggheten ska öka genom förebyggande 

insatser. Av de åtta nämndmålen bedöms samtliga uppfyllas helt. 

Nämnden prognostiserar sammantaget en budget i balans efter resultatöverföring. 

Kostnaderna har ökat kraftigt de senaste åren med anledning av hög inflation och höga räntor. 

Åtgärder är vidtagna inom flera områden, främst inom äldreomsorgen där ett större underskott 

befaras. Nämnden har beredskap för att vid behov anpassa verksamheterna till förändrade 

ekonomiska förutsättningar. Förutom ständiga anpassningar utifrån ändrade volymer och 

kostnadsökningar så görs i samband med planering av nytt budgetår analyser av kostnads- och 

intäktsutveckling som underlag för prioriteringar och investeringsöverväganden. 

Trots att samhället befinner sig i en lågkonjunktur med hög inflation, höga energikostnader 

och därmed högre prisnivåer för hushållen fortsätter andelen personer i behov av ekonomiskt 

bistånd i stadsdelsområdet att minska och uppgår till 3,25 procent för perioden i jämförelse 

med 3,31 procent i slutet av 2023. Anledningen till det goda resultatet bedöms vara den 

samverkan som nämnden har med olika aktörer som Jobbtorg, Arbetsförmedlingen och 

vårdcentralerna för att stötta klienter i sitt förändringsarbete mot självförsörjning. Vidare 

bedöms arbetet med stegförflyttningar mot arbetsmarknaden samt ett individanpassat stöd 

vara en del av resultatet. 

Stadens näringslivspolicy löper ut under innevarande år och är just nu föremål för revidering. 

Nämnden arbetar systematiskt med policyn i enlighet med den handlingsplan som tidigare 

tagits fram för lokala näringslivsfrågor och beaktar Järvas mångfacetterade näringsliv. 

Nämnden handlägger sommarjobbsansökningar från totalt 3 080 stycken ungdomar varav 

1 683 stycken hittills erbjudits anställning. Nämnden samarbetar med både stadens 
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verksamheter och civilsamhället för att hitta arbetsplatser. 

Baserat på tidigare dialoger framkom ett önskemål om att medborgarkontor bör finnas på flera 

platser i Järva. Medborgaservice startade därför upp ett mobilt medborgarkontor för ökad 

tillgänglighet och service. Under perioden har fyra tillfällen ägt rum för det mobila 

medborgarkontoret med fokus på elevstipendier, sommarkollo och feriearbete. 

Arbetsmarknadsnämnden kommer att i samverkan med Järva stadsdelsnämnd genomföra 

grönyteskötselsutbildning för Järvavärdarna så att dessa ska kunna få ett yrkesbevis.  

Nämnden förväntas ta emot sex till åtta nya Järvavärdar under våren. Planering för hur 

Järvavärdarna ska integreras som en del i nämndens drift av renhållning och skötsel av park- 

och naturmark har inletts och utbildningsinsatsen är en viktig del i detta arbete. 

Nämnden arbetar aktivt med att förhindra avhysningar genom uppsökande arbete i ett tidigt 

skede samt genom råd och stöd om insatser i syfte att personerna kan bo kvar. Av 253 

inkomna meddelande till nämnden från hyresvärdar har nämnden avvärjt avhysning i 251 fall. 

Ingen av dessa avhysningar avser barnfamiljer. 

Samverkan med Stiftelsen SHIS Bostäder och andra hyresvärdar har fortsatt i syfte att stötta 

individerna i vägen mot långvariga boendelösningar samt undvika akut hemlöshet. Samverkan 

med Stiftelsen SHIS Bostäder har bland annat lett till att 16 hushåll har blivit beviljade 

insatsen Stiftelsen SHIS Bostäder samt att två hushåll med insatsen erhållit 

förstahandskontrakt. 

Årets medarbetarenkät visar på ett AMI (aktivt medskapandeindex) på 80, vilket är tre 

indexpunkter lägre än uppsatt mål på 83. I och med sammanläggningen saknas jämförbara 

siffror för 2023, däremot finns jämförbara siffror mot staden i stort som i år hade ett AMI på 

81. Sammanläggningen till Järva stadsdelsnämnd har inneburit stora förändringar för många 

medarbetare med bland annat nya chefer, nya kollegor och nya arbetssätt. Under perioden har 

skyddsronder genomförts i samtliga verksamheter utifrån nämndens årshjul för 

arbetsmiljöarbetet där såväl fysiska som sociala och organisatoriska arbetsmiljöfaktorer 

undersökts och riskbedömts. Utifrån detta har åtgärdsplaner tagits fram. 

Sjukfrånvaron ligger på en rimlig nivå utifrån aktuella siffror för mars månad som är en 

månad då sjukfrånvaron brukar ligga högre än genomsnittet. Kvinnors sjukfrånvaro är högre 

än mäns både på lång tid och kort tid. 

För att implementera nämndens vägledande ord ”mod” och ”tillsammans i samverkan” har 

nämndens chefer via chefsforum bland annat erbjudits föreläsning om psykologisk trygghet 

och tillitsbaserad styrning. Ett fortsatt arbete har påbörjats i ledningsgrupper och ute i 

arbetsgrupper utifrån framtaget material. Arbetet med nämndens vägledande ord är en del i 

kulturarbetet och förväntas stärka ledarskap och medarbetarskap. 

Implementeringen av arbetet för att bli en mer attraktiv arbetsgivare har startats upp under 

perioden. Genom ökad synlighet av rekryteringsannonser både internt och via sociala medier 

hoppas nämnden att behålla kompetens genom att tydliggöra karriärvägar samt få fler 

kandidater att bli attraherade av att arbeta på Järva. 

En lönekartläggning har genomförts inför årets löneöversyn för att granska att det inte finns 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 12(109) 

 

 

osakliga löneskillnader kopplat till diskrimineringsgrunden kön. För att stärka nämndens 

chefer i lönesättning utifrån bland annat diskrimineringsgrunderna har två utbildningar 

genomförts under perioden. 

Ett antal nämndövergripande aktiviteter för att strukturerat arbeta med att erbjuda heltid eller 

utökad arbetstid till de som önskar det har tagits fram. Kartläggning över deltidsanställda 

inom berörda avdelningar har påbörjats i syfte att identifiera lämpliga åtgärder för att öka 

andelen heltidsanställda. En särskild informationsinsats till berörda enheter pågår med 

utgångspunkt att heltid gäller som norm i nämnden. Andelen heltid uppgick i april till 92,8 

procent. Utifrån arbetet med ofrivillig deltid förväntas andel arbetade timmar av timavlönade 

minska. 

Nämnden har sedan kommunfullmäktiges beslut om riktlinje för enhetlig chefsstruktur i slutet 

av januari arbetat efter den vägledning som staden tagit fram. Inriktningen är att skapa goda 

förutsättningar för uppdraget som chef då det också påverkar medarbetarskapet och 

förutsättningar att driva kvalitet och goda resultat i verksamheterna. Arbetet med 

datainsamling inför kartläggningen har slutförts under perioden och arbetet med analysen av 

materialet har påbörjats. Nämnden har arbetat med kontinuerlig information till samtliga 

chefer genom information och dialog på chefsforum. Arbetet har varit en stående punkt på 

den nämndövergripande samverkan med arbetstagarorganisationerna. 

När entreprenadavtal löper ut görs en utvärdering av om verksamhet ska tas över i egen regi 

eller upphandlas på nytt. Under perioden har nämnden inlett arbetet med att ta över 

parkskötsel i egen regi, något som beräknas kunna ske sommaren 2025. 

Nämnden har påbörjat arbetet med risk- och sårbarhetsanalyser utifrån stadens anvisningar 

och tidplan för arbetet. En viktig del i arbetet med att säkerställa nämndens förmåga att kunna 

upprätthålla samhällsviktig verksamhet är att verksamheterna har aktuella kontinuitetsplaner. 

Nämnden deltar i stadens arbete för att höja den civila beredskapen. Arbetet med att 

säkerställa trygghetspunkternas funktionalitet fortlöper enligt plan där övning kommer 

genomföras under våren. Förankring av nämndens krigsledningsplan och krigsorganisation 

har påbörjats där informationssatsningar har genomförts med nämndens chefer. Arbetet 

fortgår under året med vidare förankring hos samtliga medarbetare och arbetsgrupper. 

Nämnden deltog i mars i den stadsgemensamma krisövningen STADSÖ24 som hade temat 

höjd beredskap. 

Under perioden har nämnden haft fortsatt fokus på att skapa en gemensam 

organisationsstruktur för att säkerställa det systematiska informationssäkerhetsarbetet inom 

nämndens verksamhet. En viktig del för att kunna kvalitetssäkra det systematiska 

informationssäkerhetsarbetet är genomförande av kompetenshöjande insatser för nämndens 

medarbetare. 

Utifrån de senaste resultaten från trygghetsmätningen och medborgarundersökningen är 

utvecklingen för Järva stadsdelsområde positiv. Nämnden bedömer att tryggheten har ökat i 

området. En kraftig minskning av antalet skjutningar bedöms vara en bidragande orsak till att 

området upplevs som tryggare. Nämnden fortsätter att arbeta utifrån den lokala 

samverkansöverenskommelsen med polisen och trygghetsstrategin där arbetet avser både 
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social och situationell prevention. Det trygghetsskapande arbetet är fortsatt prioriterat och ett 

flertal aktiviteter kommer genomföras under året som förväntas ge resultat och öka tryggheten 

i stadsdelsområdet. Trots detta bedömer nämnden inte att stadens årsmål kommer att uppnås. 

Under året kommer nämnden genomföra medborgardialoger om trygghet för att öka de 

boende, yrkesverksamma och besökares kunskap om nämndens trygghetsarbete, i syfte att 

skapa ökad delaktighet. 

Platssamverkan bedrivs i stadsdelsområdets tre särskilt utsatta områden såsom Rinkeby, 

Tensta och Husby. Arbetet utgår utifrån stadens modell och nämndens process i samverkan 

med polisen och satsningen på att motverka de öppna drogscenerna. 

Under perioden har nämnden bland annat medverkat i firandet av internationella kvinnodagen 

med arrangemang i Tensta Galleria och firandet av Eid al-fitr som uppmärksammats i både 

Rinkeby och i Tensta, bidragit till valborgsfirandet i stadsdelsområdet, arrangerat vårfest i 

Tensta och medverkat i vårmarknaden i Spånga. 

Under perioden har nämnden påbörjat planering i syfte att stärka arbetet mot våldsbejakande 

extremism i samverkan med andra aktörer kopplat till de nya stadsövergripande riktlinjerna. 

Ett förslag håller på att arbetas fram och kommer att implementeras i samband med att de nya 

riktlinjerna har antagits i kommunfullmäktige. I syfte att möjliggöra samplanering samt att 

målgruppen får kännedom om vilket stöd som finns att få har nämnden upprättat en 

samverkan med Aleris psykiatri. 

Ett antal företag som har eller har haft kunder i stadsdelsområdet, har under perioden avslutats 

eller blivit uppsagda från LOV-avtal med staden. Nämnden har i dessa fall aktivt medverkat i 

arbetet med granskning av dessa företag. Under perioden har inga återkrav ställts av nämnden. 

Under perioden har ett antal ärenden identifierats där nämnden inlett särskilda granskningar 

utifrån misstanke om oegentligheter i form av ekonomisk brottslighet och brister i utförande 

av beviljade insatser. 

Nämnden ingår i fyra av stadens fem olika arbetsgrupper inom området Krafttag mot 

välfärdsbrott. Grupperna ska ta fram olika stadsövergripande stödmaterial för det dagliga 

arbetet och som underlag för att genomföra särskilda granskningar. Nämnden ingår även i ett 

flertal olika riksövergripande nätverk och projekt mot välfärdsbrott inom 

verksamhetsområdena äldreomsorg, funktionsnedsättning samt socialpsykiatri. 

Nämnden har genomfört ett flertal insatser för att stärka den lokala demokratin och öka 

Järvabornas tillit för nämndens verksamheter och staden i övrigt. 

För att utveckla nämndens strategiska arbete med genomförandet av de globala 

hållbarhetsmålen inom Agenda 2030 kommer ett nämndövergripande hållbarhetsnätverk att 

startas upp. 

I januari genomförde nämnden årets första dialogforum med civilsamhället, där temat var 

Fokus Järva och det arbete som genomförs utifrån denna satsning. Dialogforum syftar till är 

att skapa fler kontaktytor som stärker samverkan och möjliggör erfarenhetsutbyte och 

delaktighet för civilsamhället inom stadsdelsområdet. 

Implementeringen av tillämpningsanvisningar och process gällande IOP och samverkan med 
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civilsamhället fortgår enligt plan. 

Nämndens arbete med genomförande av medborgarbudget rörande ett utegym i Husby 

fortlöper enligt nämndens projektplan. I arbetet har nämnden ett särskilt fokus på att 

säkerställa ett funktionshinderperspektiv i utformningen av utegymmet. 

Inför kommande EU-val bidrar nämnden på olika sätt för att öka valdeltagandet inom 

stadsdelsområdet. I januari rekryterades fyra ungdomar till Framtidens Hus för att vara EU-

valsambassadörer. 

Nämndens barnrättssamordnare deltar i socialförvaltningens och stadens nätverksträffar för 

barnrättssamordnare. Barnombuden inom socialtjänsten har fått kompetenshöjande insatser 

genom medverkan på Stiftelsen Allmänna Barnhusets barnrättsdagar i Karlstad med tema 

barn som anhöriga. Avdelningen individ och familj har genom Stiftelsen Allmänna Barnhuset 

utbildad ett flertal medarbetare i BRA-samtal (Barns Rätt som Anhöriga), en beprövad modell 

för samtal med barn när de är anhöriga. 

I ett led för att främja jämställdheten har öppna förskolan Pappaöppet på lördagar. Genom att 

specifikt rikta in sig på att engagera och inkludera fäder i föräldraskapet har öppna förskolan 

skapat ett forum där fäder ges möjlighet att delta aktivt i sina barns liv. 

Nämnden fortsätter att utveckla arbetet med jämställdhetsanalyser. Ett gott exempel på det 

som bidrar till att stärka jämställdhetsperspektivet är det fortsätta arbetet med att 

uppmärksamma kvinnor och flickor som begår brott alternativt befinner sig i kriminella 

miljöer. 

Arbetet med jämställdhet inom fritidsgårdarna för äldre och yngre invånare fortlöper och har i 

flera verksamheter ökat andelen besökande tjejer markant. Ökningen tillskrivs strategiska 

insatser såsom särskilt riktade aktiviteter för tjejer samt kontinuerlig kompetensutveckling. 

Socialtjänstens verksamheter har genomfört kompetenshöjande insatser inom området ungas 

organisering i frågor som berör sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter. 

För att nå ut till fler barn och unga som identifierar sig som hbtqi har mötesplatsen Ung 

hbtqi+ Järva samverkat brett inom nämnden samt med externa aktörer såsom HBTQi-hänget 

Lili, RFSL, MUCF, Mini Maria och föreningen Stolta föräldrar för att öka intresset för 

verksamheten. Förväntningen är att antalet unika besökare kommer öka under året. 

I arbetet med medborgarbudget och utformning av utegym i Husby finns ett särskilt fokus på 

funktionshinderperspektivet. Detta genomförs genom bland annat besök på råden för 

pensionärs- och funktionsnedsättningsfrågor samt ungdomsgården Electric. 

Nämndens förskolor har implementerat åtgärder för att informera vårdnadshavare om deras 

rätt till förskoleutbildning på nationella minoritetsspråk. Vidare bevakas de nationella 

minoriteternas rättigheter genom språkinventeringar i barngrupperna. 

Under våren kommer medarbetare inom nämndens medborgarkontor att genomgå en 

utbildning om romer och romsk inkludering som en del av verksamhetens inkluderingsarbete. 

Under perioden har ett flertal kulturaktiviteter genomförts särskilt riktade till barn, där bland 

annat den samiska nationaldagen, sverigefinnarnas dag samt romska nationaldagen 
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uppmärksammats i samverkan med Tensta bibliotek. 

Nämndens verksamheter arbetar aktivt för att motverka rasism och diskriminering. Ett gott 

exempel är nämndens förskolors arbete med att integrera kulturellt mångfaldiga material och 

aktiviteter i utbildningen, exempelvis genom att visa på och lyfta olika kulturer, traditioner 

och bakgrunder. Det kan inkludera att läsa böcker från olika kulturer, lära sig sånger och lekar 

från olika delar av världen, och utforska mat från olika kulturer. Gällande den övergripande 

systematiska uppföljningen inväntar nämnden stadens handlingsplan. 

Kommunfullmäktiges direktiv till nämnden 

Nämnden har arbetat in de direktiv som ligger inom nämndens rådighet och uppdrag under 

tillämpliga mål för verksamhetsområdena. I vissa fall har arbetssätt, rutiner och internkontroll 

i verksamheten anpassats för att tillgodose de krav som ställs. Kommunfullmäktige har gett 

direktiv inom följande områden och nedan framgår under vilka målområden de hanteras. 

 Långsiktigt hållbar ekonomi och goda förutsättningar för välfärd KF:s mål för 

verksamhetsområdet under inriktningsmål 3. 

 En levande och hållbar stad KF:s mål för verksamhetsområdet under inriktningsmål 2. 

 En trygg och säker stad som håller samman KF:s mål för verksamhetsområdet under 

inriktningsmål 1 och 3. 

Uppföljning av Kommunfullmäktiges inriktningsmål 

KF:s inriktningsmål: 1. Ett Stockholm som håller samman med en 

stark och jämlik välfärd i hela staden 

 Uppfylls helt 

Analys 

Kommunfullmäktige har tagit fram fem verksamhetsområdesmål under inriktningsmålet Ett 

Stockholm som håller samman med en stark och jämlik välfärd i hela staden. Nämnden har 

formulerat sju nämndmål som bidrar till att uppfylla kommunfullmäktiges inriktningsmål. 

Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig 

på att samtliga fem av kommunfullmäktiges verksamhetsområdesmål kommer att uppfyllas 

helt. 

Av de sju nämndmålen bedöms samtliga sju uppfyllas helt. 

Under perioden har nämnden bidragit till att uppnå kommunfullmäktiges inriktningsmål 

genom att bland annat 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.1 Alla barn och ungdomar ska ges 

möjlighet till jämlika uppväxtvillkor och trygghet samt en rik fritid 

 Uppfylls helt 
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Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för en KF-aktivitet och två KF-

indikatorer bedöms uppnås helt, att förväntade resultat och nämndindikatorer för 

underliggande nämndmål uppnås samt att samtliga aktiviteter kommer att genomföras under 

året. 

Parklekar 

Ny parkleksplan i enlighet med parkleksstrategin har påbörjats liksom utredning av eventuell 

ny parklek i Norra Järva. Arbetet att flytta parkleken Erikslund i Hjulsta, till Nydalsparken i 

Tensta fortgår, fokus har under denna period varit byggnaden i Nydalsparken. Under tertialen 

har alla parklekar 15 027 registrerade besök (källa: KEKS). Samtliga parklekar har engagerat 

många flickor. På en aggregerad nivå ligger andelen flickor i alla verksamheter på 46 procent, 

alltså över målet om 45 procent. I Pilparken (Tensta) har nämnden i samverkan med 

civilsamhället och Fritidsbiblioteket erbjudit skridskoaktiviteter på skridskobanan. Aktiviteten 

genomfördes sex dagar i veckan fram till sportlovet. 

Ungdomsgårdar  

Totalt antal besök på alla ungdomsgårdar (7st) har varit 8 886 stycken varav 38 procent 

besökare var flickor. För fyra ungdomsgårdar (Akalla, Husby, Rinkeby, Kista) finns 

jämförelse med samma period år 2023. Den visar att besöken minskat med 571 besök. 

Utöver ovanstående, bedrivs tre ungdomsgårdar av Rädda Barnen. Dessa verksamheter har 

haft 5 671 besök under perioden (29 procent besökare var flickor). 

Sedan 1 februari 2024 har 673 aktiviteter registrerats i KEKS the logbook. Av dessa är 411 

drop-in aktiviteter (ex: kort- och brädspel, pingis etc). Utöver drop-in har 262 strukturerade 

aktiviteter genomförts, då fritidsledare planerat, genomfört och följt upp aktiviteten (ex: 

målarkväll, gå på teater etc.). Målet om minst 120 strukturerade aktiviteter per månad har 

uppnåtts. Under perioden har elva fritidsledare genomfört en tredagars MVP Fritid- 

(förebygga våld på fritidsgårdar) utbildning. 

Fritidsverksamheten har erbjudit 26 aktiviteter inom konst och kultur där 288 barn och unga 

deltagit. Det har t ex varit målarkväll på canvastavlor, besök på museum, textilmålning och 

syjunta. Ambition finns att öka antalet kulturaktiviteter. 

Under tertialen har enhetens samtliga verksamheter genomfört 107 aktiviteter inom idrott, 

rörelse och hälsa. 1702 barn och unga har deltagit. Majoriteten av aktiviteterna har skett i 

parklekarna. Det har också varit aktiviteter som gym, fotboll, innebandy och badminton. 

 

Framtidens hus  

Under perioden har Framtidens hus noterat en ökning av besökare med 19 procent jämfört 

med tertial 1 2023.  Arbetet med att nå särskilt prioriterade grupper fortgår där andelen tjejer 

har ökat markant, med exempelvis Husby-verksamheten som uppnådde 46 procent tjejer 

jämfört med 31 procent föregående år. Denna ökning tillskrivs strategiska insatser såsom 

rekrytering av före detta deltagare, särskilda aktiviteter och kontinuerlig 

kompetensutveckling. 
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I linje med utvecklingsplanen för fritidsgårdsstrategin har Framtidens hus fortsatt att förbättra 

ungdomsgårdsråden för att främja delaktighet och demokrati på lång sikt. Under sista veckan i 

mars startade de nya ungdomsgårdsråden med förnyade rutiner och tydliga ansvarsområden 

som valts av ungdomarna själva. Nu finns det två ungdomsgårdsråd med 13 ledamöter 

vardera och en jämn könsfördelning. 

Under perioden har Framtidens hus organiserat ca 120 kultur- och techaktiviteter och cirka 80 

körkortsaktiviteter. En betydande förändring är att andelen tjejer som deltar i techaktiviteter 

har ökat från ca 30 procent till 80 procent. Drygt 60 Idrottsaktiviteter har genomförts under 

perioden. Även om majoriteten av deltagarna i idrottsaktiviteterna varit killar, pågår arbete för 

att öka andelen tjejer i dessa aktiviteter. 

Fritid för alla 

Verksamheten Fritid för alla har under tertialen arrangerat flera aktiviteter för barn och unga 

med funktionsvariationer, inklusive lovaktiviteter som bowling, dans, idrottsdag med Kista 

SC, skiddag i Hammarbybacken och Cirkus Cirkör på Rinkebyskolan. Totalt har 121 barn och 

unga deltagit i dessa aktiviteter, där skidskolan i Hammarbybacken var populär och alla 

lovaktiviteter var fullbokade. Smultronet hade 13 inskrivna barn och Electric hade 300 besök 

på 65 aktiviteter. "Fritid för alla" har också deltagit i olika kompetenshöjande insatser och 

evenemang såsom föreläsningar, seminarier och konferenser om bland annat intellektuella 

funktionsvariationer, autism och NPF-diagnoser. Samordnaren har även deltagit i olika möten 

för planering av familjedagar och föreläsningar. 

HBTQi-mötesplats unga 

Under tertial ett har 13 aktiviteter genomförts med totalt 62 deltagare. Monets Garden 

(turnerande konstutställning) och aktuell utställning på Fotografiska har besökts. För att nå ut 

till fler barn och unga som identifierar sig som HBTQI-personer har samverkan med 

verksamheter på enheten och avdelningen skett, samt externa aktörer såsom HBTQi hänget 

Lili, RFSL, MUCF, Mini Maria och föreningen Stolta föräldrar. 

Lovverksamhet 

På sportlovet arrangerade ungdomsgårdarna skidresor till Romme för 100 ungdomar per dag 

(tisdag, onsdag). Verksamheterna erbjöd även aktiviteter såsom bad vid Kokpunkten 

(Västerås), utmaningar/uppdrag på Prison Island, Escape room, samt Jumpyard. I 

stadsdelsområdet nyttjades bowlinghallar, skridskobanor och biosalonger.  Husby Konst och 

Hantverksförening öppnade sina verkstäder för skapande under sportlovet. Kulturprogram, 

inklusive teater och konsert hölls på parklekarna. Besök till Stadsteatern och 

keramikprovarbete erbjöds också. I samverkan med Kulturhuset och Stadsteatern i Husby 

erbjöds gratisbiljetter till föreställningen 8 kvadrat. Arbetet med sommarlovsbroschyren har 

påbörjats. 

Kollo 

Nämnden har arbetat för att andelen barn från underrepresenterade grupper som deltar i 

stadens kolloverksamhet ska öka och nytt för i år var att varje stadsdel tilldelades antal platser 

utifrån socioekonomi. Järva tilldelades 900 platser. En omfattande marknadsföringskampanj 

har genomförts i februari-mars. Nio informationsträffar hölls både vardagskvällar och 

helgdagar för vårdnadshavare runtom i Järva (Akalla, Husby, Rinkeby, Tensta och Spånga). 
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Totalt deltog 75 vårdnadshavare och 47 barn. Interna träffar för enheter i kontakt med 

vårdnadshavare (ekonomiskt bistånd, barn- och ungdomsenheterna, LSS och 

Fritidsbiblioteket) genomfördes också. Dessvärre har antalet inkomna ansökningar inte ökat i 

den utsträckning som önskats. Antalet inkomna kolloansökningar blev 292 stycken. Nämnden 

kommer analysera och utvärdera hur marknadsföringsarbetet kan vidareutvecklas. 

Barn i familjer med ekonomiskt bistånd 

Andelen barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd har under perioden fortsatt att 

minska och uppgår till 5,1 procent i jämförelse med 5,2 procent i slutet av 2023. 

Barnrättsperspektivet uppmärksammas och stärks i samtliga ärenden genom ett strukturerat 

arbetssätt där ett exempel är att frågor om barn ställts till vårdnadshavare i syfte att synliggöra 

barnens situation och eventuella kompensatoriska åtgärder. 

Under perioden har flertal medarbetare utbildats i BRA-samtal (barns rätt som anhöriga). För 

att höja kvalitén i samtalen har kompetensen om barnrättsperspektivet stärkts genom bland 

annat utbildning med fokus på att belysa barn som anhöriga i familjer med långvarigt behov 

av ekonomiskt bistånd och vilka konsekvenser det får för barnen. Samverkan med nämndens 

förskolor har fortsatt i syfte att stärka kunskapen och tilliten till förskolan samt öppna 

förskolan bland invånare. 

Stöd till studier och arbete för ungdomar som slutar gymnasiet 

En kartläggning har genomförts där nämnden identifierat 65 ungdomar som slutar gymnasiet i 

år samt lever i familjer som har ekonomiskt bistånd. Nämnden har påbörjat arbetet med att 

informera om möjligheten till råd och stöd från Jobbtorg kring frågor om studier och arbete. 

Arbetet bedöms stärka ungdomars möjligheter till fortsatta studier alternativt arbete efter 

avslutade gymnasiestudier och motverka framtida behov av ekonomiskt bistånd. 

Ung kraft Järva 

Under perioden har nämnden beviljats medel till ESF-projektet Ung kraft Järva som syftar till 

att utveckla en samverkansplattform för unga vuxna 18-29 år boende i Husby, Tensta och 

Rinkeby. ESF-projektet kommer bland annat erbjuda stöttning i vägen till vuxenlivet, genom 

case managers som bygger förtroendefulla relationer. Målet är att öka delaktigheten i 

samhället och stärka möjligheterna för målgruppen att ta aktiv del i samhällslivet, inklusive 

studier och arbete. 

Goda exempel 
Framtidens hus - Inkubatorverksamhet och samverkan med kulturförvaltningen 

Inkubatorprogrammet på Framtidens Hus i Rinkeby som syftar till att ta fram 

samhällsförbättrande projektidéer kopplade till kultursektorn har under perioden utökats och 

ingår nu också i Husby-verksamheten. Samtliga inkubatorungdomar (från föregående år) blev 

i februari månad nominerade till att vinna kulturförvaltningens Ungas kulturprojekt pris, som 

delas ut i Stadshuset i maj i år. Ungdomarna inom inkubatorprogrammet lyfter Järva som en 

plats där ungas kreativitet och innovationskraft kan växa. En representant från 

inkubatorgruppen vann den 22 januari unga Journalistpriset och har fått jobb som ung 

journalist på Aftonbladet. 

Ett flertal projekt är planerade att genomföras under året inom ramen för 
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Inkubatorprogrammet varav ett är genomfört. Det genomförda projektet innefattade en grupp 

ungdomar som skapade en Iftar under Ramadan, med kultur och poesifokus för över 75 tjejer 

i Folkets Hus. Under våren har även Inkubatorprogrammet tagit nästa steg och börjat planera 

för ett stort samarbete tillsammans med Järvaveckan. Inkubatorungdomarna i Framtidens Hus 

kommer ansvara över att skapa innehåll för Järvaveckans egna och nya ungdomsscen under 

två heldagar. En scen och plats skapad och driven av unga helt själva (förlängning av Järva 

Ungdomsforum). 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som är 
nöjda med 
tillgången till 
fritidsaktiviteter 

     69 % 69 2024 

Analys 

Resultat redovisas i verksamhetsberättelsen 

  Andel barn som 
lever i familjer som 
har ekonomiskt 
bistånd 

5,1 %   5,2 % 5,4 % 5,4 % 2,7 % Tertial 
1 2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Stadsdelsnämnderna ska upprätta en parkleksplan som beskriver 
nuläge för respektive parkleksbyggnad och som pekar ut behov, 
utveckling och upprustning av dessa, de kommande åren med 
utgångspunkt i stadens parkleksstrategi 

2024-01-01 2024-08-31  

Nämndmål: 1.1.1 Barn och unga har jämlika och trygga uppväxtvillkor samt en 

variationsrik fritid 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden arbetar för att förbättra barns och ungas uppväxtvillkor och skapa trygghet genom 

kontakt med vuxna förebilder samt att främja olika aktiviteter och insatser. Dessa inkluderar 

öppen fritidsverksamhet, stöd till fritids- och lovverksamheter som drivs av det civila 

samhället, samt skapande av utemiljöer som uppmuntrar till lek och rörelse. Samverkan 

mellan socialtjänst, skola och fritid kommer fortsätta att utvecklas. 

 

Barn och unga involveras aktivt och ges möjlighet att påverka utformningen av stadsmiljön 

och innehållet i de verksamheter som riktar sig till dem. Föräldrar i stadsdelsområdet får 

information om fritidsaktiviteter för barn och unga och har chansen att prova nya fritids- och 

idrottsaktiviteter genom att låna utrustning från fritidsbiblioteket. Nämnden kommer arbeta 

enligt stadens nya riktlinjer för kollo och fortsätta att utveckla arbetssätt för att andelen barn 

från underrepresenterade grupper som deltar i stadens kolloverksamhet ska öka. Vidare ska 
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nämnden stärka förutsättningarna för ökad simkunnighet i Järva. 

 

Nämnden prioriterar under året att stärka och utveckla parklekarna som erbjuder pedagogiska 

och underhållande miljöer med en mångfald av kulturella aktiviteter. Nämnden fortsätter att 

betona vikten av en trygg, inkluderande och jämställd fritidsverksamhet där unga kan 

interagera med fältassistenter och ungdomsjour, samt delta i aktiviteter som fokuserar på 

studier och arbete. Nämnden uppmuntrar också barn och unga att engagera sig i verksamheten 

och erbjuder läxhjälp i samarbete med det civila samhället. 

 

Barn och unga i kontakt med socialtjänsten ska särskilt uppmärksammas. Arbetet ska utgå 

ifrån ett barnrättsperspektiv varpå vuxna i barnfamiljer prioriteras till bland annat 

arbetsmarknadsinsatser. I barnfamiljer med barn i åldrarna 15-18 år ska nämnden fortsatt 

informera, motivera samt prioritera ungdomarna till feriearbete. Nämnden fortsätter arbetet 

med att arbeta uppsökande gentemot ungdomar som slutar gymnasiet vars föräldrar erhåller 

ekonomiskt bistånd. Syftet är att, i samverkan med arbetsmarknadsförvaltningen, erbjuda stöd 

i form av cv-skrivning, studie- och yrkesvägledning för att stärka ungdomars möjligheter till 

fortsatta studier alternativt arbete efter avslutade gymnasiestudier och motverka framtida 

behov av ekonomiskt bistånd. För att möjliggöra att fler tar del av ESF projektet Aktiv Fritid 

Järva ska barnfamiljer inom ekonomiskt bistånd på ett systematiskt sätt ges information om 

projektet. 

Förväntat resultat 

- Andel flickor som besöker fritidsverksamheten ökar >45% 

- Andelen barn och unga som besöker fritidsverksamheten ökar 

- Andelen barn och unga som upplever fritidsverksamheten som trygg ökar >95% 

- Andelen barn och unga som upplever att fritidsverksamheten skapar delaktighet och 

inflytande >75% 

- Andelen barn och unga som upplever att fritidsverksamheten har ett bra fritidsutbud och gott 

bemötande >90%  

- Antal barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd minskar och uppgår i genomsnitt till 

högst 1100 per månad. 

- Samtliga barnfamiljer inom ekonomiskt bistånd får information om ESF-projektet Aktiv 

Fritid Järva. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet och målnivåer för nämndindikatorer uppnås samt att 

aktiviteterna kommer att genomföras. 

Barn i familjer med behov av ekonomiskt bistånd 

Barn som växer upp i ekonomisk utsatthet är ofta utsatta för en rad olika hälsorisker som kan 

påverka deras fysiska och psykiska hälsa både under uppväxten och senare i livet. 

Barnfamiljer har därför under perioden varit fortsatt varit prioriterade i utredning- och 

förändringsarbetet samt till arbetsmarknadsinsatser. Arbetet har fortsatt ge resultat och antalet 
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barn i hushåll med ekonomiskt bistånd minskar. Under 2023 var i genomsnitt 1120 barn per 

månad aktuella i familjer aktuella för ekonomiskt bistånd och för perioden har denna siffra 

minskat till 1096 barn. Nämnden arbetar med att informera barnfamiljer om ESF-projektet 

Aktiv Fritid Järva för att möjliggöra att fler barn och ungdomar ska ta del av vuxenledda 

fritidsaktiviteter. Detta utifrån att en aktiv och strukturerad fritid anses vara en viktig 

skyddsfaktor för bland annat goda studieresultat. 

Fritidsbiblioteket 

Under januari till mars genomfördes 182 utlån. Samarbetet med Kista SC fortlöper och 

möjliggör helgöppet. Cirka 26 procent utlån skedde under helgöppet, en ökning jämfört med 

hösten och vintern 2023. Samverkan med skolor och andra verksamheter utvecklas 

kontinuerligt. Fritidsbiblioteket fortsätter att arbeta med popup-verksamhet på event och 

arrangemang. De har bland annat funnits på plats i Pilparken under skridskosäsongen, på 

ridtur i Eggeby gård under påsklov, på Järvaligan fotbollsturningen, på valborgsfirande i 

stadsdelsområdet och på Tensta vårfest. Sportutrustningen anpassas utifrån varje events 

karaktär. En mätmetod för att följa låntagares nya fritidsaktiviteter utformas. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

 
 Andel flickor som 

besöker 
fritidsverksamhete
n 

37,89 %   36,55 % 40 45 %  Tertial 
1 2024 

Analys 

Spridningen emellan olika verksamheter ligger emellan 29 - till 44 procent. 

 
 Andelen barn och 

unga som upplever 
att 
fritidsverksamhete
n har ett bra 
fritidsutbud och 
gott bemötande 

     90  2024 

Analys 

Resultatredovisning sker i VB 

 
 Andelen barn och 

unga som upplever 
att 
fritidsverksamhete
n skapar 
delaktighet och 
inflytande 

   73 %  75 %  2024 

Analys 

Resultatredovisning sker i VB 

 
 Andelen barn och 

unga som upplever 
fritidsverksamhete
n som trygg 

   91 %  95 %  2024 

Analys 

Resultatredovisning sker i VB 
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Etablera Framtidens hus i Tensta 2024-01-01 2024-12-31  

  Utreda förutsättningarna för en ny parklek i norra Järva 2024-01-01 2024-08-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.2 Alla barn ska ges likvärdig möjlighet till 

utveckling och lärande i förskolan och skolan 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att samtliga kommunfullmäktigeindikatorer bedöms 

uppnås helt, att förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande nämndmål 

uppfylls samt att samtliga aktiviteter kommer att genomföras under året. 

Periodens utfall gällande indikatorerna för antal barn per anställd i förskolan, antal barn per 

grupp samt antal barn per legitimerad förskollärare visar ett något avvikande resultat jämfört 

med nämndens årsmål. Dessa avvikelse är tillfälliga och förklaras av exempelvis av 

förskollärare som kommer erhålla legitimationer under kommande tertial. 

Nämnden arbetar aktivt för att bidra till att uppfylla Agenda 2030:s globala hållbarhetsmål om 

god utbildning för alla. Nämndens förskolor strävar efter att erbjuda en trygg och likvärdig 

utbildning av hög kvalitet, med fokus på barns språkutveckling, barnhälsa, tillgängliga 

lärmiljöer och systematiskt kvalitetsarbete. 

Likvärdig utbildning 

Implementeringen av uppdragsbeskrivningar i nämndens förskolor är ett viktigt steg mot att 

tydliggöra förväntningar och ansvarsområden för personalen. Genom att ha enhetliga ramar 

för arbetet kan förskolorna arbeta mer enhetligt och effektivt. Detta väntas leda till en ökad 

kvalitet och likvärdighet i utbildningen som erbjuds till barnen. 

Under tertialen har införandet av nya från- och närvarosystemet Tempus fortlöpt enligt plan. 

Exempelvis har samtlig personal inom förskolan utbildats och vårdnadshavare har informerats 

och introducerats. Introduktionen av den nya plattformen Tempus möjliggör en mer effektiv 

resursfördelning genom att tillhandahålla data om närvaro, frånvaro samt personalbemanning. 

Rektorerna kan med denna information göra mer informerade beslut om resursfördelning för 

att möta barnens behov på ett ännu mer precist och målinriktat sätt. Detta kan bidra till en mer 

effektiv och ändamålsenlig användning av resurserna inom nämndens förskolor, vilket är 

avgörande för att kunna erbjuda en högkvalitativ utbildning, undervisning och omsorg. 

Inskrivningsgrad 

Den senaste statistiken avseende inskrivningsgraden på Järva visar en positiv trend, med en 

ökning jämfört med föregående år. Särskilt i de stadsdelar som prioriterats på grund av låg 

inskrivningsgrad syns en ökning. Variationen i ökning inom de olika stadsdelarna pekar på att 

lokala insatser kan ha en betydande inverkan på inskrivningsgradens ökning och att 
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målinriktade åtgärder kan leda till de avsedda effekterna. 

Nämnden har noterat skillnader mellan de inskrivningsgradssiffror som staden tillhandahåller 

och de interna siffror som tas fram. Andel inskrivna barn (2–5 år) per 31 december 2023 

varierar mellan 84,1 procent till 98 procent i Järvas olika stadsdelar. Att jämföra med 82,1 – 

96 procent per 31 december 2022. I siffrorna är barn med tillfälliga (TF)-personnummer 

inkluderade. Avdelning förskola har, i samverkan med utbildningsförvaltningen och i samråd 

med dataskyddsombudet, under en kort period haft tillgång till att se skolplaceringar i BER. 

Om äldre syskon, i familjer med barn i både förskole- och skolålder, har en skolplacering eller 

inte har bidragit till bedömningen om familjen förmodas finnas i stadsdelsområdet. Antalet 

barn som är folkbokförda i stadsdelsområdet kan antas vara högre än de barn som befinner sig 

i stadsdelsområdet. Detta skulle kunna tyda på att den faktiska inskrivningsgraden är något 

högre än siffror ovan, samt indikerar vikten av att förstå och analysera orsakerna bakom dessa 

skillnader för att säkerställa användningen av korrekta data för beslutsfattande. 

Uppsökande aktiviteter och informationskampanjer har varit en strategi för att öka 

inskrivningsgraden. Genom att kommunicera förskolans undervisningsuppdrag och 

betydelsen av tidig utbildning för barns språkutveckling har nämnden arbetat aktivt för att 

informera vårdnadshavare om förskolans fördelar. 

I syfte att öka inskrivningsgraden har öppna förskolan under tertialen fördjupat arbetet genom 

Sveriges kommuner och regioner (SKR-)projektet "Öppen förskola – tillsammans för jobb 

och integration". Projektet fokuserar på att underlätta arbetsvägen för utrikes födda kvinnor 

med små barn. Andra åtgärder som vidtagits för att öka inskrivningsgraden är exempelvis att 

erbjuda riktad språkträning och Svenska för föräldralediga(SFF). 

Språkutveckling 

Arbetsprover är en integrerad del av rekryteringsprocessen och används för att säkerställa att 

kandidater med rätt kompetens väljs för tjänster inom förskolan. Användningen av 

arbetsprover har bidragit till att säkerställa att de valda kandidaterna har god kompetens inom 

det pedagogiska uppdraget samt besitter den språkliga kompetens som krävs för tjänsten. 

Både Språkmatris för undervisningsutveckling och Utbildning, lärande, forskning (ULF) 

- projekt för undervisningsutvecklande forskning om de yngsta barnens svenska ordförråd och 

språkutveckling, har erhållit positiv respons. Arbetslagen som deltar i projektet utvecklar 

arbetssätt som ger en positiv påverkan på undervisningen och lärandet i förskolemiljön. Även 

vårdnadshavare vars barn deltar i ULF-projektet har gett positiv respons avseende barns 

språkutveckling. Språkmatrisen för undervisningsutveckling är ett arbetsverktyg vilket har lett 

till att förskollärare i större utsträckning än tidigare identifierar barnens individuella behov 

och därmed anpassar insatser och undervisning för varje barn. 

Barnhälsa 

Analysen indikerar att arbetet med barnhälsa i allt större omfattning pågår strukturerat och 

systematiserat som en del av förskolans organisation och utbildning. Processen organiseras 

och utvecklas både inom förskoleområdena samt på nämndnivå. Nämnden har exempelvis 

utarbetat en struktur för systematisk uppföljning genom Barnhälsoteamet. Syftet med 

Barnhälsoteamet är att samordna och utvärdera insatser från barnhälsans olika funktioner, 
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följa upp samt utveckla främjande och förebyggande barnhälsoarbete utifrån huvudmannens 

uppdrag enligt skollagen 4 kap. 8§. Dessutom fungerar barnhälsoteamet som ett forum för ett 

systematiskt tvärprofessionellt barnhälsoarbete och syftar till att ge stöd från resursenhetens 

funktioner till ledning, specialpedagoger och arbetslag utifrån ett barnhälsoperspektiv. 

Strukturen med Barnhälsoteamet ger en metodisk plattform för kunskapsutbyte och 

samarbete, samtidigt som den möjliggör utveckling genom integrering av specialpedagogisk 

kompetens. Strategin avser möta barns individuella behov och säkerställa ett 

helhetsperspektiv på barns hälsa och utveckling. Fortsatt utvärdering och anpassning av dessa 

insatser kommer vara nödvändigt för att säkerställa en effektiv implementering och långsiktig 

framgång i barnhälsoarbetet. 

En handlingsplan har utarbetats för att främja samverkan mellan avdelning individ och familj 

och förskoleavdelningen, med målet att erbjuda tidigt stöd till barn och föräldrar. För att 

uppnå detta inkluderar planen åtgärder som att göra information om föräldrarådgivningen 

tillgänglig för föräldrar på förskolorna, informera föräldrar om vikten av närvaro på förskolan 

och att förskolan konsulterar föräldrarådgivningen vid behov. Förväntade resultat inkluderar 

en ökad hänvisning och deltagande från förskolan till föräldrarådgivningen samt en ökad 

delaktighet av föräldrar i de stödinsatser som erbjuds av föräldrarådgivningen. Det 

övergripande målet är att skapa en mer sammanhängande och effektiv samverkan för att 

stödja barns och föräldrars behov tidigt. En nyckelåtgärd i handlingsplanen är att varje 

förskoleområde nu har en föräldrarådgivare kopplad till sig. Detta syftar till att skapa en 

smidigare samverkan och möjliggöra individanpassat stöd för de barn och familjer som 

behöver det. Genom att knyta en föräldrarådgivare till varje förskoleområde ökar 

tillgängligheten och närheten till stödet, vilket förväntas öka deltagandet och effektiviteten i 

att tillhandahålla stöd till de som behöver det mest. Detta initiativ är ett steg mot att 

säkerställa att ingen familj eller barn som behöver hjälp lämnas utan stöd, och det bidrar till 

ett mer sammanhängande arbetssätt för att möta familjers och barns behov tidigt i deras 

utveckling. 

De underlag som ligger till grund för bedömningen är förskoleområdenas och öppna 

förskolornas analyser samt sammanställning från barnhälsoteammöten. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barnskötare 
med 
barnskötarutbildnin
g av totalt antal 
anställda 
(årsarbetare) 

      Faststäl
ls 2024 

2024 

Analys 

Inväntar information om indikatorn samt att KF:s årsmål fastställs 

  

 

Andel legitimerade 
förskollärare av 
totalt antal 
anställda 
(årsarbetare) 

35,5 % 1,2 % 34,3 % 36,4 % 36,5 % 36,5 % Ökning Tertial 
1 2024 

Analys 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

Kommande tertial förväntas ett flertal förskollärare erhålla legitimation. Därtill ska fler förskollärare anställas på grund av ökat 
barnantal. 

  Antal barn per 
anställd i förskolan 
(årsarbetare) 

5,1 st   4,8 st 4,9 st 4,9 4,9 Tertial 
1 2024 

Analys 

På grund av ökat barnantal inom vissa förskoleområden har det uppstått en viss disproportion. Rekrytering pågår för att möta 
den ökande efterfrågan. 

  Antal barn per 
grupp 

16 
barn/avd. 

  14,6 
barn/avd. 

15 st 15 15 Tertial 
1 2024 

Analys 

Se ovanstående analys 

  Antal barn per 
legitimerad 
förskollärare 

15,6 st    14,5 st 14,5 st Minskni
ng 

Tertial 
1 2024 

Analys 

Kommande tertial förväntas ett flertal anställda förskollärare erhålla legitimation och flera förskollärare ska nyanställas, vilket 
kommer korrigera den nuvarande obalansen mellan antalet barn och legitimerade förskollärare 

  Inskrivningsgrad i 
förskola 

88,6  %     88,5  % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Förskolenämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna 
genomföra en utvärdering av introduktionsförskolorna 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.2.1. Alla barn har likvärdiga möjligheter till utveckling och lärande i 

förskolan 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Som ett led i utformningen av likvärdiga kommunala förskolor i Järva utarbetas en 

gemensam, kvalitativ plattform. Plattformen ska säkerställa likvärdig kvalitet oavsett i vilken 

stadsdel förskolan är belägen. Plattformen ska rama in helheten rörande förskoleområdenas 

organisering och genomförande av uppdraget. Den ska även bidra till att säkerställa att 

styrdokument omsätts i förskolornas praktik. Delar i plattformen blir direkt styrande medan 

andra utgör ramverk och utgångspunkter. Under året fortsätter implementering av 

Gemensamma utgångspunkter för öppna förskolan i Järva. 

 

Inskrivningsgrad 

Inskrivningsgraden i stadsdelsområdets förskolor är lägre än genomsnittet i staden. Barns 

närvaro i förskolan är en förutsättning för att förskolan ska kunna genomföra det 

kompensatoriska uppdraget. Arbetet med att öka inskrivningsgraden och främja närvaro 
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fortlöper utifrån lokal handlingsplan.  

 

Barnhälsa 

Alla barn har rätt till god utbildning. Barnen utvecklar sin motorik, koordinationsförmåga och 

kroppsuppfattning i fysiska aktiviteter och lek. Barnen serveras goda och välkomponerade 

måltider, vilka i kombination med fysisk aktivitet ger goda förutsättningar att leka och lära 

och grundlägga goda vanor. För att tidigt ge barn det stöd de behöver systematiseras 

barnhälsoarbetet under året och förskolornas arbetssätt och rutiner utgår från gemensamt 

dokument Alla barns rätt till stöd. Förskolorna samverkar med socialtjänsten för att verka för 

goda uppväxtvillkor och ge barn och föräldrar tidigt stöd i tid. Under året fördjupas förskolans 

arbete med att informera om och hänvisa till generellt föräldrastöd samt säkerställa väl 

fungerande rutiner för orosanmälan till socialtjänsten i de fall det finns misstanke om att barn 

far illa. Inom ramen för Samverkan kring barn i behov av särskilt stöd (BUS) deltar förskolan 

under året i en pilot i samverkan med socialtjänst, utbildningsnämnden, polis och region. 

  

Lärmiljön 

Alla förskolor erbjuder tillgängliga, tydliggörande och estetiska lärmiljöer som lockar till lek 

och fantasi. Under året implementeras gemensam baslista samt kriterier för lärmiljöer för 

äldre och yngre barn. För att säkerställa att barnen ges möjlighet till utvidgade perspektiv 

synliggör förskolans utbildning förebilder av båda biologiska könen. 

 

Systematiskt kvalitetsarbete  

För att erbjuda barnen en likvärdig förskola formuleras under året gemensamma pedagogiska 

ställningstaganden. Vidare tas årshjul fram och arbetet med gemensamt ledningssystem 

påbörjas. Förskolan säkerställer under året utbildning i och användning av nya digitala 

systemstöd för medarbetare. Barnens lärprocesser dokumenteras och följs upp för att utveckla 

undervisningen. För att öka vårdnadshavarnas nöjdhet avseende barns utveckling och lärande 

implementeras nya gemensamma underlag för utvecklingssamtal. Barnen ges en trygg 

övergång och pedagogisk kontinuitet vid övergång från förskola till förskoleklass genom att 

förskolorna fördjupar arbetet utifrån Lokal handlingsplan för övergångar mellan förskola och 

skola. 

Förväntat resultat 

Alla barn erbjuds tillgängliga och estetiska lärmiljöer som inbjuder till lek  

Alla barn får tidigt det stöd som behövs i förskolans utbildning 

Vårdnadshavares nöjdhet avseende barns utveckling och lärande ökar 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Inskrivningsgraden 

För att nå de barn som idag inte är inskrivna eller står i kö till förskolan har öppna förskolan 

fortsatt erbjuda program som "Svenska med Baby", "ABC", "Föräldraskap i Sverige" och 
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"Pappaöppet". Genom dessa aktiviteter skapas ett mötesforum för föräldrar där de delar 

erfarenheter, får stöd och ökar sin kunskap om föräldraskapet. Vidare har öppna förskolan 

arrangerat tematräffar där olika professioner bjuds in. Syftet är att ge föräldrar möjlighet att 

utbyta kunskap och erfarenheter kring ämnen som exempelvis barns utveckling, 

föräldraskapets utmaningar och vikten av att främja barns välbefinnande. 

I syfte att knyta kontakt med vårdnadshavare och inleda en dialog angående förskolans 

utbildningsuppdrag besöker de biträdande rektorerna öppna förskolan. Under tertialen har 

samverkan mellan öppna förskolor och biträdande rektorer fördjupats och vidareutvecklats 

inom flera stadsdelar för att nå ökad likvärdighet inom Järva. Denna samverkansform har 

etablerats sedan omorganiseringen av stadsdelarna, och för att möta de specifika lokala 

behoven och förutsättningarna pågår arbetet med att utveckla nya anpassade arbetssätt. 

Enligt Skollagen kapitel 8 § 12a ska vårdnadshavare till barn som är folkbokförda i 

stadsdelsområdet men som inte är inskrivna eller står i kö till förskola informeras om förskola 

varje termin. Under tertialen har 248 stycken utskick med information om förskola samt 

inbjudan till informationsträff om förskolan gjorts. Utfall redovisas i tertial 2. 

Utöver inskrivningsgraden är närvaro på förskolan för de barn som är inskrivna en viktig 

parameter för att följa och säkerhetsställa att barn har möjlighet att tillgodogöra sig av 

förskolans utbildning. Analysen av arbetsinsatser för att främja närvaron på förskolorna inom 

nämnden har inletts genom att samla in statistik, vilket förväntas underlättas med det nya 

närvaro- och frånvarosystemet Tempus. Vidare analyser sker i samband med T2. 

Barnhälsa 

Under tertialen framgår en strukturerad och strategiskt ansats för att följa upp 

barnhälsoarbetet inom förskoleområdena. Samarbetet mellan biträdande rektorer och 

specialpedagoger har fördjupats, vilket indikerar en ökad integrering av specialpedagogisk 

expertis för att stödja barns behov och utveckling. Rektorerna har implementerat olika forum 

och strategier för att engagera pedagogerna i utvecklingsarbete gällande förhållningssätt, 

miljöer och undervisning. Detta inkluderar bland annat specialpedagogers närvaro vid 

reflektion samt medverkan i undervisning. Framgångsfaktorerna, såsom etableringen av 

tydliga strukturer och rutiner samt ett fördjupat samarbete mellan biträdande rektor och 

specialpedagog, indikerar en stabil grund för att möta barnens behov och driva utvecklingen 

av barnhälsoarbetet framåt. 

Nämnden har nyligen tagit fram dokument som syftar till att ge pedagoger stöd i att tillgodose 

barns behov i lärmiljön. Genom stödmaterialet får pedagogerna verktyg för att anpassa 

lärmiljön och undervisningen på ett mer inkluderande sätt, vilket främjar en gynnsam 

utveckling för alla barn. 

En handlingsplan för samverkan med avdelning Individ och familj samt förskoleavdelningen 

har upprättats och syftar till att fördjupa samarbetet mellan socialtjänsten och förskolan för att 

ge tidigt stöd till barn och föräldrar. Målen inkluderar att göra information om 

föräldrarådgivningen tillgänglig för föräldrar på förskolorna, att socialtjänsten informerar 

föräldrar om vikten av närvaro på förskolan, samt att förskolan konsulterar 

föräldrarådgivningen vid behov. Förväntade resultat inkluderar ökad hänvisning och 
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deltagande från förskolan till föräldrarådgivningen samt ökat deltagande av föräldrar i de 

stödinsatser som erbjuds av föräldrarådgivningen. Målsättningen är att skapa en mer 

sammanhängande och effektiv samverkan för att stödja barns och föräldrars behov tidigt. En 

nyckelfaktor för att säkerställa att förskolans insatser ger önskade resultat är barnens närvaro 

på förskolan. Inom ramen för barnhälsoteamets utvecklingsarbete är ett av fokusområdena att 

utveckla strategier för att främja närvaro på förskolan. Samtidigt förs en diskussion om 

befintliga framgångsfaktorer och hur de kan vidareutvecklas. 

Lärmiljö 

Arbetet med att erbjuda tillgängliga och estetiska lärmiljöer som inbjuder till lek är en 

pågående intensiv insats inom förskoleområdena i syfte att säkerhetsställa ökad likvärdighet 

och hög kvalitet. Arbetet med att möta de olika behoven, både vad gäller 

kompetensutveckling, material och förhållningssätt, pågår i flera olika forum. 

Upprättandet av baslistan och kriterierna har påbörjats dock finns behov av mer tid för att 

säkerhetsställa att Skolverkets riktlinjer för hälsofrämjande lärmiljöer integreras i detta arbete, 

aktiviteten kommer att färdigställas innan årets slut. 

Systematiskt kvalitetsarbete 

Det systematiska kvalitetsarbetet inom nämndens förskolor utvecklas kontinuerligt genom 

samverkan mellan avdelning förskola och förskolornas ledningsgrupper på en mer 

övergripande nivå. Dessutom sker utvecklingen även inom respektive förskoleområde, där 

exempelvis arbetet med att förbättra systematik och likvärdighet i dokumentationen av barns 

lärprocesser pågår. Flera förskoleområden har också startat kollegiala forum där sådana 

processer utvecklas. Analysen visar att förskoleområdena arbetar utifrån årshjul och att en 

revidering av områdenas systematiska kvalitetsarbete genomförs för att anpassas till de 

gemensamma ställningstaganden som har tagits på övergripande nivå 

En integrerad del av det systematiska kvalitetsarbetet innefattar uppföljning av förebyggande 

åtgärder för barnsäkerhet, hantering av klagomål och avvikelser samt etablering av rutiner för 

orosanmälan. Analysen av tertialperioden visar att förskolorna aktivt engagerar sig i det 

förebyggande arbetet för barnsäkerhet, där personalen regelbundet tar del av handlingsplaner, 

främst genom APT-möten, vilket har bekräftats genom stickprovskontroller. Vad gäller 

hanteringen av klagomål och avvikelser framkommer det att förskoleområdena har etablerat 

rutiner för insamling och analys. Samtidigt framgår det att det finns ett behov av att utveckla 

övergripande sammanställningsrutiner för att säkerställa en tydligare systematik och 

uppföljning. 

Nämnden deltar i arbetet med framtagande av en modell för förstärkt förskola under det sista 

förskoleåret, arbetet har påbörjats och fortskrider under året. Det nya digitala närvaro- och 

frånvarosystemet har lanserats och förväntas bidra med statistik och insikter för att hjälpa 

förskolorna att fördela resurserna mer effektivt. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Framtagande av baslista och kriterier för tillgängliga lärmiljöer av 
hög kvalitet. 

2024-01-01 2024-12-31  
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

Analys 

Upprättandet av baslistan och kriterierna har påbörjats dock finns behov av mer tid för att säkerhetsställa att Skolverkets 
riktlinjer för hälsofrämjande lärmiljöer integreras i detta arbete. Arbetet kommer att färdigställas under 2024. 

  I samverkan med socialtjänsten utveckla en Familjecentral i Husby 2024-01-01 2024-12-31  

  Tillsammans med förskoleförvaltningen delta i framtagande av 
modell för förstärkt förskola under det sista förskoleåret med fokus 
på kunskap och språkutveckling 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utreda möjligheten att utöka förskolans öppna verksamheter för att 
nå barn som idag inte omfattas av allmän förskola. 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.2.2. Alla barn utvecklar sitt språk och har goda förutsättningar till 

fortsatt utbildning 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Barns kommunikation och språkutveckling ger effekter på hela barnets utveckling då språket 

är generativt. På så sätt skapas förutsättningar för barnet att utvecklas och lära inom alla 

områden som utbildningen omfattar. För att utveckla varje barns språk behöver förskolan 

systematiskt följa upp och identifiera framgångsrika arbetssätt och vilka 

undervisningsmetoder som ger effekt för barns språkutveckling. Under året implementeras 

Språkmatris för undervisningsutveckling. 

 

För att varje barn ska erbjudas en språkutvecklande utbildning och undervisning fortbildas 

medarbetare inom flerspråkighet och barns generella språkutveckling. Under året genomförs 

vid behov ytterligare insatser i svenska språket för medarbetare utifrån individuell 

medarbetarplan. 

Förväntat resultat 

Samtliga förskolor följer upp undervisningskvalitén avseende språk med stöd av språkmatris 

Alla barn har en individuell dokumentation kring språkutveckling som synliggör språkets 

olika delar 

Vårdnadshavares nöjdhet avseende att barns språkliga förmåga utvecklas i förskolan ökar 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Med hänsyn till de organisatoriska förändringar som har ägt rum inom stadsdelsområdet, 

genomförs en översyn för att säkerställa likvärdighet i samtliga förskolor inom nämnden. Som 

en del av detta initiativ, och för att främja en positiv och likvärdig språkutveckling, 

implementeras Språkmatris för undervisningsutveckling på de förskolor där detta ännu inte 

har påbörjats. För de förskolor där implementeringen redan har inletts, fortsätter arbetet med 

att säkerställa individuell dokumentation för barnen, vilket möjliggör uppmärksammande av 
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progression och ger barn och vårdnadshavare möjlighet att följa utvecklingen. 

I genomgång av de behov och förutsättningar som finns på förskolorna inom nämnden som 

tidigare inte har implementerat Språkmatirsk för undervisningsutveckling har 

utvecklingsområden framkommit. För att möta dessa utmaningar har 

kompetensutvecklingsinsatser och stöd tillhandahållits. 

Förskolorna som samverkar med Stockholms Universitet i "Utbildning, lärande, 

forskning"(ULF-)projektet dokumenterar framsteg i barnens ordförråd och språkutveckling. 

Vårdnadshavare till barn som berörs av projektet har uttryckt sin nöjdhet med den pågående 

utvecklingen som syns hos barnen. Rektor på de förskolor där projektet genomförs har 

initierat spridningen av de kompetenser och det förhållningssätt som har bidragit till 

framstegen för att skapa likvärdighet i hela förskoleområdet. 

Utbildningen för Språk-, läs- och skrivutvecklare har påbörjats, i utbildningen deltar 

stadsdelsområdets samtliga specialpedagoger. Varje förskoleområde har minst en 

specialpedagog i den inre organisationen, och i förskoleområdena genomförs en översyn av 

organisationen för att säkerställa en effektiv spridning av kompetensen.  

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  I samverkan med Stockholms universitet pågår under året ett 
Utbildning, lärande, forskning (ULF)-projekt för 
undervisningsutvecklande forskning om de yngsta barnens 
svenska ordförråd och språkutveckling 

2024-01-01 2024-12-31  

  Implementera Språkmatris för undervisningsutveckling 2024-01-01 2024-12-31  

  Påbörja utbildning av Språk, läs och skrivutvecklare inom varje 
förskoleområde 

2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.3 Stockholms stad ska ge stöd och 

omsorg där behoven är som störst 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt. 

Bedömningen grundar sig på att målvärdet för åtta av tio KF-indikatorer bedöms uppnås, att 

förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande nämndmål uppfylls samt att 

samtliga aktiviteter kommer att genomföras under året. 

Bedömningen grundar sig vidare på att socialtjänsten har en rättssäker myndighetsutövning, 

erbjuder evidensbaserade insatser och utvecklar det förebyggande arbetet. Tidiga insatser 

erbjuds för att minska antalet barn och unga som dras in i kriminalitet. För att tidigt identifiera 

barn och unga i riskzon för att utveckla en kriminell livsstil har nämnden bland annat 

samverkat med aktörer som polisen, skolan och civilsamhället. Nämnden har arbetat med att 

synliggöra och motverka alla typer av våld inklusive dödligt våld. Skyddsbedömningar 

genomförs alltid när barn och unga utsatts för våld eller bevittnat våld. Genom uppsökande 

arbete och de informationssatsningar som genomförts har fler invånare fått stöd och hjälp från 
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socialtjänsten till ett liv fritt från kriminalitet, missbruk och våld. För att fler barn och unga i 

samhällsvård ska nå skolframgång har fokus lagts på att följa barns skolresultat, hälsa och 

fritidsaktiviteter under utredningstiden. Barnrättsperspektivet genomsyrar socialtjänstens 

verksamheter. Nämnden har arbetat för att barn ska vara delaktiga genom att påverka 

insatsens utformning och få sin röst hörd i kontakten med socialtjänsten. 

Planering och kartläggning inför omställning till en hållbar socialtjänst pågår. Förarbetena till 

den nya lagen pekar mot en kunskapsbaserad socialtjänst som är mer tillgänglig för invånarna, 

med mindre biståndsprövning och mer fokus på förebyggande arbete och tidiga insatser. 

Nämnden har startat projektet som innebär att omforma hela socialtjänsten. Första steget är 

taget och arbete pågår med att kartlägga vilka insatser nämnden kan erbjuda invånarna. Med 

stöd av staden centralt har nämnden även valts ut som en av de 13 pilotkommuner som ska 

delta i Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) utvecklingsprojekt ”Tidiga insikter för 

tidiga insatser”, som ska utforma en verksamhet som ger träffsäkra och kunskapsbaserade 

insatser utan biståndsprövning. Kunskap, lärdomar och stöd som tas fram i projektet ska 

kunna användas av fler kommuner. 

Ett första steg inför omställningen är att avdelningen individ och familj har startat upp en 

första linjens socialtjänst i Järva. Syftet är att i enlighet med nya socialtjänstlagen lägga fokus 

på förebyggande insatser samt insatser utan biståndsprövning. För att verksamheten på ett 

nära sätt ska kunna möta invånarnas behov har en ny organisering skapats som fokuserar på 

särskilda team med inriktning mot olika geografiska områden som återfinns i norra, södra och 

västra Järva. Varje områdesteam består av olika professioner. Utöver detta har en arbetsgrupp 

tillsatts som ska se över flödet av ärenden från myndighetsutövningens verksamheter för barn 

och unga till första linjens socialtjänst. Syftet är att invånarna snabbt kan nå icke 

biståndsbedömt stöd, exempelvis hos familjerådgivningen och fältverksamhet, i de fall där 

socialtjänsten inte inleder utredning. 

Socialtjänsten verkar även för att den som utsatts för brott och dennes närstående får stöd. 

Totalt har 31 personer fått anhörigstöd. De flesta söker stöd som anhörig till personer med 

beroendeproblematik. För att nå fler anhöriga fortsätter nämnden med informationssatsningar 

till invånare och interna och externa aktörer. 

Barn har rätt att vara delaktiga när vuxnas situation påverkar barnet. För målgruppen barn 

som anhöriga har nämnden påbörjat implementering av metoden BRA-samtal (barns rätt som 

anhöriga), en beprövad modell för samtal med barn när de är anhöriga. Det innebär att barn 

vars föräldrar som tar emot insatser från socialtjänsten erbjuds BRA-samtal. 

Socialsekreterarna har genomgått en utbildning BRA-samtal. Ett utvecklingsområde är stärka 

medarbetarnas förutsättningar för att identifiera barn som anhöriga. Det lokala 

barnrättsnätverket för socialtjänsten har påbörjat utveckling av strukturer för barnrättsarbete 

på samtliga enheter och inventerat vilka verktyg och metoder för barnsamtal som enheterna 

har och behöver. Resultatet visar att majoriteten av enheterna har flera ändamålsenliga 

verktyg och metoder för barnsamtal men att detta kan förstärkas och att arbetet bör fortsätta 

och utvecklas. 

Utvecklingsarbetet inom ramen för samverkan för barn och unga med särskilda behov (BUS) 

fortlöper i enlighet med antagen handlingsplan. Den lokala BUS-styrgruppen har reviderat 
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rutinen för samordnad individuell plan samt beslutat om en gemensam samverkansrutin vid 

orosanmälan och kommunikationsplan vid spridning av information mellan BUS-aktörerna. 

Syftet är att barn med särskilda behov ska få ett samlat och samordnat stöd. 

Nämnden har under perioden förberett sig på införandet av den nya lagen om stärkta 

rättigheter för barn och vuxna i skyddat boende som trädde i kraft den 1 april 2024. För att 

underlätta implementeringen av nya arbetssätt som följer med den nya lagens införande har 

myndighetsutövande verksamheter inom barn och unga samt vuxna skapat en gemensam rutin 

för hur dokumentation och handläggning ska genomföras. Lagen innebär bland annat att barn 

som följer med en vårdnadshavare i en placering på skyddat boende bedöms och beviljas 

insatsen individuellt och socialtjänsten ansvarar för att tillgodose barnets behov av stöd- och 

hjälpinsatser. 

Våld i nära relationer är ett fokusområde. Fler kvinnor än män är våldsutsatta och fler män än 

kvinnor utövar våld. Socialtjänsten ger stöd och hjälp till enskilda som är våldsutsatta och 

våldsutövare motiveras till att sluta med våldet. Det nystartade projektet I Järva pratar vi om 

våld syftar till att öka förståelsen för vad våld är och dess orsaker samt hur det påverkar 

invånarna i Järva. Syftet är att ta fram ett utbildningspaket om våldsprevention anpassat till 

stadsdelsområdet som riktar sig till Järvas invånare och föreningar. 

Forskning visar att skolan spelar en stor roll för hur barn och unga kan komma att utvecklas. 

Att ha en positiv anknytning till skolan och att uppvisa goda skolresultat är tillsammans en 

viktig skyddsfaktor för att unga inte ska utveckla ett normbrytande eller kriminellt beteende. 

Resultatet för indikatorn Andel placerade barn som når målen i svenska/svenska som 

andraspråk, matematik, och engelska i grundskolan uppgår till 59 procent vilket är lägre än 

målet 65 procent. Resultatet är från 2023 eftersom årets betyg ännu inte kommit. Utifrån att 

nämnden höjer ambitionsnivån har årsmålet höjts från 60 procent till 65 procent. För att öka 

förutsättningarna för att dessa barn ska klara skolmålen har nämnden väglett och samverkat 

med familjerna för att följa skolarbetet. Nämnden har även bistått familjehemmen med 

handledning och dokumentation om hur familjehem kan bidra till att vara goda 

familjehemsföräldrar och stötta barnen i skolarbetet. Samverkan med Skolfam för barn som är 

placerade i Stockholm har stärkts och används i alla ärenden där barn har möjlighet att få 

Skolfam. Grunden i Skolfammodellen bygger på förebyggande arbete, tvärprofessionell 

samverkan och barns delaktighet. 

Samtal med barn är viktigt bland annat för att stärka och stödja barns rätt till delaktighet, 

vilket bland annat uttalas i barnkonventionen. Kvaliteten på bedömningar och beslut blir 

högre om barns inställning är känd. Resultatet för indikatorn Andel utredningar av barn och 

unga där barnet har varit delaktigt och fått återkoppling uppgår till 67,5 procent vilket är 

lägre än målet 70 procent. För att fler barn ska bli delaktiga och få återkoppling avser 

nämnden att säkerställa möjligheterna till återkoppling under pågående och avslutad utredning 

och vidareutveckla stödmaterial för att det ska bli enklare för barn att berätta om sin situation. 

Bland annat ska myndighetsutövande verksamheter inom barn- och ungdom genomföra en 

brukarundersökningar i syfte att ta reda på hur barn och/eller föräldrar upplevt kontakten med 

socialtjänsten. 

Under perioden har fokus på arbetsinriktningen inom sysselsättning och daglig verksamhet 
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förstärks genom att säkerställa att beställningarna syftar till en ökad självständighet. Järva 

daglig verksamhet erbjuder deltagarna möjlighet att komma ut på praktik på den öppna 

arbetsmarknaden genom ordnade praktikplatser hos Polisen och Svenska kyrkans Secondhand 

butik. Enheten fortsätter att arbeta för att skapa samarbeten med externa aktörer i stadsdelen.  

För att möjliggöra en bostadskarriär för personer som bor på gruppbostad framgår det tydligt i 

beställningarna att målet är ett mer självständigt boende. Under perioden har två personer bytt 

boendeform som ett led i att bli mer självständiga. En har gått vidare från stödboende till 

träningslägenhet och den andra från träningslägenhet till försökslägenhet. 

Tillgänglighet och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 

Nämndens arbete med tillgänglighet och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 

utgår från Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med funktionsnedsättning. 

Målsättningen är att främja ett inkluderande och tillgängligt stadsdelsområde. Stadsmiljön 

planeras utifrån ett tillgänglighetsperspektiv i ett tidigt skede och tillgänglighetsförbättringar i 

utemiljön görs löpande på parkmark. Förskolan arbetar aktivt och systematiskt med att 

implementera både generella och specifika åtgärder inom ramen för uppdraget. Målet är att 

utveckla arbetssätt som gör utbildningen och lärmiljöerna tillgängliga för alla barn och att 

tillhandahålla individuellt anpassat stöd efter behov. För att stödja rektor i detta arbete finns 

specialpedagoger och psykologer till hands för att säkerställa en holistisk och målinriktad 

approach till barnens välmående och utveckling. 

Rådet för funktionshinderfrågor har under perioden träffats vid fyra tillfällen och har arbetat 

strategiskt kring frågor som rör tillgänglighet och delaktighet utifrån "instruktion för 

bolagsstyrelse- och nämndanknutna råd för funktionshinderfrågor". 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barn och 
unga som åter blir 
föremål för 
anmälan/ansökan 
efter avslutad 
utredning 

18,3 % 19,3 % 17,1 % 18,9 % 24 % 24 % 24 % Tertial 
1 2024 

  

 

Andel brukare 
inom omsorgen för 
personer med 
funktionsnedsättni
ng som inte 
upplever 
diskriminering 

   82 %  90 % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

Analys 

Resultat från brukarenkäten redovisas i verksamhetsberättelsen. 

  

 

Andel brukare 
inom 
socialpsykiatrin 
som inte upplever 
diskriminering 

   82 %  90 % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

Analys 

Resultat från brukarenkäten redovisas i verksamhetsberättelse 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel brukare som 
är nöjd med sin 
insats 
- Funktionsnedsätt
ning (stöd och 
service till 
personer med 
funktionsnedsättni
ng) 

   89 %  80 % 80 % 2024 

Analys 

Resultat från brukarenkäten redovisas i verksamhetsberättelse 

  

 

Andel personer 
med 
funktionsnedsättni
ng som upplever 
att de blir väl 
bemötta av 
stadens personal 
(stöd och service 
till personer med 
funktionsnedsättni
ng) 

   92 %  90 % 90 % 2024 

Analys 

Resultat från brukarenkäten redovisas i verksamhetsberättelse 

  

 

Andel personer 
med 
funktionsnedsättni
ng som upplever 
att de kan påverka 
insatsens 
utformning (stöd 
och service till 
personer med 
funktionsnedsättni
ng) 

   79 %  79 % 79 % 2024 

Analys 

Resultat från brukarenkäten redovisas i verksamhetsberättelse 

  

 

Andel personer 
som själva 
upplever att de får 
en förbättrad 
situation av 
insatserna de fått 
från socialtjänsten 
(vuxna missbruk, 
socialpsykiatri, 
våld i nära relation) 

     80 % Faststäl
ls 2024 

2024 

Analys 

Resultatet redovisas i verksamhetsberättelsen. 

  

 

Andel placerade 
barn som når 
målen i 
svenska/svenska 
som andraspråk, 
matematik, och 

59 47,92 
% 

69,23 % 59 61 65 % 75 % Tertial 
1 2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

engelska i 
grundskolan 

Analys 

Resultatet är från höstterminen 2023 eftersom årets betyg ännu inte kommit. Många ungdomar som är placerade klarar 
målen delvis men når inte upp till godkänt i alla kärnämnen. Fler flickor än pojkar klarar målen i skolan. Det är främst de äldre 
barnen som inte når målen. Flera av ungdomarna som är placerade har en lång historia av en skolgång som inte har 
fungerat. Många av dem har också andra bekymmer som svåra upplevelser och trauman som gör att skolarbetet försvåras. 
Det är också vanligt att barnen har negativa erfarenheter av skolan, saknar motivation samt att de har ett dåligt 
självförtroende när det gäller att prestera i skolan. Sammantaget gör det att det tar tid för dessa ungdomar att få en 
fungerande skolgång med godkända betyg. För att säkerställa att barnen får de bästa förutsättningarna kopplat till skolan och 
för att fler ungdomar ska klara målen i kärnämnena, har nämnden fyra skolsamordnare som aktivt arbetar för att, de 
placerade ungdomarna ska få rätt stöd i skolan. 

  Andel utredningar 
av barn och unga 
där barnet varit 
delaktigt och fått 
återkoppling 

67,49 70,34 
% 

65,94 % 69,33 69 70 % Tas 
fram av 
nämnd 

Tertial 
1 2024 

Analys 

De flesta av de äldre ungdomarna har varit delaktiga och fått återkoppling. Arbetssätt och metoder har vidareutvecklats för 
att fler barn ska kunna vara delaktiga och få återkoppling. Den vanligaste orsaken till att vissa barn inte har gjorts delaktiga 
eller fått återkoppling i utredningarna beror på barns låga ålder och särskilda behov exempelvis inlärningssvårigheter och 
språkstörningar. Arbetssätt och metoder utvecklas för att fler barn ska bli delaktiga. 

  

 

Brukarens 
upplevelse av 
trygghet - LSS-
boende, vuxna och 
barn (stöd och 
service till 
personer med 
funktionsnedsättni
ng) 

   77 %  70 % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

Analys 

Resultat från brukarenkäten redovisas i verksamhetsberättelse 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Socialnämnden och äldrenämnden ska stödja stadsdelsnämnderna 
att i dialog med regionen implementera gemensamma system för 
genomförande och uppföljning av SIP 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.3.1 Det förebyggande arbetet stärks och invånare får stöd och omsorg 

utifrån sina förutsättningar och behov. 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

För att nå fler barn och unga som befinner sig riskzon för kriminalitet och erbjuda stöd har 

målgruppen för de så kallade allvarssamtalen med polisen reviderats. Målgruppen har utökats 

till att omfatta inkommen oro från både polisen och skolan avseende brott samt 

beteendeproblematik med koppling till kriminalitet. För att motverka normbrytande beteende 
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och kriminalitet hos barn och unga fortsätter nämnden arbetet med att implementera 

Socialstyrelsens kunskapsstöd Bedöma risk och behov för barn och unga som begår brott eller 

har annat normbrytande beteende samt Insatser för att motverka fortsatt normbrytande 

beteende och återfall i brott. Kompetenshöjande insatser ska genomföras i 

bedömningsinstrumenten EARL och SAVRY för att identifiera påverkningsbara riskfaktorer 

för utveckling av våldsamt eller annat allvarligt kriminellt beteende hos barn och unga. Barn 

och ungas rätt till information och delaktighet prioriteras särskilt. Arbetet för att säkerställa att 

förskola/skolgång för barn och unga vid placering är fortsatt prioriterat. Det gäller även barn 

som placerats på skyddat boende med sin vårdnadshavare. Vid placeringar i familjehem är 

målet att alla barn och unga genomgår hälso- och tandundersökningar för att säkerställa en 

god hälsa. 

 

Fortsatt stöd ges till föräldrar genom föräldrastödsprogram, föräldrarådgivning, 

hembesöksprogram och familjecentraler. Samverkan mellan nämndens föräldrarådgivande 

verksamhet i Husby och regionen fortgår i syfte att erbjuda en verksamhet likt en 

familjecentral.   

 

Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck ska motverkas och våldsutsatta 

samt våldsutövare ska få det skydd och stöd som de behöver. Det uppsökande arbetet ska 

utökas för att hitta våldsutsatta, enskilda med särskild sårbarhet exempelvis barn och personer 

med beroendeproblem, för att säkerställa att dessa personer får det stöd som de har behov av. 

Nämnden stärker arbetet med att förebygga, motverka och bekämpa hedersrelaterat våld och 

förtryck och dess olika uttrycksformer, såsom barnäktenskap, tvångsäktenskap och 

könsstympning av flickor och kvinnor. För att uppmärksamma att barn olagligen förs 

utomlands ska nämnden i samverkan med socialförvaltningen, skolan och civilsamhället 

utveckla rutiner för anmälan om utreseförbud.  

 

Nämndens arbete med sociala insatsgrupper och avhopp från kriminella nätverk är fortsatt 

prioriterat. I samverkan med kriminalvården och frivården ska arbetssätt utvecklas för att ge 

unga som avslutar sin fängelsevistelse förutsättningar att leva ett liv utan kriminalitet och 

våld. 

 

Nämndens förebyggande arbete mot alkohol, narkotika, dopningsmedel, nikotinprodukter och 

spel om pengar (ANDTS) ska utgå från stadens program om ANDTS 2023-2026 och 

konkretiseras utifrån nämndens behov. Preventionsindex mini är ett index på det ANDTS-

förebyggande arbetet och räknas ut varje år för alla stadsdelsnämnder och ett medelvärde för 

staden tas fram. Nämnden ska stärka arbetet i det interna ANDTS nätverket i syfte att sprida 

kunskaper och stöd i det förebyggande arbetet mot ANDTS med särskilt fokus på 

nikotinprodukter. I syfte att stärka det drog- och brottsförebyggande arbetet i Järva ska 

strukturer i enlighet med metoden ANDTS-coach implementeras, inledningsvis som pilot. 

Förväntat resultat 

- Antal föräldrar som tar del av föräldrarådgivande insatser ökar och uppgår till lägst 3 400. 

- Andel elever inskrivna i skolsociala team som förbättrar sin närvaro i skolan i syfte att få 
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godkända betyg ökar och uppgår till lägst 60%.  

- Det nya arbetssättet kring ANDTS är implementerat. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundar sig 

på att alla tre förväntade resultat bedöms uppfyllas samt att aktiviteten att ta fram en 

handlingsplan med gemensamma åtaganden för samverkan mellan avdelningarna individ och 

familj och förskolan har genomförts samt att tre övriga aktiviteter kommer att genomföras 

under året. 

Utöver ovanstående baserar nämnden sin bedömning på följande: 

För att motverka normbrytande beteende och kriminalitet hos barn och unga fortsätter 

nämnden arbetet med att implementera Socialstyrelsens kunskapsstöd Bedöma risk och behov 

för barn och unga som begår brott eller har annat normbrytande beteende samt Insatser för 

att motverka fortsatt normbrytande beteende och återfall i brott. Myndighetsutövningen för 

barn och ungdom ska få utbildning i och bedömningsinstrumenten Early Assessment Risk List 

(EARL) för målgruppen 6-12 år och Structured Assessment of Violence Risk in Youth (SAVRY) 

för målgruppen 13-18 år. EARL och SAVRY syftar till att identifiera risk och ska utgöra ett 

underlag att utforma effektiva riskhanteringsstrategier som kan minska risk för en antisocial 

utveckling hos barn och unga. Nämnden har tillsammans med socialförvaltningen genomfört 

en workshop med fokus på individer i den kriminella miljön med syfte att sprida kunskap om 

bland annat pågående arbetssätt och prioriterade utvecklingsområden. Workshopen 

resulterade bland annat i att medarbetarna fått en bättre förståelse för målgruppens 

förutsättningar och behov samt givit medarbetarna möjligheter att bidra till att öka nämndens 

förmåga att hitta nya systematiska arbetssätt. 

För att tidigt upptäcka familjer i behov av stöd och hjälp har samverkan mellan avdelningarna 

individ och familj och förskolan stärkts. En handlingsplan med gemensamma åtaganden har 

tagits fram. I planen framgår bland annat att förskolan ska informera föräldrar om nämndens 

föräldrarådgivande verksamhet. En förbättrad samverkan kan medföra ökad kunskap om 

anmälningsskyldigheten, bidra till att antalet orosanmälningar från förskolan ökar, att fler 

söker stöd samt tidig upptäckt av barn som far illa. 

En ANDTS-coach utbildning har genomförts för 20 representanter knutna till västra Järva, 

inklusive friskolor och föreningar. Resultatet visar att utbildningen ökade medarbetarnas 

kunskap om ANDTS och metoder/verktyg för att kunna arbeta drog- och brottsförebyggande. 

Enhetens utåtriktade arbete med ANDTS har systematiserats, dels med samordning och 

kvalitetssäkring samt med kunskapshöjande åtgärder. Nämndens verksamheter har fått 

information om det nya ANDTS-programmet 2023-2026 och implementering på lokal nivå 

pågår. Bland annat ska ett nätverk upprättas där representanter kommer få i uppgift att bryta 

ner programmet och välja ut delar som verksamheterna ska arbeta vidare med. Ett specifikt 

område som prioriteras är spel om pengar. 

Färre föräldrar har deltagit i strukturerade föräldraskapsprogram och tematräffar under 

perioden jämfört med motsvarande period 2023. Orsaken till minskningen bedöms bero på 

införandet av nya arbetssätt. En gemensam rutin mellan den förebyggande verksamheten och 
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myndighetsutövningens verksamheter för barn och unga har tagits fram. Syftet är att den 

förebyggande verksamheten ska ges möjlighet att arbeta med ärenden där utredning inte 

inletts. På så vis förväntas antalet föräldrar som deltar i föräldrastödsprogram och tematräffar 

öka. 

Under år 2023 gjorde socialtjänstinspektörer en kvalitetsgranskning av några 

stadsdelsnämnders arbete med fokus på våld i nära relation. Syftet var att undersöka om 

handläggningen stämmer överens med lagstiftarens intentioner samt om lagen tillämpas på ett 

likställt sätt över staden. Resultaten för Järva visar att dokumentationen av adekvata beslut 

och underlag är relevant, vilket tyder på god övergripande formell rättssäkerhet i 

handläggningen. Granskningen identifierade även några utvecklingsområden inom 

dokumentation och analys bland annat av hur den särskilda utsattheten påverkade den 

enskilde, om insatsen behövde anpassas, eller om samverkan planerats för att anpassa 

situationen utifrån den enskildes särskilda behov. Nämnden ser över dokumentationen och 

analysen i ärendehandläggningen. 

Nämnden planerar ett arbete för att öka antalet remitteringar till Relationsvåldscentrum Väst 

av samtal med barn som har bevittnat våld. Endast ett fåtal remitteringar har inkommit. 

Information om samtalsstödet sprids internt för att öka antalet remitteringar. Under perioden 

har Relationsvåldscentrum Väst haft kontakt med fem våldsutövare, målet om tio 

prognosticeras att uppnås. Orsaken till det bedöms vara att de våldsutövare som verksamheten 

har varit i kontakt med har varit motiverade till att ta emot stöd och hjälp för att sluta med 

våldet. För att nå ut med information för att nå fler våldsutsatta och våldsutövare undersöker 

verksamheten olika sätt att nå dem för att kunna erbjuda stöd och hjälp. 

Totalt har 61 personer varav 56 män och 5 kvinnor deltagit i sociala insatsgruppen för vuxna. 

Dessutom har några ungdomar deltagit i social insatsgrupp för unga. För att kunna identifiera 

fler barn i åldern 10-15 år som har behov av social insatsgrupp fortsätter socialsekreterarna att 

vara samlokaliserade och stärka samverkan med polisen. Syftet är att fler unga erbjuds och 

säger ja till insatsen social insatsgrupp. Ett utvecklingsområde är att öka kunskapen om 

kvinnor/flickor i kriminalitet och att identifiera fler kvinnor/flickor som tar del av social 

insatsgrupp. 

För att elever ska nå målen i skolan och förbättra sin närvaro har nämnden sju skolsocionomer 

stationerade på sju grundskolor i stadsdelsområdet. Under perioden har skolsocionomerna 

arbetat med totalt 53 elever. Av dessa har de flesta aktualiserats under 2023 och cirka 10 

aktualiserats under 2024. För de som aktualiserats 2023 har några avslutats på grund av 

lyckad insats och inget mer behov av stöd. En brukaruppföljning har utvecklats för att följa 

upp elevens upplevelse av hur insatsen genomförts och om den lett till förbättrade skolresultat 

och ökad skolnärvaro. 

I det sociala investeringsprojektet Skolsociala team Plus som startade 2023 samverkar 

nämnden med social- och utbildningsförvaltningarna samt Kungsholmens 

stadsdelsförvaltning. Målgruppen är barn som går i någon av Järvas grundskolor och som har 

en skolfrånvaro över 50 procent och som riskerar att inte nå målen med utbildningen. Insatsen 

består av tvärprofessionella team. Genom insatser får eleverna ett intensivt, vardagsnära och 

flexibelt stöd för öka skolnärvaron. Vidareutveckling av arbetssätt och processen omkring 
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remittering av uppdrag från skola och socialtjänst pågår. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

 
 Antal våldsutövare 

i Järva som tar del 
av stöd och 
insatser via 
Relationsvåldscent
er (RVC) 

5 3 0  10 10  Tertial 
1 2024 

Analys 

Under perioden har Relationsvåldscenter Väst haft kontakt med fem våldsutövare varav tre män och två icke binära. 

 
 Högre indexvärde 

enligt 
preventionsindex-
mini jämfört med 
2023 

   80  75  2024 

Analys 

Resultatet redovisas i verksamhetsberättelsen. 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Identifiera och utveckla arbetssätt för att öka flödet av ärenden från 
myndighetsutövning barn och unga till första linjens socialtjänst 

2024-01-01 2024-12-31  

  Ta fram en handlingsplan med gemensamma åtaganden för 
samverkan mellan avdelningarna individ och familj och förskolan 

2024-01-01 2024-03-31  

  Vidareutveckla arbetssätt och rutiner för att möjliggöra att fler 
föräldrar tar del av föräldrarådgivande insatser 

2024-01-01 2024-12-31  

  Vidareutveckla det uppsökande arbetet för att nå fler barn, unga 
och unga vuxna i utsatta miljöer i syfte att fler tar del av 
förebyggande insatser. 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.3.2 Personer med funktionsnedsättning eller psykisk ohälsa i behov av 

stöd och insatser möter en socialtjänst av god kvalitet och med insatser som präglas 

av självbestämmande och trygghet 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden ska bidra till att personer med funktionsnedsättningar får stöd och omsorg som 

stärker den enskildes förmåga att leva ett självständigt liv. Under året intensifieras arbetet 

med uppföljning av ledsagning och fritidsaktiviteter för de barn och unga med 

funktionsnedsättning som har kontakt med nämnden. För att personer med 

funktionsnedsättning ska kunna tillgodogöra sig information och kommunicera med 

nämndens verksamheter på jämlika villkor som andra görs anpassningar efter brukarnas 

individuella behov. Metoder, teknikanvändande och kompetenssatsningar utvecklas och 

genomförs utifrån de olika verksamheternas behov för att säkerställa en kvalitativ och 

attraktiv verksamhet av hög kvalitet. De enskilda får stöd och omsorg från medarbetare som 
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har certifierats i det pedagogiska ramverket. Deltagare och boende erbjuds olika typer av 

hälsofrämjande, förebyggande och rehabiliterande aktiviteter för att förebygga och främja en 

god fysisk och psykisk hälsa utifrån individens behov.  Personer med funktionsnedsättning 

och/eller psykisk ohälsa som har möjlighet att närma sig arbetsmarknaden eller studera ska 

ges ett anpassat stöd att uppnå sina mål genom arbetsinriktade insatser. För att elever som går 

ut gymnasiesärskolan ska få stöd till rätt sysselsättning efter studenten så utvecklar nämnden 

sina arbetssätt, bland annat genom regelbunden information till elever och föräldrar vid 

gymnasiesärskolor om socialtjänstens arbetsinriktade stöd. 

Förväntat resultat 

- Andel brukare som upplever att de blir väl bemötta av den personal de möter inom LSS är 

90 % för verksamheter i nämndens regi 

- Andel brukares upplevelse av trygghet i LSS-boende är 70 % för boenden i nämndens regi 

- Andel personer inom socialpsykiatrin som inte upplever diskriminering är 90 % för 

verksamheter i nämndens regi 

- Andel  personer inom socialpsykiatrin som upplever att de får en förbättrad situation av 

insatsen/insatserna de fått från boendestöd/ gruppboende i nämndens regi, är 70% 

Analys 

Nämnden bedömer att nämndens mål kommer att uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på 

att samtliga tre aktiviteter bedöms genomföras under året. Därutöver förväntas samtliga sex 

förväntade resultat uppnås. 

Utöver ovanstående baserar nämnden sin bedömning på följande: 

Beställarenheten funktionsnedsättning och socialpsykiatri beaktar barnperspektivet i sina 

ärenden och hur det beaktats framgår tydligt i utredningar avseende barn upp till 18 år samt i 

de vuxenärenden där det finns barn i den vuxnes närhet. Barn är delaktiga och ges information 

utifrån sina möjligheter att vara delaktiga. En del av enhetens medarbetare har under perioden 

utbildat sig i BRA-samtal, barns rätt som anhöriga under början på året. BRA-samtal är en 

enkel och flexibel modell med syfte att barn och unga ska få uttrycka sitt behov av 

information och hjälp när de är anhöriga. Målgrupp för samtalen är barn 7-18 år som har en 

förälder eller annan vuxen omsorgsperson med psykisk sjukdom, intellektuell 

funktionsnedsättning, en allvarlig fysisk sjukdom/skada, eller som dör.  Under perioden har 

inga barnsamtal genomförts, beställarenheten arbetar vidare med att implementera arbetssätt 

för att fånga upp barn som anhöriga. 

I samtliga ärenden som rör vuxna ställs Fredakortfrågor för att uppmärksamma personer som 

lever i våld samt att informera om vart de ska vända sig. Under perioden januari till mars har 

en person utsatts för våld som har fått information om möjligheter till stöd men avböjde 

kontakt med relationsvåldsteamet vid informationstillfället. 

Arbetet med att alla LSS-verksamheter ska bli certifierade i det Pedagogiska ramverket 

fortsätter. Det innebär att alla medarbetare har en grundkompetens samt fördjupad kunskap 

gällande olika typer av funktionsnedsättningar, kartläggning, tydliggörande pedagogik samt 

lågaffektivt bemötande. Under perioden har en del enheter arbetat med den del som rör 
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egenkontroll och andra med den del som heter som heter "vårt uppdrag".  Efter två år sker en 

omcertifiering vilket några enheter har genomfört under perioden. 

För att stärka det hälsofrämjande arbetet inom nämndens LSS-verksamheter samt inom 

socialpsykiatrin sker olika aktiviteter. Inom socialpsykiatrins utförarverksamheter stödjer 

medarbetarna brukarna för att de ska få en ökad medvetenhet samt kunskap om hur de kan ta 

hand om sig själv genom träning, kost, balans mellan olika aktiviteter för att de ska kunna 

påverka sin egen situation och göra egna val gällande aktiviteter för hälsa. Enheterna har 

bland annat köpt klippkort på stadens simhallar för att brukarna ska få möjlighet att prova på 

att träna eller simma. Samtliga brukare inom LSS-verksamheterna har fått erbjudande om att 

erhålla ett simhallskort och ett fåtal personer har hittills visat intresse för att få ett 

simhallskort. Motivationsarbete för att öka antalet som vill få ett simhallskort kommer att ske 

på enheterna. 

Ett fokusområde under året är att förbättra upplevelsen av trygghet på våra gruppbostäder 

enligt LSS. Under perioden har en del omflyttningar av brukare skett utifrån de enskildas 

önskemål som fallit väl ut. Det har bland annat inneburit att nämnden har avvecklat 

satelitlägenheter som legat långt från gruppbostäderna för att istället erbjuda brukarna att 

flytta till en servicebostad enligt LSS som ligger i samma område.  I samband med nya 

gruppbostäder har färdigställts har även en viss omflyttning skett mellan befintliga 

gruppbostäder enligt brukarnas önskemål. 

Personligt ombud erbjuder stöd till personer över 18 år, med långvarig psykisk ohälsa. 

Ombudet arbetar på uppdrag av klienten och bevakar att vårdgivare och myndigheter 

samverkar kring klientens behov av stöd och insatser. Stöd av personligt ombud är gratis. 

Under perioden har det tillkommit ungefär 40 nya ärenden med personer som är under 65 år 

och tio som är över 65 år. Klienterna behöver i stor utsträckning kontakt med andra 

myndigheter så som arbetsförmedlingen och försäkringskassan men de har även behov av 

stöd vid nyansökan till ekonomiskt bistånd. Det digitala utanförskapet skapar problem för 

många av de klienter som sökt stöd av personligt ombud och fått hjälp med att t.ex. skaffa 

bank-id. 

 

Kompetensutveckling 

Arbetet med kartläggning av införandet av ny yrkestitulatur på avdelningens LSS- 

verksamheter pågår. Medarbetare som inte har en utbildningsnivå som motsvarar stödassistent 

erbjuds fortbildning inom stadens utbildningssatsning. En översyn av medarbetares 

utbildningar och kompetens har genomförts och validerats till stödassistenter och fler har 

anmält intresse för validering. Enheterna möjliggör för medarbetare att studera på distans för 

att utbilda sig till stödpedagoger och under perioden har en blivit klar med sin utbildning och 

ytterligare några har påbörjat sin utbildning 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Nämndens LSS- och socialpsykiatriverksamheter anordnar en 
hälsovecka för att främja en hälsosam livsstil för målgrupperna och 
deras anhöriga. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Säkerställa rutiner och uppföljning för att minderåriga barn som är 
sammanboende med personer som får stöd från nämnden utifrån 

2024-01-01 2024-12-31  
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

funktionsnedsättning eller psykisk ohälsa uppmärksammas i 
enlighet med barnkonventionen. 

  Utveckla metod för att säkerställa uppföljningen av insatsen 
ledsagarservice enligt LSS för barn och unga vuxnas 
fritidsaktiviteter i syfte att säkerställa likställighet och utförande av 
god kvalitet. 

2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.4 Stockholm ska vara en bra stad att 

åldras i - med god omsorg och stor trygghet 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt. 

Bedömningen grundar sig på att målvärdet för samtliga sex KF-indikatorer bedöms uppnås, 

att förväntade resultat för underliggande nämndmål uppfylls samt att samtliga aktiviteter 

kommer att genomföras under året. 

Bedömningen grundar sig vidare på att äldreomsorgen har en rättssäker myndighetsutövning, 

erbjuder evidensbaserade insatser och har stort fokus på det förebyggande arbetet. I det 

förebyggande arbetet ingår olika former av stöd för att äldre ska kunna bibehålla en god fysisk 

och psykisk hälsa, undvika digitalt utanförskap, olika former av stöd att kunna bo kvar i sin 

bostad och motverka ofrivillig social isolering. I det förebyggande arbetet ingår även 

anhörigstöd och uppsökare vilka arbetar med informationsspridning men även bland annat 

med civilsamhället och polis vid orosanmälningar som gäller äldre. 

Äldrevänlig stad 

Nämnden bidrar till en äldrevänlig stad genom att verka för ett tillgängligt, tryggt och 

inkluderande stadsdelsområde som främjar ett aktivt liv för personer över 65 år. Äldres 

trygghet både i den egna bostaden och i närliggande miljöer, är prioriterade områden där 

nämnden samverkar med andra samhällsaktörer. 

Äldres delaktighet 

Nämndens pensionärsråd företräder äldre i stadsdelsområdet. Rådet har regelbundna möten 

där representant från nämnden deltar. De tar även del av stadsdelsnämndens ärenden inför 

nämndmöte och ges möjlighet att lämna synpunkter vid rådets möte som hålls inför 

nämndmötet. 

I samtliga verksamheter främjas den äldres delaktighet och god möjlighet finns att lämna 

synpunkter och önskemål. Nämndens vård- och omsorgsboenden erbjuder kontaktmannaskap 

vilket om möjligt utifrån vilket språk den boende talar. Man har regelbundet kontakt med de 

boendes anhöriga samt har haft tre boenderåd under perioden vilket är viktigt för både för 

delaktighet och trygghet. 

Välfärdsteknik och digital kommunikation  

Arbetet med att utveckla användandet har fortskridit under perioden. Detta särskilt inom 

nämndens vård- och omsorgsboenden gällande olika system för exempelvis digital signering. 
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Anhörigstöd 

Under perioden har anhörigkonsulenterna haft kontakt med ett sjuttiotal anhöriga i Järva, 

varav cirka 60 kvinnor och 10 män. Hälften av kontakterna (50 procent) har bestått av flera 

möten och samtal. Dessa kontakter handlar ofta om komplex problematik där det också ingår 

samarbete både inom och utanför den egna organisationen. Drygt 60 procent av 

anhörigkontakterna är med en partner, 20 procent är vuxna barn, 10 procent är föräldrar och 

resterande är syskon. Drygt 70 procent är anhöriga inom äldreomsorgen, 20 procent inom 

socialpsykiatrin och 10 procent inom funktionsnedsättning. Under vintern har det varit en 

ökad inströmning av kontakter och frågor från anhöriga till personer med psykisk ohälsa. 

I majoriteten av kontakterna blir anhörigkonsulenten kontaktad av den anhörige direkt men i 

50 procent av kontakterna har den anhörige fått information och kontaktuppgifter från någon i 

den egna nämnden. Detta kan tolkas som att det interna samarbetet fungerar väl och ger 

resultat. I merparten av kontakterna har den närstående pågående insatser från Järva 

stadsdelsnämnd. Möten med anhöriga handlar ofta om de anhörigas frustration och utmattning 

på grund av den krävande situationen. 

Anhörigkonsulenterna träffar också anhöriga på sina regelbundna tider på medborgarkontoren 

varje vecka, via anhörigkaféer och anhörigträffar i de olika verksamheterna. Under perioden 

har tre anhöriggrupper pågått i stadsdelen, en för partners till personer med somatiska 

sjukdomar, en för partners till personer med kognitiva sjukdomar och en för föräldrar till 

vuxna barn som lider av psykisk ohälsa. 

Rinkeby Vård och omsorgsboende samt korttidsvård 

Rinkeby vård och omsorgsboende har under perioden utrustats och har nu utrustning klart för 

boende på samtliga 10 avdelningar. Inflyttningstakten till vård och omsorgsboende var i 

början av året intensiv men har under mars avtagit vilket är fallet för hela staden. Även på 

korttidsboende var det en hög beläggning under januari-februari men under mars gick detta 

ner. I april har dock beläggningen åter ökat, detta flöde är normalt då beläggningen av 

korttidsplatser i staden brukar kunna variera på detta sätt. 

Goda exempel 

Kista vård- och omsorgsboende har genomfört en egen brukarundersökning i januari vilken 

visade ett mycket positivt resultat. 94 procent av de boende känner sig trygga, 97 procent är 

nöjda med måltidsmiljön och 94 procent av de boende är nöjda med aktiviteterna i boendet. 

60 procent av de boende upplever dock att de kan känna dig ensamma då de saknar sina 

anhöriga i vardagen. Aktiveter och egen tid med personalen är positiv och uppskattas men 

saknad av anhöriga kan vara svårt att ersätta. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel nöjda 
omsorgstagare 

      Faststäl
ls 2024 

2024 

Analys 

Resultat av brukarundersökningen som genomförs av staden redovisas i VB 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel 
omsorgstagare 
som upplever att 
de kan påverka hur 
hjälpen utförs i 
hemtjänsten 

   94 %  87 % 87 % 2024 

Analys 

Resultat av brukarundersökningen som genomförs av staden redovisas i VB 

  

 

Andel 
omsorgstagare 
som upplever att 
de kan påverka hur 
hjälpen utförs på 
vård- och 
omsorgsboende 

   94 %  79 % 79 % 2024 

Analys 

Resultat av brukarundersökningen som genomförs av staden redovisas i VB 

  Andel 
sjuksköterskor 
inom särskilda 
boenden 

     0,07 Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

Analys 

Ny indikator 2024. Ingen identifierad avvikelse under perioden vilket göra att årsmål kvarstår och beräknas uppnås. 

  

 

Andel äldre 
personer som vet 
vart de ska vända 
sig för att ansöka 
om hjälpinsatser 

   58  67 % 67 % 2024 

Analys 

Resultat av brukarundersökningen som genomförs av staden redovisas i VB 

  Antal personal en 
hemtjänsttagare 
med minst två 
besök om dagen 
möter under en 14-
dagarsperiod 

   8,64  9 Max 10 
person
er 

2024 

Analys 

Årsmålet beräknas uppnås. 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med äldrenämnden och 
stadsdelsnämnderna utreda om, och i så fall hur, uppföljningen av 
äldreboende som är upphandlade inom stadens LOV-avtal, kan 
överföras från stadsdelsnämnderna till äldrenämnden 

2024-01-01 2024-12-31  

  Äldrenämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna fortsätta 
arbetet med att införa ramtid fullt ut 

2024-01-01 2024-12-31  
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Nämndmål: 1.4.1 Äldre personer har en tillvaro som präglas av hög kvalitet, trygghet 

och självbestämmande 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämndens verksamheter bedriver en äldreomsorg med god kvalitet utifrån ett salutogent 

förhållningssätt. Nämnden verkar för att personer över 65 år och deras anhöriga har 

kännedom om äldreomsorgens öppna och biståndsbedömda verksamheter. Äldre och deras 

anhöriga upplever ett gott bemötande i sin kontakt med nämndens verksamheter och vet vart 

de kan vända sig med sina frågor. Informationskanaler utvärderas, uppdateras och utvecklas 

kontinuerlig. Stöd och omsorg bedöms samt utförs utifrån individuella behov av medarbetare 

med verksamhetsanpassad kompetens. Medarbetarnas breda språk- och kulturkompetens är en 

tillgång i arbetet med att möta äldre och anhörigas behov. Äldre känner sig trygga vid 

hemgång från sjukhus då de får ett samordnat stöd från stadsdelsnämnden och Region 

Stockholm. Äldreomsorgens verksamheter erbjuder ett varierat utbud av förebyggande och 

rehabiliterande aktiviteter för både fysisk och psykisk hälsa. Aktiviteterna utvärderas och 

utvecklas därefter utifrån äldres önskemål. Äldre har möjlighet att uppleva trevliga aktiviteter 

och måltider i gemenskap med andra vilket motverkar ofrivillig ensamhet och social isolering 

samt stimulerar aptit och motverkar undernäring. För att ytterligare förbättra äldres hälsa och 

välbefinnande ska en ökad användning av vårddjur ses över. 

Förväntat resultat 

- Andel kunder som upplever att de kan påverka hur hjälpen utförs i nämndens 

hemtjänstenheter är 87 % 

- Andel boende i Kista samt Rinkeby vård- och omsorgsboende som upplever sig trygga är 

90 % 

- Andel äldre personer i stadsdelsområdet som vet vart de ska vända sig för att ansöka om 

hjälpinsatser är 67 % 

- Projektet Hälsosamtal når 50 deltagare 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Utöver ovanstående baserar nämnden sin bedömning på följande: 

Salutogent förhållningssätt 

För att utveckla det salutogena förhållningssättet inom äldreomsorgen har ett nätverk inrättats 

bestående av representanter för de olika utförarverksamheterna. Dessa personer har under 

perioden påbörjat en gemensam handledning vilken inkluderar fortbildning och kommer att 

fortgå under året. Dessa personer ska utgöra ett stöd för sina kollegor på enheterna i syfte att 

säkra ett salutogent förhållningssätt i respektive verksamhet. Parallellt med gruppens 

utveckling genomförs en halvdagsutbildning för övriga medarbetare inom 
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verksamhetsområdet, detta i syfte att säkra kompetens inom det förhållningssätt som ska råda 

inom alla enheter. Flera arbetsgrupper har regelbundet gruppreflektioner för att stärka 

personalen i den personcentrerade omsorgen. Arbetet med att säkerställa och höja kompetens 

för att säkra ett salutogent förhållningssätt i alla verksamheter inom äldreomsorg, 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri kommer att fortgå under 2024 och 

kompetensutvecklingsmedel har beviljats för denna utbildnings. 

Information 

Under perioden har ett flertal informationskampanjer ägt rum bland annat med förebyggande 

information om bedrägerier mot äldre. Nämnden arbetar kontinuerligt för att nå ut och sprida 

information om aktivitetscenter, de öppna mötesplatserna och verksamheternas program. 

Detta arbete pågår kontinuerligt med hjälp av sociala medier, stadens kalendarium, utskick av 

aktivitetsprogrammen med hjälp av hemtjänsten, medborgarkontor, bibliotek, vårdcentraler 

och andra publika platser. Annonsering i lokalpress har identifierats som en framgångsrik väg 

att nå ut till äldre i stadsdelsområdet. Affischering i stadsdelsområdet med information om 

aktiviteter för äldre genomförs av daglig verksamhet vilka har detta som en arbetsuppgift. 

Under vintern har verksamheterna märkt en ökning av antalet besökare, särskilt 

musikevenemang har lockat många besökare. Detta har analyserats och bedöms bero på den 

breda marknadsföring som skett och de uppskattade evenemangen vilket gör att tidigare 

besökare återkommer och tar med sina vänner. 

Kompetens 

En större avdelningsövergripande utbildningssatsning i ämnet Kris har under perioden inletts 

inom avdelningen äldre, funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Utbildningen genomförs i 

två steg och riktar sig främst till de medarbetare i utförarverksamheterna som under dygnets 

alla timmar, sju dagar i veckan rör sig i stadsdelsområdet i tjänsten eller på väg till eller från 

arbetet. Många av dessa medarbetare arbetar i enskildas hem ensamma eller med en kollega. I 

utbildningssatsningen deltar dock även beställarenheterna inom äldreomsorg, 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Medarbetarna ska erhålla en ökad kompetens inom 

kris, bland annat vad som händer i ett kristillstånd, hur man bemöter en person i kris och hur 

man kan behöva handskas med sina egna känslor när man hamnar i en sådan situation. Syftet 

är att medarbetare ska ha beredskap att bemöta personer i kris då de kan hamna i dessa 

situationer ute i stadsdelsområdet eller i en bostad vid mötet med en enskild där denna 

kompetens kan komma till användning. De kan även ha användning av denna kompetens för 

at förstå egna reaktioner eller reaktioner hos kollegor. För denna utbildningssatsning har 

nämndens beviljats kompetensutvecklingsmedel. 

Utifrån identifierade behov och ökade krav inom äldreomsorgen sker en språksatsning för 

medarbetare i nämndens utförarverksamheter. Med stöd av äldreförvaltningens utbildare 

utbildas medarbetare i yrkessvenska, vilket mottagits väl av både deltagare i utbildningen och 

chefer. Syftet är att medarbetarna med stöd av en lärare som har yrkeskompetens inom vård- 

och omsorg, och tillsammans med kollegor i samma yrke, utveckla det svenska språket talat 

och skrivet. Utbildningen inleddes inom Spånga-Tensta hemtjänst 2023 där utbildningen 

gjorts obligatorisk för alla medarbetare. Under våren 2024 har ytterligare en grupp startat där 

deltagarna kommer från olika enheter inom nämndens äldreomsorg. 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 47(109) 

 

 

En utbildning omfattande 7,5 högskolepoäng i ämnet Äldres psykiska hälsa och ohälsa har 

under perioden startat för ett antal medarbetare. Utbildningen sker via Jönköpings universitet 

och innehåller 

- äldres psykiska hälsa 

- psykisk ohälsa och psykiska sjukdomar under åldrandet 

- utredning, behandling, vård och omsorg 

- bemötande utifrån ett personcentrerat förhållningssätt 

- etiska aspekter 

- närståendes situation 

Förebyggande och rehabiliterande 

Nämndens förebyggande arbete för äldre bedrivs på olika sätt för att nå så många som möjligt 

och för att nå äldre med olika behov. Syn- och hörsel konsulenten har under perioden gjort 74 

hembesök samt kontinuerligt haft öppen mottagning på olika mötesplatser i hela Västerort. 

Nämnden informerar och annonserar regelbundet om möjligheten till Fixartjänst och IT-tjänst. 

Dessa två icke-biståndsbedömda tjänster avser att förebygga fall i bostaden samt att äldre inte 

hamnar i ett digitalt utanförskap eller utsätts för bedrägerier vid exempelvis användande av 

applikationer (appar) och mail. Fixartjänst har under perioden haft 21 ärenden och IT-tjänst 

har haft 10. 

Mötesplatserna för äldre i stadsdelsområdet ska arbeta förebyggande, motverka ensamhet och 

stärka och upprätthålla fysiska, psykiska och sociala förmågor. Under perioden har 

mötesplatserna haft 4 498 besök till sina aktiviteter. En kontinuerlig dialog sker med 

besökarna för att säkerställa att rätt aktiviteter erbjuds i relation till de äldres önskemål och 

behov. En enkät har skickats ut i april för att fånga upp önskemål om aktivitetsutbud. 

Resultatet av enkäten redovisas i T2. 

Arbetet med hälsosamtal har fortgått under perioden och förberedelse för ett utvecklingsarbete 

av metoden har inletts. Utvecklingens syfte är att motverka de identifierade sårbarheter som 

finns i den nuvarande arbetsmetoden. Målet är att med ett mer populations-anpassat arbetssätt 

till den äldre befolkningen i Järva, kunna nå fler äldre som vill nå eller bibehålla en god hälsa. 

Genom detta ökar möjligheten till att motverka nedsättning av kognitiva funktioner med 

stigande ålder. Under perioden har medarbetare utbildats i den nuvarande arbetsmetoden för 

att arbetet inte ska avstanna under tiden för utvecklingsarbetet. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Nämndens mötesplatser för äldre anordnar en hälsovecka för att 
främja en hälsosam livsstil för äldre och deras anhöriga. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Järvamodellen för hälsosamtal i syfte att främja äldres välmående 
utvecklas och etableras i nämnden. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Säkerställa rutiner och uppföljning av att minderåriga barn 
sammanboende med äldre som beviljas stödinsatser från nämnden 
uppmärksammas i enlighet med barnkonventionen. 

2024-01-01 2024-12-31  
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.5 Alla stockholmare ska ha tillgång till ett 

rikt kultur-, idrotts- och föreningsliv 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för fem av fem KF-indikatorer bedöms 

uppnås helt, att förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande nämndmål 

uppfylls samt att samtliga aktiviteter kommer att genomföras under året. 

Järvaligan 

Nämnden har i samarbete med idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen i samverkan 

med Kista SC. RF-SISU Stockholm samt Stockholms Fotbollsförbund, utvecklat ett upplägg 

för Järvaligan. Järvaligan syftar till att fånga upp barnen efter skoltid och erbjuda barnen en 

meningsfull fritid i en trygg miljö, genom att sänka trösklarna för organiserad idrott, arbeta 

för ett prosocialt beteende och främja utveckling hos barn och unga. Just nu erbjuds formatet i 

tre samverkansskolor Askebyskolan, Akalla grundskola och Hjulstaskolan och aktiviteterna 

har tagits emot väl av deltagarna.  I dagsläget har Järvaligan ca 111 deltagare och antalet 

förväntas öka under året i samband med att ett nytt samarbete sätts igång. Under våren spelas 

även turneringar utomhus i Akalla BP, Hjulsta BP, Knutby BP. I slutet av april hölls den 

första turneringen på Akalla bollplan och Järvaligan invigdes av bland annat stadens 

finansborgarråd och nämndens ordförande. 

 

ESF-projektet: Aktiv fritid 

Med ny projektledare har tertialens arbete präglats av nya rutiner, arbetssätt och vägar att nå 

ut till Järvas medborgare om konceptet fritidslots. Projektet har presenterats för åtta enheter 

inom första- och andra linjens socialtjänst, samt på tio skolor i Järva. 

Presentationerna/marknadsföringen har bidragit till ökat inflöde av förfrågningar om lotsning 

av barn och unga via funktionsbrevlådan. Projektet har nått 130 lyckade lotsningar av barn 

och unga, in i vuxenledda fritidsaktiviteter. Majoriteten förfrågningar kommer från skola, 

socialtjänstens ungdomsenhet samt familjens HUB (första linjens socialtjänst). 

Kultur i Järva  

Under perioden har bland annat Internationella kvinnodagen i Järva uppmärksammats med ett 

flertal kulturprogram i stadsdelsområdet. Högtiden Eid har uppmärksammats särskilt i Tensta 

och Rinkeby. Trafikkontoret har i samverkan med nämnden smyckat de två torgen med extra 

belysningsdekorationer och blommor. I Tensta centrum och Rinkeby galleria har nämnden 

samverkat med fastighetsägaren och kulturaktiviteter riktade till barn har genomförts. 

Nämnden har i samarbete med stadsteatern i Husby anordnat tre söndagsteater-föreställningar 

för barn och vuxna med fullsatta läktare. En mängd andra kulturaktiviteter har ägt rum i 

stadsdelsområdet. 

Kultur i samverkan med förskolan 

Förskolor har kunnat besöka Dockteater Tittuts 18 föreställningar i Blå Huset under 

tertialperiod 1, totalt har 629 barn och 96 pedagoger besökt de olika föreställningarna. Under 
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perioden har en ny barnkulturgrupp i Järva bildats och två planeringsmöten ägt rum med 

representanter från förskolans åtta enheter. Ett språkstärkande samarbetsprojekt som 

inkluderar professionell scenkonst planeras tillsammans med kulturförvaltningen inom ramen 

för fokus Järva. Två stycken så kallade Efterhäng har arrangerats under våren – 

musiksatsningen för barnfamiljer mellan hämtning på förskolan och läggning, Efterhäng äger 

rum på Spånga Folkan, två ggr på våren och två ggr på hösten. 

Föreningsliv 

Nämnden har under perioden fortsatt att ge stöd till det lokala föreningslivet, dels genom 

föreningsbidrag och dels genom möjligheter till vägledning. Som ett komplement till 

föreningsbidragen som beviljats av nämnden för 2024, kommer nämnden stärka samverkan 

med föreningslivet ytterligare för att erbjuda barn och unga fler föreningsdrivna lovaktiviteter. 

Under året kommer därmed nämndens fritidsverksamheter att genomföra direktupphandlingar 

från tillämpliga föreningar. 

Nämnden arrangerade i början av året en föreningsmässa som var välbesökt och gav 

besökande föreningar möjlighet att knyta kontakter med relevanta aktörer som har olika typer 

av resurser. Under våren kommer nämnden att utforma en enkätundersökning för att inhämta 

synpunkter från föreningslivet. Undersökningen kommer genomföras under hösten i syfte att 

säkerställa att nämndens stöd och vägledning är målgruppsanpassat. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som 
deltar i 
idrottsaktiviteter på 
fritiden 

   79  75 % 75 % 2024 

Analys 

Resultatet förväntas redovisas i samband med T2 alternativt i VB. 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som 
deltar i 
kulturaktiviteter på 
fritiden 

   42 %  56 % 56 % 2024 

Analys 

Resultatet förväntas redovisas i samband med T2 alternativt i VB. 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som är 
nöjda med 
tillgången till 
idrottsaktiviteter 

   74 %  76 % 76 % 2024 

Analys 

Resultatet förväntas redovisas i samband med T2 alternativt i VB. 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som är 
nöjda med 
tillgången till 
kulturaktiviteter på 
fritiden 

   71 %  77 % 77 % 2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

Analys 

Resultatet förväntas redovisas i samband med T2 alternativt i VB. 

  

 

Andel ungdomar 
som deltar i 
föreningsliv 

   50 %  66 % 66 % 2024 

Analys 

Resultatet förväntas redovisas i samband med T2 alternativt i VB. 

Nämndmål: 1.5.1 Invånarna har tillgång till ett rikt kultur-, idrotts- och föreningsliv 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Under det kommande året kommer nämnden att särskilt fokusera på att intensifiera det 

strategiska samarbetet med kulturnämnden och idrottsnämnden utifrån fokus Järva strategin. 

Nämnden ser ett behov av samlade gemensamma krafter för att öka närvaron av kultur- och 

idrottsaktiviteter för barn unga och vuxna. Nämnden avser därför att utveckla en ny 

samverkan med kulturförvaltningen och idrottsförvaltningen för att öka barn och ungas 

ingångar till fritid, kultur och idrott och förbättra kontaktytorna med exempelvis bibliotek, 

kulturskola, parklekar, spontanidrottsytor och andra idrottsanläggningar.  

 

Det breda utbudet av kultur- och idrottsaktiviteter, som utförs av trygga vuxna, syftar till att 

erbjuda barn och ungdomar en rolig och utvecklande fritid, oavsett deras bakgrund, tidigare 

erfarenheter eller färdigheter. Det gemensamma kultur- och idrottsutbudet syftar till att 

förmedla ny kunskap, utveckla färdigheter och öppna nya insikter, samtidigt som det hjälper 

till att bygga och utvidga barns och ungdomars nätverk. Detta är av stor vikt för deras 

framtida studier och yrkesliv. Det är också avgörande att de platser där dessa aktiviteter äger 

rum är trygga och fria från våld och droger. 

 

Nämndens processer, beslut och kommunikation riktat till civilsamhället är tydlig och 

transparent. Nämnden stödjer via föreningsbidrag ideella föreningar i syfte att utveckla 

verksamhet och aktiviteter av god kvalitet riktade till stadsdelsområdets invånare. Vidare 

stödjer nämnden föreningslivet genom att ge anpassad och tillgänglig vägledning i syfte att 

lotsa föreningar till olika verksamheter och stödformer inom nämnden, staden och övriga 

aktörer. Varje år anordnas en mässa där föreningar kan möta relevanta aktörer för samverkan, 

stöd och erfarenhetsutbyte. 

Förväntat resultat 

- Andelen barn och ungdomar som deltar i idrottsverksamhet på fritiden uppgår till minst 80%   

- Andelen barn och ungdomar som deltar i kulturaktiviteter på fritiden uppgår till minst  50%   

- Andelen invånare i Järva som instämmer i att kulturlivet är bra i min stadsdel uppgår till 

minst 55% 
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- Fler barn och unga deltar i strukturerade, vuxenledda fritidsverksamheter 

- Det lokala föreningslivet uppfattar att nämnden är tillgänglig och att stödet är relevant 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Utöver ovanstående baserar nämnden sin bedömning på följande: 

Kulturprojekt för unga vuxna i samverkan med kulturförvaltningen 

Sedan ett år tillbaka har ungdomsverksamheten Framtidens Hus byggt upp ett nära samarbete 

med Kulturförvaltningen med fokus på ungas kulturprojekt. Den 22 januari var representanter 

från Framtidens Hus inbjudna till Kulturförvaltningens nätverk för ungas kulturstöd för att 

inspirera andra fritidsledare inom Stockholm Stad om hur Framtidens Hus hur de coachar 

unga i Järva att skapa sina egna kulturprojekt och föreningar, dels genom 

Inkubatorprogrammet och kompetensutveckling av medarbetare utifrån RIM-metoden. En ny 

samordnare för kulturaktiviteter har anställts inom Framtidens hus för att stärka samverkan 

med både kulturföreningarna i Järva, Järva i samverkan och ytterligare förstärka samverkan 

med kulturskolan. 

Nämnden ger stöd till föreningslivet genom föreningsbidrag samt genom stöd och vägledning. 

Föreningsbidraget riktar sig till verksamhet som ligger i linje med nämndens kärnverksamhet 

och uppdrag och skapar ett mervärde för stadsdelsområdet. Under perioden har utlysningen av 

föreningsbidrag för 2024 avslutats och 37 föreningar har beviljats föreningsbidrag för i år. 

Vidare har arbetet med återrapportering av föreningsbidrag, som beviljats för 2023, påbörjats 

under perioden och fortlöper enligt plan. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra Järvaligan i samverkan med civilsamhället, 
idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla målgruppsanpassad kommunikation riktad till 
föreningslivet 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla och implementera en årlig enkätundersökning riktad till 
det lokala föreningslivet gällande nämndens stöd och service 

2024-01-01 2024-06-30 Avvikelse 

Analys 

Aktiviteten är försenad och enkätundersökningen kommer genomföras under hösten. 

KF:s inriktningsmål: 2. Ett grönt och fossilfritt Stockholm som leder 

en rättvis klimatomställning 

 Uppfylls helt 

Analys 

Kommunfullmäktige har tagit fram fyra verksamhetsområdesmål under inriktningsmålet Ett 

grönt och fossilfritt Stockholm som leder en rättvis klimatomställning. Nämnden har 

formulerat fyra nämndmål som bidrar till att uppfylla kommunfullmäktiges inriktningsmål. 
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Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig 

på att tre av kommunfullmäktiges fyra verksamhetsområdesmål kommer att uppfyllas helt. 

Det mål som bedöms vara delvis uppfyllt är mål 2.2 Stockholm ska vara en stad där den 

biologiska mångfalden ökar. 

Av de fyra nämndmålen bedöms att samtliga fyra kommer att uppfyllas helt. 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.1 Stockholm ska bli klimatpositivt – 

genom minskade utsläpp och ökad koldioxidlagring 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för samtliga KF-

indikatorer bedöms uppnås helt, att förväntade resultat för underliggande nämndmål uppfylls 

och utifrån att samtliga aktiviteter kommer genomföras under året. Vidare baserar nämnden 

sin bedömning av måluppfyllelsen utifrån att matavfallsinfrastruktur införs och matsvinnet 

minskar, att fortsatta energieffektiveringsåtgärder genomförs, att verksamheterna minskar sin 

plastanvändning samt genomförande av utbildningssatsningar för att öka medarbetarnas 

kompetens och medvetenhet kring dagliga miljö- och klimatval i verksamheterna. 

Nämnden kommer under året att införa ett nämndövergripande nätverk för att stärka det 

strategiska arbetet och för att ge ett mer verksamhetsanpassat stöd, som ett led i 

omställningsarbetet för att klara av att svara upp mot stadens uppsatta miljö- och klimatmål. 

Staden har tagit fram ett förslag på nytt miljöprogram 2030 med höjda ambitioner. 

Programmet är nu ute på remiss hos stadens nämnder och bolag. Nämnden förbereder 

mottagandet av det nya programmet genom att följa upp utfall och metoder i de tidigare 

nämndernas lokala miljö - och klimathandlingsplaner. Utvärderingen kommer genomföras 

under våren. I analysarbetet kommer nämnden särskilt beakta hur nämnden kan stärka arbetet 

med att använda inköp, samverkan och kommunikation som verktyg för kunna uppnå stadens 

nya höjda ambitioner och mål. 

Energieffektivisering 

Under perioden har framtagande av en nämndövergripande rutin tagits fram för att tydliggöra 

och möjliggöra framtida ansökningar av klimatinvesteringsmedel. Under året kommer rutinen 

att implementeras. Nämndens utfall för januari-februari gällande indikatorn om köpt energi 

visar på en minskning av energiförbrukningen, vid jämförelse med samma period under 2023. 

Det finns ett flertal goda exempel på arbetssätt som införts i nämndens verksamheter som 

resulterat i minskad energiförbrukning. Ett gott exempel är användning av energiagenter från 

SISAB som visat sig vara en effektiv metod för att involvera barnen i förskolorna och öka 

medvetenheten om energisparande beteenden. I parker ses papperskorgar och 

belysningsstolpar över under 2024. I den yttre miljön planeras utbyte av 

belysningsarmaturerna till LED på belysningsstolparna. 

Förebyggande, återanvändning, sortering och återvinning av avfall 
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Arbetet med att säkerställa matavfallsinsamling fortgår enligt plan. Föregående års 

inventering ligger till grund för arbetet där en prioritering är att stärka samverkan med berörda 

fastighetsägare, främst utifrån att det visat sig vara komplicerat för vissa av nämndens 

verksamheter att kunna införa matavfallsinsamling. Nämnden återanvänder möbler och nyttjar 

Stocket när det finns möjlighet. Ett gott exempel inom nämnden är fritidsbiblioteket som 

påbörjat att utveckla ett cirkulärt arbetssätt där verksamheten tar in begagnad utrustning för att 

låna ut. 

Ökad kunskap och utveckling av arbetssätt för hållbara kontor 

Genomförande av stadens e-utbildning Hållbara kontor fortgår enligt plan. Ett första led i 

kontorsbaserade verksamheters utvecklingsarbete är att medarbetare och chefer genomgår 

utbildning. Under året kommer sedan verksamheterna identifiera relevanta åtgärder som ger 

mest effekt i den egna verksamheten. 

Minskad plastanvändning 

I samverkan med miljöförvaltningen har ett arbete inletts med att ta fram lokala 

handlingsplaner för hållbara vård- och omsorgsboenden och servicehus. Under perioden har 

workshop om Hållbara vård- och omsorgsboenden genomförts, med deltagande av chefer och 

medarbetare från nämndens berörda utförare. Ett tema som lyftes upp på workshopen är 

användningen av engångsförbrukningsartiklar. Under workshopen framkom det att 

verksamheterna arbetar aktivt med frågan genom att använda tvättbara flergångsartiklar och 

förslag på ytterligare åtgärder togs fram, vilka kommer resultera i en handlingsplan. Under 

våren kommer en till workshop att genomföras, under ledning av miljöförvaltningen, med 

fokus på användning av engångshandskar. Ett annat gott exempel är förskoleavdelningens 

ledning som säkerställt kontroll över inköp av engångsartiklar och onödiga plastprodukter för 

att minimera avfall och främja hållbara inköp. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Klimatpåverkan 
från upphandlade 
livsmedel och 
måltider 

   1,36 kg 
CO2 per 
kg 
livsmedel 

 1,6 kg 
CO2 
per kg 
livsmed
el 

1,6 kg 
CO2 
per kg 
livsmed
el 

2024 

  Köpt energi i 
stadens 
organisation 

   2,53 GWh  2,6 
GWh 

1 735 
GWh 

2024 

Nämndmål: 2.1.1 Nämndens verksamheter är energieffektiva och hållbara med låg 

klimatpåverkan 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden samverkar med berörda nämnder och fastighetsägare för ökad energieffektivisering 

i samtliga verksamheter och stadsmiljön. I nämndens arbete med ökad energieffektivitet och 

minskade utsläpp är verksamheterna delaktiga där medarbetare arbetar utifrån 
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nämndövergripande rutin för energieffektivisering. Nämnden ansvarar för uppemot 100 

belysningsstolpar i parkmiljöer i stadsdelsområdet. Flera av dessa har gamla och 

energiineffektiva belysningsarmaturer och dessa kommer därför att bytas ut till mer 

energieffektiv LED-belysning. 

 

Nämnden arbetar för en hållbar konsumtion med fokus på livsmedel med låg klimatpåverkan 

och minskad plastanvändning. Nämndens verksamheter som serverar måltider har kunskap 

om klimatsmart mat och verkar för att serverade måltider har så låg klimatpåverkan som 

möjligt. Stadens e-utbildning om hållbara kontor genomförs av berörda nyckelfunktioner och 

chefer. Utbildningen används som grund i planeringen av verksamheternas arbetssätt för att 

identifiera vilka åtgärder som är mest effektiva.  

 

Arbetet med resurseffektiva kretslopp utifrån EU:s avfallshierarki fortlöper genom att 

förebygga, återanvända, sortera och återvinna avfall samt använda sig av Stocket återbruk. 

Verksamheterna implementerar rutiner och uppmuntrar till beteendeförändringar för god 

avfallshantering och återbruk. Under året fortsätter nämnden att samverka med nämnder och 

fastighetsägare för att säkerställa att infrastrukturen för källsortering och matavfallsinsamling 

finns och att avfall sorteras. Verksamheterna har kunskap om hur de bidrar till att minska 

matsvinn. 

Förväntat resultat 

- Energiförbrukningen i nämndens verksamheter minskar 

- Andel hämtställen med matavfallsinsamling ökar i nämndens verksamheter 

- Samtliga verksamheterna har ökad kunskap om vilka hållbarhetsåtgärder som ger mest 

effekt i den egna verksamheten 

- Nämndens inköp och användning av engångsartiklar och onödiga plastprodukter minskar 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundar sig 

på att samtliga aktiviteter kommer genomföras under året samt att förväntade resultat bedöms 

uppnås. 

Nämndens verksamheter har under perioden fortsatt att vidtagit åtgärder för att 

energieffektivisera verksamheten där uppföljning av arbetet visar att nämnden har en fortsatt 

låg elförbrukning. Arbetet med att öka andel hämtställen med matavfallsinsamling i 

nämndens verksamheter fortgår. Där det finns möjlighet till källsortering av avfall uppmanas 

medarbetare till att källsortera. Chefer och nyckelfunktioner inom nämnden har fortsatt 

genomförandet av webbutbildningen om hållbara kontor, vilket fortgår under året då samtliga 

berörda medarbetare ska ha genomfört utbildningarna enligt plan. Vidare fortsätter 

verksamheterna arbetet med att genomföra åtgärder för att inköp och användning av 

engångsartiklar och plastprodukter ska minska. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Följa upp tidigare lokala miljö- och klimathandlingsplaner. 2024-01-01 2024-12-31  
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra kompetenshöjande insatser gentemot nämndens 
verksamheter kring hållbarhetsarbetet 

2024-01-01 2024-12-31  

  I samarbete med miljöförvaltningen ta fram lokala handlingsplaner 
för hållbara vård- och omsorgsboenden och servicehus 

2024-01-01 2024-07-01  

  I samarbete med Stockholm Vatten och Avfall AB (SVOA) och 
berörda fastighetsägare, säkerställa att verksamheter har 
infrastruktur till matavfallsinsamling 

2023-07-01 2024-12-31  

  Införa nämndövergripande rutiner gällande klimatinvesteringar och 
energieffektivisering 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla arbetssätt kring matsvinn inom förskoleverksamheten 2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.2 Stockholm ska vara en stad där den 

biologiska mångfalden ökar 

 Uppfylls delvis 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas delvis 

under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för KF-indikatorn bedöms uppnås 

delvis vad gäller ekologiska inköp. I övrigt vad gäller insatser för biologisk mångfald ökar 

den ekologiska mångfalden, att förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande 

nämndmål uppfylls delvis samt att aktiviteten kommer att genomföras under året. 

För perioden januari-mars har inte nämnden ökat andel ekologiska inköp, vid jämförelse med 

2023 års totala resultat. Resultatet når därmed i nuläget inte upp till det uppsatta årsmålet och 

att öka andel ekologiska inköp är ett fortsatt utvecklingsområde. Nämndens samlade analys är 

att behov finns av att bland annat införa en ökad systematisk uppföljning för att nå det 

uppsatta årsmålet på 70 procent. I arbetet att nå målet ska rutiner om inköp och kontering av 

inköp ses över. Rutin för uppföljning har upprättats under perioden, där implementering av 

rutinen kommer påbörjas under våren och fortgå under hela året. Vidare finns behov av att 

utveckla verksamheternas analysförmåga för att få en mer välgrundad samlad analys av 

resultaten på nämndövergripande nivå. Arbetet syftar till att kunna identifiera gemensamma 

utmaningar och stärka det strategiska arbetet för att kunna nå ökad måluppfyllelse. 

Stockholms stad har genom ansökan från miljö- och hälsoskyddsnämnden beviljats 

projektmedel för projektet SCALE Stockholm inom ramen för europeiska klimatkontraktets 

nätverk Net Zero Cities. Projektet startar 1 maj 2024. Projektet har som mål att bidra till 

klimatomställningen och att öka befolkningens hälsa. Nämnden har anmält intresse för att 

medverka i projektet rörande olika former av fritidsodling i stadsdelsområdet. Det finns ett 

stort intresse för fritidsodling i stadsdelsområdet samtidigt som nämnden ser möjligheter att 

stödja intresset mot en ökad miljö och klimatmässig samt organisatorisk hållbarhet. Inom 

projektet kommer nämndens samverkan att ligga inom målområdet Grönska och konkret röra 

sig om att skapa ”omställningsytor” som närmast går att jämföra med dialogforum med parter 

som boende, civilsamhälle och näringsidkare. Dessa dialogforum kommer att utgöra underlag 

för hur olika parter sedan tar fram åtgärder och aktiviteter i linje med det som framkommer 
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under dialogerna. 

Samarbetet med miljöförvaltningen och trafikkontoret fortsätter genom lokala åtgärdsplaner, 

projekt i Grönare Stockholm och andra insatser för att stärka motståndskraften mot 

extremväder som skyfall och värmeböljor samt öka biologisk mångfald. Vidare planeras 

insatser för att bekämpa invasiva växter och inventering av lämpliga ytor att omvandla till 

höggräs pågår. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel inköpta 
ekologiska måltider 
och livsmedel i 
staden i kronor av 
totala värdet av 
inköpta måltider 
och livsmedel 

     70 % 70 % 2024 

Analys 

Nämnden har i likhet med staden som helhet ett högt uppsatt årsmål för 2024, vilket är en viktig utgångspunkt i arbetet med 
att nå stadens övergripande miljö- och klimatmål. För perioden januari-mars är utfallet endast 55 procent. Utifrån att 
nämnden inte ökat andel ekologiska inköp jämfört med 2023 års utfall bedöms måluppfyllelsen inte uppfyllas helt under året. 

Nämnden ser behov av att verksamheterna i högre utsträckning systematiskt följer upp, analyserar och vidtar relevanta 
åtgärder i högre utsträckning för att öka utfallet. Ny rutin och lathund för kontering och systematisk uppföljning har under 
perioden tagits fram, som ska vara ett stöd för verksamheterna i arbetet. Implementering av rutinen har påbörjats där 
utbildningsinsatser kommer genomföras för att öka kompetenser hos medarbetare och chefer. Likaså kommer 
kommunikation användas som verktyg i arbetet med att öka måluppfyllelsen, där bland annat goda exempel kommer spridas 
inom verksamheten. Under våren kommer kartläggning genomföras där ekologiska alternativ saknas vid centrala inköp, där 
samverkan med berörda nämnder behöver stärkas. 

En ytterligare utmaning för att nå det uppsatta årsmålet är att merparten av nämndens utförarverksamheter har avtal för 
ekologiska livsmedel och måltider som understiger årsmålet, där avtalet är gällande under hela 2024 samt 2025. 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Stadsdelsnämnderna ska öka andelen höggräs vid ytor som inte 
används för rekreation. Detta genom att i första hand anlägga 
ängsmark, i andra hand genom att minska antalet klipptillfällen i 
stor omfattning, i syfte att öka biologisk mångfald och minska 
driftkostnader för klippning 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 2.2.1 Stadsdelsområdets offentliga miljöer och nämndens verksamheter 

främjar biologisk mångfald och stärker den klimatmässiga motståndskraften 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppnås helt under året. Bedömningen grundas på att 

förväntat resultat för nämndmålet (och ev. målnivåer för nämndindikatorer) uppnås samt att 

aktiviteterna kommer att genomföras. 

 

Nämndens enheter har rutiner som följer stadens strategi för god, hälsosam och klimatsmart 

mat. Nämnden följer kontinuerligt upp andelen ekologiska livsmedel och arbetar för att öka 
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andelen ekologiska inköp.  

 

Samarbetet med miljöförvaltningen och trafikkontoret fortsätter genom lokala åtgärdsplaner, 

projekt i Grönare Stockholm och andra insatser för att stärka motståndskraften mot 

extremväder som skyfall och värmeböljor samt öka biologisk mångfald. Nämnden planerar 

insatser för att minska påverkan från hårdgjorda ytor vid värme och avrinningsmöjligheter vid 

skyfall och särskilda insatser för att förbättra förutsättningarna för pollinatörer i form av 

plantering och sådd av växter som särskilt främjar dessa planeras. Träd planteras som främjar 

pollinatörer, förbättrar luftkvalitén samt minskar påverkan vid extremväder. I all hantering av 

träd följs stadens trädmål. En inventering för att identifiera lämpliga ytor att omvandla till 

långgräs eller ängsytor för att på så sätt minska påverkan av maskiner samt förbättra 

förutsättningar för pollinatörer.  

 

Skötseln av stadsdelens naturområden inriktas på att bevara deras karaktär som natur- och 

strövområden.  

 

Nämndens övertagande av drift i egen regi planeras med särskild hänsyn tagen till att skapa 

miljövänlig drift. Maskiner och arbetssätt som följer klimatmålen och främjar biologisk 

mångfald på ett cirkulärt och hållbart sätt är en huvudfaktor i utformandet. 

 

Nämnden utvecklar nya platser som kan användas för odling. I samverkan med trafikkontoret, 

miljöförvaltningen och stadsbyggnadskontoret och i dialog med fritidsträdgårdsföreningarna 

genomförs en översyn av nuvarande fritids- och koloniträdgårdar. 

Förväntat resultat 

- Andelen ekologiska livsmedel och måltider i nämndens verksamheter ökar 

- Stärkt motståndskraft mot extremväder som skyfall och värmeböljor i stadsdelsområdet 

offentliga miljöer  

- Stärka förutsättningar för biologisk mångfald och pollinatörer i stadsdelsområdets offentliga 

miljöer 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att samtliga aktiviteter kommer att 

genomföras. 

Andelen ekologiska inköp har inte ökat under perioden, vid jämförelse med nämndens utfall 

för föregående år. För att nå det förväntade resultatet ser nämnden behov av att berörda 

verksamheter genomför ytterligare åtgärder under året, där analyser av resultaten kommer 

göras på enhets- och avdelningsnivå. 

Nämnden har ansökt och delvis beviljats driftmedel för att genomföra skötselåtgärder med 

hjälp av hästar i känslig kulturhistorisk miljö. Metoderna som planeras är fagning, 

naturvårdröjning samt slåtter varav fagningen utförs i april. Insatserna gynnar biologisk 

mångfald samt tillgängliggör området för stadsdelens invånare som även bjuds in att delta i 
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fagningen. Eventet genomförs i samarbete med miljöförvaltningen och en pågående 

studiecirkel om biologisk mångfald i Järva. Förhoppningen är att tillfället skapar en 

delaktighet, där invånare erbjuds att vara med och ta hand om sin närmiljö 

Representanter från nämnden ingår i projektgruppen för biologiska mångfaldens dag, som i år 

hålls i Järva i maj. Där kommer nämnden tillsammans med övriga representanter inom staden 

presentera stadens arbete med biologiska mångfald i Järva stadsdelsområde. 

I Järvavärdarnas uppdrag ingår kommunikation och nudging om de gröna frågorna. 

Samverkan med olika förskolor kopplat till Järvavärdarnas stadsodling fortsätter enligt 

konceptet Odlingshjältarna. Det innebär att barnen får olika uppdrag och lär sig om 

klimatsmart odling. 

I samband med upprustning av parkleken Rinken har klimatinvesteringsmedel sökts och 

beviljats (2,5 Mkr). Medlen ska gå till anläggning och plantering av nya växtbäddar och träd 

för att motverka effekterna av extremväder som värmebölja och skyfall. 

Renoveringen av Askeby Allé i Rinkeby genomförs som ett led i att öka stadsdelens 

motståndskraft mot klimatförändringar, dispens från biotopskydd har ansökts eftersom 

projektet omfattar en allé och dispensen har beviljats av länsstyrelsen. Nämnden har för 

projektet ansökt och beviljats klimatinvesteringsmedel samt kommer prioritera och använda 

en betydande del av årets nycklade medel. 

Nämnden har under det senaste halvåret genomfört en inventering av befintliga odlingar i 

stadsdelsområdet. Inventeringen och utredning har resulterat i en rapport som färdigställdes i 

mars 2024. Rapporten lyfter olika aspekter som är viktiga att ta med i det fortsatta 

utvecklingsarbetet såsom invånarnas intresse och förutsättningar för olika former av odling. 

Stadsodling kan öka invånares intresse och förståelse för biologisk mångfald och främjandet 

av ekologiska värden. Det fortsatta utvecklingsarbetet under 2024 finansieras av 

investeringsmedel (1,0 Mkr) för åtgärder som bidrar till att gynna biologisk mångfald. I arbete 

ingår både kommunikationsinsatser, utveckling av nya och befintliga stadsodlingar och frukt- 

och bär odlingar. 

Järva stadsdelsnämnd planerar att utveckla och förbättra befintliga odlingar i väntan på 

trafikkontorets program för stadsdelsnära odling som ska färdigställas under 2024. Nuläget i 

flera av stadsdelsområdets koloni- och fritidsträdgårdarna kräver dock insatser redan innan ett 

program antas. En särskild arbetsgrupp med representanter från Järva stadsdelsnämnd och 

olika fackförvaltningar inom staden har därför utformats i syfte att ta fram en handlingsplan 

som tar fram förslag på utvecklingsinsatser, där nya övergångsavtal är en prioriterad åtgärd. 

Nämnden medverkar genom Grönare Stockholm i tre pågående projekt; i Gribbyparken för 

hantering av vatten vid skyfall samt insatser för pollinatörer, Hagstråket där stenytor görs om 

till växtytor för att minska påverkan vid extremväder, samt upprustningen av parken 

Trudelutten som ska göras om till en naturlekplats med fokus på att gynna biologisk 

mångfald. 
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra insatser för biologisk mångfald såsom identifiera ytor 
lämpliga att bli långgräs eller äng 

2024-01-01 2024-12-31  

  Genomföra kartläggning inom området livsmedel med höga krav 
på djurskydd och restriktiv antibiotikaanvändning 

2024-01-01 2024-08-31  

  Öka och förbättra möjligheten att odla i stadsdelsområdet. 2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.3 Stockholm ska vara en stad där 

framkomligheten ökar och utsläppen minskar 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att underliggande nämndmål uppfylls samt att 

samtliga aktiviteter kommer att genomföras under året. 

Medarbetarna uppmuntras att gå, åka kollektivt, låna nämndens cyklar eller använda 

nämndens miljöklassade bilar. Ett prioriterat utvecklingsområde är att körning i tjänst med 

privata bilar ska minska. Under året kommer nämnden att utveckla uppföljningen av utbetalad 

milersättning, som en del i nämndens internkontrollarbete. Utifrån ny nämndorganisation 

finns behov av att implementera gemensamma arbetssätt och införa systematiska kontroller 

för att kvalitetssäkra arbetet. För att nå målsättningen om att ingen milersättning ska betalas ut 

finns behov av att skapa bättre nämndövergripande strukturer för att tjänstebilarna ska kunna 

nyttjas mer effektivt. Under perioden har nämnden genomfört utredning kring möjligheterna 

att införa en gemensam bilpool för verksamheterna inom Järva stadsdelsnämnd. Införandet av 

bilpoolen kommer genomföras under året. 

Medarbetare som använder bil i tjänst ska under året genomgå stadens e-utbildning om 

miljövänlig körning vilket pågår enligt plan. Under perioden har översyn av tillgång och 

behov av miljövänliga transportalternativ inom nämnden påbörjats. Inventering av 

förvaringsmöjligheter för elcyklar i förvaltningshuset i Tensta pågår, i syfte att erbjuda fler 

miljövänliga transportalternativ. Vidare har en översyn påbörjats av möjligheten till ökad 

kapacitet gällande förvaltning av material i förvaltningshusen. Arbetet förväntas bidra till 

lägre klimatpåverkan utifrån att samordnade inköp genomförs i högre utsträckning och att 

antalet leveranser till de båda förvaltningshusen därmed minskar. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Stadsdelsnämnderna ska redogöra för hur långt arbetet kommit 
med utfasning av fossila bränslen i stadsmiljöverksamheten, i så 
väl upphandlingar som egen regi, för att nå en fossilfri organisation 
2030 

2024-01-01 2024-12-31  
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Nämndmål: 2.3.1. I stadsdelsområdet råder god framkomlighet där resor och 

transporter har låg klimatpåverkan 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämndens medarbetare nyttjar transportmedel som är klimatsmarta och har låg 

klimatpåverkan. Bilar i nämnden fordonsflotta nyttjas effektivt och användningen av privata 

bilar i tjänsten förekommer inte. Gång- och cykelvägar underhålls i samarbete med 

trafikförvaltningen. Genom fortsatta kontroller säkerställs en välfungerande 

vinterväghållning.  

 

Nämnden kommer fortsätta upprustningen av parkvägar för att säkerställa en god 

framkomlighet för invånare i stadsdelsområdet. 

Förväntat resultat 

- Framkomlighet och tillgänglighet på nämndens gång- och cykelvägar ökar 

- Klimatpåverkan av nämndens transporter och tjänsteresor minskar 

- Nämndens bilar används effektivt 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att samtliga aktiviteter kommer att 

genomföras. 

Arbetet med att utforma en långsiktig strategi för att på ett lämpligt och effektivt sätt fånga 

upp tillgänglighetsaspekter i insatser och projekt i stadsmiljön har initierats genom intern och 

extern dialog, utvärdering av nämndens tidigare och nuvarande arbete med tillgänglighet, 

samt översyn av stadsövergripande strategier. 

Arbetet med att förbättra ett flertal trappor i Tensta, Hjulsta och övriga Spånga påbörjades 

under hösten 2023 återupptogs 2024 och förväntas avslutas till sommaren 2024. Parallellt 

pågår ett löpande arbete med att se över stadsdelsområdets park- och gångvägar och förbättra 

framkomligheten, med målsättningen att det ska vara enkelt och attraktivt för invånare att 

välja gång eller cykel. 

I planeringsarbetet för att överta skötsel av park-och naturmark i egen regi har en arbetsgrupp 

upprättats specifikt för inköp/leasing av fordon och maskiner. Arbetsgruppen arbetar nu med 

att utreda de olika alternativen för inköp och leasing samt att undersöka vilka miljökrav som 

staden ställer på inköpen. Det arbetet sker bland annat i samarbete med miljöförvaltningens 

fleet manager, Skärholmens stadsdelsförvaltning som har drift i egen regi sedan tidigare och 

övriga stadsdelsförvaltningar med uppdrag att överta driften inom de närmaste åren. 

Utifrån utredning kring verksamheternas behov av bil samt införande av gemensam bilpool 

under året bedöms klimatpåverkan av nämndens transporter minska och att nämndens 

fordonsflotta nyttjas effektivt. Vidare bedöms nämndens översyn kring miljövänliga 
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fordonsalternativ bidra till att stärka måluppfyllelsen. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Medarbetare som använder bil i tjänsten genomför stadens 
utbildning om miljövänlig bilkörning 

2024-01-01 2024-12-31  

  Skapa en gemensam bilpool i nämnden 2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla uppföljningen av utbetald milersättning 2024-01-01 2024-12-31  

  Översyn av tillgång och behov till miljövänliga transportalternativ 
inom nämnden 

2024-01-01 2024-08-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.4 Stockholmarnas hälsa ska främjas 

genom ren luft, rent vatten och giftfria miljöer 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål kommer att uppfyllas helt under 

året. Bedömningen baseras på att målvärdet för KF-indikatorn bedöms uppnås helt, att 

förväntade resultat för underliggande nämndmål uppfylls samt att samtliga aktiviteter kommer 

att genomföras under året. Vidare baserar nämnden sin bedömning av måluppfyllelsen utifrån 

att nämndens avfallshantering ökar, utifrån deltagande i skräpplockarevent, att arbetet med att 

fasa ut farliga kemikalier fortgår samt att verksamheterna minskar sin plastanvändning. 

Nämndens arbete med att genomföra insatser för att invånarna ska ha en god livsmiljö fortgår. 

Ett prioriterat fokusområde under året är att konkretisera de mest effektiva åtgärderna för att 

svara upp gentemot stadens handlingsplan för hållbar plastanvändning. Arbetet har under 

perioden inletts och fortgår under våren. Vidare kommer kommunikationsinsatser genomföras 

för att minska plastanvändningen, som ett led i nämndens strategiska arbete för att möjliggöra 

att medarbetare kan genomföra beteendeförändringar. Arbetet med att fasa ut farliga 

kemikalier och göra kemikaliesmarta fortgår. Det finns fortfarande en del verksamheter som 

inte uppdaterat sin kemikalieförteckning i den nya nämndorganisationen. Implementering 

kring lokal anvisning för Chemsoft pågår där nämnden under året kommer införa 

nämndkontroller och rutin för egenkontroll, vilket är en led i att utveckla internkontrollarbetet 

och det systematiska kvalitetsarbetet. 

I samarbete med miljöförvaltningen fortsätter arbete med lokala åtgärdsplaner i syfte att 

förbättra vattenkvalitet i Igelbäcken och Bällstaån. Nämnden kravställer BVB i alla 

beställningar av anläggningsarbeten. Nämnden utvecklar möjlighet till spontana aktiviteter 

och träning i stadsmiljö. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel avslutade 
bygg- och 
anläggningsentrepr
enader där varor 
miljöbedömts och 

100 %    100 % 100 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

loggats i 
Byggvarubedömni
ngen 

Analys 

Anläggningsarbeten beställs med kravet att följa BVB. 

Nämndmål: 2.4.1 Nämndens verksamheter främjar en giftfri och hälsosam livsmiljö 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden genomför åtgärder för att skapa en giftfri miljö för alla invånare och medarbetare 

med ett särskilt fokus på känsliga grupper. Nämndens medarbetare har kunskap kring farliga 

kemiska ämnen och mikroplaster i varor och material och gör välinformerade val vid inköp av 

kemikalier och förbrukningsartiklar. Nämnden säkerställer att farliga kemiska ämnen inte 

köps in och att befintliga ämnen fasas där verksamheterna använder 

kemikaliehanteringssystemet Chemsoft. Kärl med möjlighet till sopsortering placeras ut på 

strategiska platser i stadsmiljö och grönområden. Nämndens förskoleverksamheter och 

stadsmiljöverksamhet deltar i skräpplockardagar i regi av Håll Sverige rent samt möjliggör 

sopsortering i stadsmiljö.  

 

I samarbete med miljöförvaltningen fortsätter arbete med lokala åtgärdsplaner i syfte att 

förbättra vattenkvalitet i Igelbäcken och Bällstaån. Nämnden utvecklar möjlighet till spontana 

aktiviteter och träning i stadsmiljö. Nämnden anlägger, i samverkan med trafikkontoret, en ny 

skatepark i Tenstadalen, planering pågår för ett nytt utegym i Husby samt att en basketplan i 

Rinkeby omvandlas till en multisportyta. Sopkärl för källsortering sätts ut i vissa parker. 

Sopkärl för källsortering sätts ut i vissa parker. 

Förväntat resultat 

- Utfasningsämnen minskar i nämndens verksamheter 

- Sopsortering i stadsmiljö och grönområden är möjlig 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Verksamheterna fortsätter att fasa ut farliga kemikalier och göra kemikaliesmarta inköp samt 

minska plastanvändningen. Källsortering av sopor möjliggörs i parker genom speciella kärl 

som sätts ut. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra informationsinsatser om minskad och hållbar 
plastanvändning 

2023-07-01 2024-12-31  
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra utbildningsinsatser inom nämnden för att höja 
kunskapen om kemiska ämnen och mikroplaster i varor och 
material 

2024-01-01 2024-12-31  

KF:s inriktningsmål: 3. Ett Stockholm med en stabil och hållbar 

ekonomi med utbildning, jobb och bostäder för alla 

 Uppfylls helt 

Analys 

Kommunfullmäktige har tagit fram sju verksamhetsområdesmål under inriktningsmålet Ett 

Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, jobb och bostäder för alla. 

Nämnden har formulerat åtta nämndmål som bidrar till att uppfylla kommunfullmäktiges 

inriktningsmål. 

Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig 

på att sex av kommunfullmäktiges sju verksamhetsområdesmål kommer att uppfyllas helt. 

Det mål som bedöms vara delvis uppfyllt är mål 3.6 Tryggheten ska öka genom förebyggande 

insatser. 

Av de åtta nämndmålen bedöms samtliga uppfyllas helt. 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.1 Stockholms ekonomi är stark, hållbar 

och lägger grunden för en jämlik välfärd 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppnås helt under 

året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för de tre KF-indikatorerna bedöms uppfyllas 

helt, att förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande nämndmål uppnås samt 

att samtliga aktiviteter kommer att genomföras under året. 

Nämnden prognostiserar sammantaget en budget i balans efter resultatöverföring. Nämnden 

analyserar löpande verksamheterna och åtgärder tas fram vid befarande om avvikelse från en 

budget i balans och måluppfyllelse. Åtgärder är vidtagna inom flera områden, särskilt inom 

äldreomsorgen, och kommer att följas upp löpande, se vidare under rubriken uppföljning av 

ekonomi. 

Nämnden har beredskap för att vid behov anpassa verksamheten till förändrade ekonomiska 

förutsättningar. Förutom ständiga anpassningar utifrån ändrade volymer och kostnadsökningar 

så görs i samband med planering av nytt budgetår analyser av kostnads- och intäktsutveckling 

som underlag för prioriteringar och investeringsöverväganden. 

Under perioden har implementering av stadens nya budgetverktyg påbörjats och arbetet 

planeras att fortgå enligt plan under året. När verktyget är fullt implementerat kommer det att 
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kunna ge möjligheter till förbättrade ekonomiska analyser. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Nämndens 
budgetföljsamhet 
efter 
resultatöverföringa
r 

100 %   100 %  100 % 100 % Tertial 
1 2024 

  Nämndens 
budgetföljsamhet 
före 
resultatöverföringa
r 

100 %   100 %  100 % 100 % Tertial 
1 2024 

  Nämndens 
prognossäkerhet 
T2 

0 %   0 %  +/-1 % +/- 1 % 2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med äldrenämnden och 
berörda stadsdelsnämnder utreda ersättningen till stadens 
kommunövergripande verksamheter inom äldreomsorg 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.1.1 Nämnden har en budget i balans där resurser används effektivt och 

utifrån ett hållbart perspektiv 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Verksamheternas kostnader och intäkter har noga analyserats i relation till uppsatta mål och 

uppdrag för att säkerställa förutsättningar för en budget i balans vid årets slut. Cheferna ges 

stöd för att under året göra rättvisande prognoser och vid befarade underskott vidtas snabbt 

åtgärder. Lokaler är anpassade till verksamheternas behov och är kostnads- och 

energieffektiva. Genom att standardisera administrativa processer inom nämnden ges 

utrymme för effektivare styrning och uppföljning. 

Förväntat resultat 

- En budget i balans 

- God prognossäkerhet 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppnås helt under året. Bedömningen grundas på att 

förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Under första tertialen har nämnden rapporterat budget och prognos i det nya budgetverktyget. 

Controllers har lagt in intern budget för alla enheter per verksamhetsområde och 

budgetansvariga enhetschefer har deltagit vid de utbildningar som controllers hållit per 
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avdelning. Enhetscheferna har delvis påbörjat den interna prognosrapporteringen med stöd av 

controllers. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Införande av nytt budgetverktyg 2024-01-01 2024-06-30  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.2 I Stockholm ska alla ges möjlighet till ett 

eget jobb 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för samtliga KF-indikatorer bedöms 

uppnås helt, att förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande nämndmål 

uppfylls samt att samtliga aktiviteter kommer att genomföras under året. Vidare baserar 

nämnden sin bedömning av måluppfyllelsen utifrån arbetet med tidiga och individanpassade 

insatser. 

Stöd till egen försörjning 

Trots att samhället befinner sig i en lågkonjunktur med hög inflation, höga energikostnader 

och därmed högre prisnivåer för hushållen fortsätter andelen personer i behov av ekonomiskt 

bistånd i stadsdelsområdet att minska och uppgår till 3,25 procent för perioden i jämförelse 

med 3,31 procent i slutet av 2023. Anledningen till det goda resultatet bedöms vara den 

samverkan som nämnden har med olika aktörer som Jobbtorg, Arbetsförmedlingen och 

vårdcentralerna för att stötta klienter i sitt förändringsarbete mot självförsörjning. Vidare 

bedöms arbetet med stegförflyttningar mot arbetsmarknaden samt ett individanpassat stöd 

vara en del av resultatet. 

I syfte att förebygga att invånare hamnar i ett långvarigt biståndsbehov har nämnden under 

perioden prioriterat att tillsammans med den enskilde tidigt skapa en planering mot 

självförsörjning. Detta utgår ifrån BIP-studien (Beskæftigelses Indikator Projekt) där det 

framgår att det är av yttersta vikt att klienterna får en snabb och effektiv planering mot 

självförsörjning för att inte göra stegförflyttningar bakåt. Effekten syns i att andelen personer 

som har ett långvarigt beroende av ekonomiskt bistånd minskat från 2,47 procent i slutet av 

2023 till 2,43 procent för perioden. 

Vidare så har arbetet med case manager fortsatt för personer i behov av ekonomiskt bistånd 

och tilldelas när det finns ett behov av extra stöd för att kunna göra stegförflyttningar mot 

ökad förmåga till arbete och studier. Under perioden har case manager haft stort fokus på 

samverkan med interna och externa parter men även på att skapa trygghet och allianser med 

de enskilda i syfte att tillsammans undanröja hinder mot självförsörjning. 

En satsning påbörjades under 2023 i samråd med förtroendeläkare för att möjliggöra att fler i 

behov av ekonomiskt bistånd skulle kunna ta del av förmånen trygghetpension via 

Försäkringskassan. Under perioden har underlag skickats till upphandlad aktör som kommer 
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att genomföra aktivitetsförmågeutredningarna i de ärende som nämnden bedömt uppfylla 

kriterierna. Aktivitetsförmågeutredningen ligger sedan till grund för om personen kan vara 

berättigad förmånen där de första ansökningarna förväntas skickas in under 2024. 

Näringsliv 

Stadens näringslivspolicy löper ut under innevarande år och är just nu föremål för revidering. 

Nämnden arbetar systematiskt med policyn i enlighet med den handlingsplan som tidigare 

tagits fram för lokala näringslivsfrågor och beaktar Järvas mångfacetterade näringsliv. 

En framträdande målsättning i nuvarande näringslivspolicy har varit att erbjuda tydliga 

ingångar och kontaktvägar inom staden. För att åstadkomma detta är en utveckling av stadens 

interna samverkan en prioriterad fråga. 

Ferie  

Nämndens mål har utifrån stadens riktlinjer reviderats till att samtliga ungdomar som sökt 

feriearbete ska erbjudas en anställning (majoriteten under sommaren, 200 stycken under 

höstlovet och 50 stycken under jullovet). Nämnden handlägger sommarjobbsansökningar från 

totalt 3 080 stycken ungdomar varav 1 683 stycken hittills erbjudits anställning. Av de 

ansökningar som nämnden handlägger är 1 541 stycken tjejer och 1 539 stycken killar. 

Nämnden samarbetar med både stadens verksamheter och civilsamhället för att hitta 

arbetsplatser. Vid utgången av april månad uppgick dessa till 2 071 stycken arbetstillfällen 

från 141 stycken arbetsplatser. 

Mobilt medborgarkontor 

Baserat på tidigare dialoger framkom ett önskemål om att medborgarkontor bör finnas på flera 

platser i Järva. Medborgaservice startade därför upp ett mobilt medborgarkontor för ökad 

tillgänglighet och service. Under tertialperioden har fyra tillfällen ägt rum för det mobila 

medborgarkontoret med fokus på elevstipendier, sommarkollo och feriearbete. Platserna har 

varit Rinkeby Centrum (två gånger) och Kista Busshållplats (två gånger). Antalet möten 

uppgick till 135 stycken, varav majoriteten var kvinnor. Det mobila medborgarkontoret har 

bemannats primärt av samhällsvägledare och medborgarvärdar men kommer även innefatta 

andra funktioner beroende på tema. 

Järvavärdar 

Arbetsmarknadsförvaltningen har tilldelats medel med målsättningen att i samverkan med 

Järva stadsdelsnämnd genomföra grönyteskötselsutbildning för Järvavärdarna så att dessa ska 

kunna få ett yrkesbevis. Yrkesbeviset följer svensk bransch-standard enligt 

Trädgårdsnäringens centrala yrkeskommitté. Utbildningen fokuserar på cirkulär skötsel där 

utbildningen ska ligga i framkant när det gäller kunskap om omställning och hållbarhet. 

Nämnden ligger i fas med arbetet och förväntas ta emot 6-8 stycken nya Järvavärdar under 

april som kommer genomgå utbildningen och arbeta och sedan ytterligare sex stycken i 

september som också ska genomgå utbildning och arbeta. Planering för hur Järvavärdarna ska 

integreras som en del i nämndens drift av renhållning och skötsel av park- och naturmark har 

inletts och utbildningsinsatsen är en viktig del i detta arbete. 

Offentligt skyddade anställningar (OSA) 

Nämnden tillhandahåller platser för (OSA). målsättningen är att ha 25 aspiranter under året, 
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just nu är 18 aspiranter aktuella. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel personer 
som har 
ekonomiskt bistånd 
i förhållande till 
befolkningen 

3,25 % 2,66 % 3,83 % 3,31 % 3,5 % 3,5 % 1,5 % Tertial 
1 2024 

  

 

Andel vuxna med 
långvarigt 
ekonomiskt bistånd 
jämfört med 
samtliga vuxna 
invånare 

2,43 % 1,88 % 3,04 % 2,47 % 2,6 % 2,6 % 1,0 % Tertial 
1 2024 

  Antal 
tillhandahållna 
platser för feriejobb 

1 683   2 900 2 900 2 450 st Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
1 2024 

Analys 

Prognosen får året höjs 

  Antal 
tillhandahållna 
platser för 
Stockholmsjobb 

60   87 80 80 st Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
1 2024 

  Antal 
tillhandahållna 
praktikplatser för 
högskolestuderand
e samt platser för 
verksamhetsförlag
d utbildning 

70 st   147 st 110 st 110 st Tas 
fram av 
nämnd 

Tertial 
1 2024 

  

 

Antal ungdomar 
som fått feriejobb i 
stadens regi 

0 st   2 574 st 2 500 2 400 st 11 000 
st 

Tertial 
1 2024 

Analys 

Prognosen får året höjs 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med Järva 
stadsdelsnämnd utveckla sitt arbete för att stärka sysselsättningen 
i Järva 

2024-01-01 2024-12-31  

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med 
stadsdelsnämnderna arbeta aktivt för att ungdomar får feriejobb i 
andra stadsdelsområden än där de bor 

2024-01-01 2024-12-31  

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med 
stadsdelsnämnderna och i samråd med socialnämnden utreda 
nuvarande organisation och ansvarsfördelning för den 
arbetsmarknadspolitiska insatsen skyddat arbete hos offentlig 
arbetsgivare (OSA) 

2024-01-01 2024-06-30  

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med 
stadsdelsnämnderna utreda förutsättningarna att med förstärkt 
handledarskap erbjuda feriearbeten till yngre åldrar och utifrån 

2024-01-01 2024-12-31  
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

denna utredning pröva om det ska genomföras en pilotverksamhet 
under året 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med Stockholm Business 
Region och stadsdelsnämnderna arbeta uppsökande mot lokalt 
näringsliv utifrån stadens fokusområden och i city 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.2.1 Invånarna är självförsörjande och vägen till arbete är kort 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden arbetar för att invånare får stöd att komma ut i egen försörjning med fokus på 

arbetet med att erbjuda ett tidigt individuellt anpassat stöd i syfte att tidigare komma ut i egen 

försörjning. Arbetssättet med stegförflyttningar mot självförsörjning ska användas och särskilt 

prioriterade målgrupper är personer med långvarigt ekonomiskt bistånd samt personer med 

nedsatt arbetsförmåga på grund av sjukdom. Arbetssättet ska även vidareutvecklas under året 

med ett större fokus på tidiga insatser. Vidare ska personer i behov av ekonomiskt bistånd 

samt missbruksvård ges möjlighet till IPS-projektet. Arbetet med nämndens arbetsträning i 

öppenvård ska vidareutvecklas för att fler ska kunna ta del av insatsen. 

 

Arbetet med offentligt skyddade anställningar (OSA) ska stärkas och arbetet med kvinnor 

långt ifrån arbetsmarknaden är prioriterat, bland annat genom stödet av stadsdelsmammorna 

på medborgarkontoren. För att nå unga kvinnor i åldrarna 20-29 ska stadsdelssystrarna införas 

inom Järva. Målsättningen är att Stadsdelssystrarna efter avslutad insats ska komma ut på den 

reguljära arbetsmarknaden. 

 

Projektet Pedagogisk kapacitetsutveckling inom medborgarservice är avslutat och de nya 

erfarenheterna kommer till gagn under året med en ökad servicenivå och förbättrad miljö för 

besökare som ska leda till ökad självständighet. Konsumentvägledningen samt budget- och 

skuldrådgivningens arbete utvecklas med fokus på utåtriktade preventiva insatser för att nå 

fler invånare. 

Förväntat resultat 

- Antalet ungdomar som erbjuds feriearbete under sommaren ökar 

- Antal nådda kvinnor och män ur målgruppen UVAS (20-29år) i Järva uppgår till minst 1000 

st 

- Tillgången till medborgarkontorens stöd och service ökar i Järva 

- Budget- och skuldrådgivningen samt konsumentrådgivningen når fler invånare i 

stadsdelsområdet  

- Andel personer med ekonomiskt bistånd som avslutas mot arbete och studie ökar och uppgår 

till minst 52% 

- Antal unga vuxna biståndstagare 18-29 år minska och uppgår i genomsnitt till högst 280 

personer per månad. 

- Genomsnittlig biståndstid inom ekonomiskt bistånd minskar och uppgår till högst 9,8 
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månader. 

- Antalet personer som tar del av IPS-projektet ökar och uppgår till minst 17 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet bedöms uppnås under året samt att aktiviteterna kommer 

att genomföras. 

Unga vuxna i behov av ekonomiskt bistånd 

Under perioden har nämnden haft en förstärkt samverkan med arbetsmarknadsförvaltningen 

och genomfört en kartläggning av långtidsinskrivna unga vuxna i behov av ekonomiskt 

bistånd, med fokus på resurser och stödbehov för att planera mot självförsörjning. Detta har 

resulterat i gemensamma arbetssätt i syfte att öka antalet som kommer ut i självförsörjning. 

Arbetet bedöms ha gett resultat då antalet unga vuxna har minskat från i genomsnitt 293 

hushåll per månad 2023 till i genomsnitt 263 hushåll per månad för januari-mars 2024. 

Vuxna i behov av ekonomiskt bistånd 

Andel personer med ekonomiskt bistånd som avslutas mot arbete och studie eller annan 

självförsörjning uppgår till 50,6 procent under perioden. Nämnden bedömer att målet om 52 

procent kommer att nås under året utifrån bland annat arbetssättet att skapa en planering mot 

självförsörjning inom två veckor från första kontakt tillsammans med den enskilde. 

Projektet att erbjuda IPS (Individanpassat stöd till arbete) tillsammans med 

Samordningsförbundet Stockholm stad till personer med beroende av alkohol och/eller droger 

som syftar till att öka möjligheterna för att nå, få och behålla ett arbete har fortsatt. Under 

perioden januari-mars har fem personer påbörjat arbetsrehabiliteringsmodellen och nämnden 

bedömer att det förväntade resultat om att minst 17 personer tar del av projektet kommer att 

uppnås under året. Vidare så pågår en översyn av befintlig verksamhet och lokal gällande 

nämndens arbetsträning i öppenvård i syfte att effektivisera och anpassa verksamheten för att 

än mer matcha personernas behov. 

Invånare med långvarigt biståndsbehov 

Antalet hushåll som varit aktuella för ekonomiskt bistånd i 49 månader eller mer uppgår till 

733 hushåll av totalt 1663 hushåll i mars 2024. I jämförelse med januari 2023 så har antalet 

hushåll minskat från 764 hushåll. Arbetet med piloten Parallella insatser i praktiken har 

påbörjats tillsammans med Region Stockholm samt arbetsmarknadsförvaltningen där en 

gemensam planering har tagits fram. Syftet med piloten är att ersätta och förebygga 

sjukskrivningar som ett led i stegförflyttningar mot självförsörjning för individen. 

Kompetensverkstan i samverkan med Jobbtorg Unga Kista 

Kompetensverkstan som arbetar i samverkan med Jobbtorg Unga Kista har sedan tidigare 

funnits i Tensta och har under tertial 1 etablerats i Husby. I ett IOP med Folkets Husby har 

Kompetensverkstan sedan 5:e februari till 31:a mars haft drop-in aktivitet en dag i veckan för 

att fånga upp och stötta ungdomar som varken arbetar eller studera. Den nya verksamheten 

har haft besök av 36 personer i åldrarna 16-29 år varav 22 män och 14 kvinnor, 10 personer 

har uppfyllt kriterierna för inskrivning och blivit inskrivna till Jobbtorg Unga Kista. 

Kompetensverkstan i Tensta har under samma period haft 180 besökare på drop-in varav 95 
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män och 85 kvinnor. 

Kompetensverkstan har under första perioden bland annat arbetat med att stärka det 

uppsökande arbetet med särskilt fokus på det digitala kontakt-arbetet. Det har även funnits ett 

fokus på uppsökande gentemot ungdomar som tar studenten i år för att bygga relationer och 

förebygga att fler ungdomar blir en del av UVAS-målgruppen efter att ha tagit studenten. 

Den 22 april arrangerar Framtidens Hus i samarbete med Kompetensverkstan årets 

Jobbmässa. Tanken med Jobbmässan är att skapa en mötesplats för arbetsgivare och 

arbetstagare mellan 16-19 år i Järva. För att locka deltagare till mässan kommer Framtidens 

Hus tillsammans med Kompetensverkstaden arrangera popup-marknadsföringsstationer i 

Kista galleria under ett antal tillfällen. 

Budget- och skuldrådgivning 

Barnfamiljer får komma i kontakt med budget- och skuldrådgivare inom en vecka och övriga 

får hjälp inom högst fyra veckor, i enlighet med riktlinjerna för uppdraget. 38 st barnfamiljer 

har tagit kontakt med budget och skuldrådgivningen mellan januari till mars och 71 st 

enskilda personer. 

Medborgarservice har alltfler ärenden som handlat om personer som bor i bostadsrätter och 

som inte att klarar sina boendekostnader. Utöver detta har flera ärenden än tidigare varit 

kopplade till psykisk ohälsa och skulder på grund av bedrägeri. 

Medborgarservice har under tertialperioden genomfört informationsinsatser på bland annat 

Etableringscentrum, Järva psykiatri Rinkeby och Misa utifrån syftet om att öka kunskapen 

och uppmuntra fler behövande invånare till kontakt med budget- och skuldrådgivare. 

Information om vad för insatser som erbjuds sprids via informationsskärmar, broschyrer, 

hemsidan och personliga besök. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Etablera kompetensverkstan i Rinkeby och Husby 2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla och pröva konceptet mobilt medborgarkontor för att 
erbjuda jämställd samhällsservice över hela Järva 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.2.2 Det är attraktivt och tryggt för näringslivet att verka och växa i 

stadsdelsområdet 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Järva stadsdelsområde har ett brett och mångfacetterat näringsliv. Det systematiska 

utvecklingsarbetet inom näringslivsuppdraget anpassas därför utifrån stadsdelsområdets 

kluster i Spånga, Lunda, Tensta, Akalla och Kista som ett ICT-kluster samt övriga stadsdelars 

specifika karaktär och behov. Nämnden arbetar utifrån stadens näringslivspolicy, genom att 

bland annat lotsa frågor från näringsidkare till rätt instans i staden, sprida information om 

aktiviteter och åtgärder som staden vidtar, bevaka lokala intressen i stadsmiljö- och 

tillståndsfrågor, samt att arbeta för en trygg och trivsam miljö inom ramen för 
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platssamverkan. Arbetet anpassas utifrån stadsdelsområdets kluster i Spånga, Lunda, Tensta, 

Akalla och Kista som ett ICT-kluster samt övriga stadsdelars specifika karaktär och behov.  

 

Inrättade av näringslivsråd 

Nämnden kommer att stärka det övergripande arbetet för Järvas näringsliv genom det 

nyinrättade näringslivsrådet för Järva. Huvudsyftet för näringslivsrådet är att skapa god 

kontakt och samverkan mellan stadsdelsnämnd och lokalt näringsliv samt att bidra till att 

Järva stadsdelsområde är en attraktiv och bra plats att verka inom. Nämnden fortsätter att 

utveckla samarbetet med de företagarföreningar och motsvarande nätverk som finns i 

stadsdelsområdet. Detta ska göras dels genom att öka kännedomen om stadens samlade 

näringslivsarbete, dels genom att uppmuntra till och underlätta kontakten för företag och 

företagsgrupper. I arbetet samverkar nämnden med Stockholm Business region. 

 

Platssamverkan 

Det lokala näringslivet bjuds in till att delta i platssamverkan, platsaktivering och 

trygghetsvandringar och ges möjlighet att i samarbete med nämnden utveckla trygga, 

välskötta och attraktiva stadsmiljöer. Under året ska även riktade informationsinsatser till det 

lokala näringslivet om frågor som rör trygghet och service genomföras. 

 

Stimulera nyföretagande 

Stöd till småföretagare och stöd till att starta eget ska ske, i nära samråd med SBR, och 

utvecklas under året. Bland annat kommer en kampanj innehållande information om stadens 

förtagsservice, starta eget, otillåten påverkan och ”tyck till” ska genomföras under våren. Nya 

samarbetspartner inom stadsdelsområdet ska undersökas. 

Förväntat resultat 

- Det lokala näringslivets roll i platssamverkan och platsaktivering ökar 

- Det lokala näringslivet har kunskap om var de ska vända sig för vägledning i olika frågor 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Utöver ovanstående baserar nämnden sin bedömning på följande: 

Arbete, utbildning, näringsliv och inkludering var huvudteman vid den första lokala 

nätverksträffen inom Integrationspakten som ägde rum den 26 mars och lockade ett fullsatt 

Folkets Husby. Mer än 130 deltagare från privat sektor, civilsamhälle och kommunen deltog i 

ett betydelsefullt program som främjade samverkan. 

Näringslivet i stadsdelsområdet är mångfasetterat och det operativa näringslivsarbetet sker 

med utgångspunkt från fem kluster; Spånga, Lunda (särskilt verksamhetsområde enligt ÖP), 

Kista, Akalla och Tensta/Rinkeby. På så sätt kan respektive klusters speciella behov bättre 

beaktas. Därutöver är näringslivet en naturlig del av platssamverkan, trygghetsinventeringar 

och andra trygghetsskapande aktiviteter i respektive kluster. 
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Nämnden är representerad i Lunda Företagsgrupp. Lunda arbetar med en mångårig 

åtgärdslista där nämnden representerar staden. Trafik- och logistikfrågor är dominerande, men 

även frågan om att göra Lunda till ett attraktivt etableringsområde är prioriterad. 

Spånga har en aktiv företagarförening som även har karaktär av en samhällsförening. 

Trafikfrågor, särskilt i anslutning till stationen är högt prioriterat. I början på året färdigställde 

trafikkontoret en scen på Spånga torg som bl.a. ska bidra till ett ännu mer aktivt torg. Scenen 

kommer att användas både av föreningar, invånare och stadens verksamheter. 

Företagarföreningen anordnar dessutom Nationaldagsfirande och tre marknader med stöd av 

stadsdelsnämnden. Första marknaden äger rum den 4 maj. 

Trygghetsuppdraget är högt prioriterat och sker i det operativa näringslivsarbetet och sker 

integrerat med nämndens samlade trygghetsarbete. Under våren har fokus lagt på otillåten 

påverkan och det kommer att fortsätta under hela verksamhetsåret. Organiserad brottslighet 

inom näringslivet är en utmaning som kräver ett ökat fokus. 

Företagarfrukostar i respektive kluster ska anordnas två gånger per år. Förs ut är Spånga där 

en företagarfrukost med temat trygghet är under planering. Målet är att skapa 

företagarnätverk; särskilt i områden där det inte finns någon aktiv företagarförening. 

Dessutom får nämnden möjlighet att kommunicera prioriterade ännen. 

Företagsstöd (Stockholms stads scale-up program) och starta eget är tjänster som staden 

erbjuder. Nämnden har alltid prioriterat företagsstöd till befintliga småföretagare och ett 

utökat samarbete med SBR lyfts. Under våren har fyra starta eget tillfällen genomförts på 

Husby medborgarkontor via SBR. En satsning som nu ska systematiseras och fokus ska 

läggas på företagsstöd till befintliga företagare i stadsdelsområdet. Till det ska en tydlig 

informationskampanj knytas. 

Samhället förändras och att organisera sig i föreningar är inte lika angeläget som förr. 

Nämnden arbetar därför med nya former för att nå och stödja näringslivet. Att bilda nätverk 

kring gemensamma frågor är en väg om stadsdelen kommer att utveckla under året. 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.3 I Stockholm ska alla ha rätt till ett bra 

boende som de har råd med 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för samtliga KF-indikatorer bedöms 

uppnås helt, att förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande nämndmål 

uppfylls samt att aktiviteten kommer att genomföras under året. Vidare baserar nämnden sin 

bedömning av måluppfyllelsen utifrån det förebyggande arbetet för att förhindra avhysningar, 

arbetet med praktiskt bostadsvägledning samt samverkan med Stiftelsen SHIS Bostäder för att 

fler ska kunna ta del av insatsen. 

Arbetet mot hemlöshet 
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Nämnden arbetar aktivt med att förhindra avhysningar genom uppsökande arbete i ett tidigt 

skede samt genom råd och stöd om insatser i syfte att personerna kan bo kvar. Av 253 

inkomna meddelande till nämnden från hyresvärdar har nämnden avvärjt avhysning i 251 fall. 

Anledningen till att två stycken avhysningar inte har kunnat avvärjas beror på att 

hyresgästerna inte bedömdes vara i behov av lägenheterna. Ingen av dessa avhysningar avser 

barnfamiljer. 

Samverkan med Stiftelsen SHIS Bostäder och andra hyresvärdar har fortsatt i syfte att stötta 

individerna i vägen mot långvariga boendelösningar samt undvika akut hemlöshet. Samverkan 

med Stiftelsen SHIS Bostäder har bland annat lett till att 16 hushåll har blivit beviljade 

insatsen Stiftelsen SHIS Bostäder samt att två hushåll med insatsen erhållit 

förstahandskontrakt. 

Som en del i arbetet med att våldsutsatta som tvingats flytta har nämnden beviljat insatsen 

genomgångsbostäder för våldsutsatta via Stiftelsen SHIS Bostäder. Det är en insats som riktar 

sig specifikt till personer som utsatts för våld i nära relationer, med eller utan barn och 

inkluderar boendestöd samt att personalen har kompetens om våld i nära relationer. Vidare 

ska insatsen möjliggöra för den enskilde att undanröja eventuella hinder för att erbjudas ett 

hyreskontrakt på den ordinarie bostadsmarknaden. 

Gällande försöks- och träningslägenheter så har nämnden arbetat aktivt med boendestöd för 

möjliggöra att personerna kan förflytta sig inom bostadstrappan, antingen från 

träningslägenhet till försökslägenhet alternativt ta över kontraktet för försökslägenheten. Av 

personerna som bedömts ha möjlighet att gå vidare i bostadstrappan så har, under perioden tre 

av åtta personer gått vidare från träningslägenhet till försökslägenhet samt att ansökan för 

övertagande har gjorts i två av sju hushåll. Syftet med arbetet är att personerna ska kunna 

erhålla trygga och långsiktiga boendevillkor genom att ta över förstahandskontraktet 

alternativt få en bostad på den reguljära bostadsmarknaden. 

Fokus Järva 

Fokus Järva Det långsiktiga målet med Fokus Järva är att skillnaderna i människors livsvillkor 

i Stockholm ska minska. Grunden är nya bostäder och stadsmiljöer men också satsningar för 

att fler ska ha tillgång till utbildning och arbete och en meningsfull fritid. Fokus Järva innebär 

en förstärkning och samordning av insatser, det innebär en prioritering inom ordinarie 

processer men också att testa nya lösningar och förstärkt samverkan för att stärka 

utvecklingen av området. Utifrån lokala utmaningar och målsättningar för Järva 

stadsdelsområde har fem fokusområden prioriterats. 

Stadsutveckling och stadsmiljö                    

Under perioden har arbete pågått för att utveckla Järvavärdarnas roll och insatser, bland annat 

med planering av utbildningar för att de ska kunna yrkescertifieras samt olika uppdrag som 

nudging för att ändra beteenden som leder till nedskräpning, skadedjur och otrygghet. 

Påbörjade projekt för exempelvis anläggande av skatepark samt insatser för att underlätta 

spontanidrott med exempelvis renovering av utegym kommer att leda till ett ökat utbud av 

fritidsaktiviteter. 
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Ekologisk hållbarhet och klimaträttvisa        

Under perioden har nya bär-popuper planerats för utsättning stadsdelsområdet under våren. 

Odlingslådorna förses med skyltar där invånarna tackas för att de lägger sitt skräp i 

soptunnorna istället för på marken och med uppmaning att de gärna får smaka bären och 

skörda örterna. Som ett komplement till bär-popuperna kommer även klistermärken med 

budskapet "Tack för att du slänger ditt skräp i papperskorgar, då kan vi lägga vår tid på att 

plantera istället" att sättas på sopkärl i anslutning till odlingslådorna. 

Ytterligare en nudginginsats är inplanerad under våren som innebär att tjugo renoverade och 

nymålade papperskorgar sätt ut på några platser i stadsdelsområdet, men istället för att kunna 

slänga skräp i behållaren pryds sopkärlet med planterade blommor. Även dessa papperskorgar 

kommer att ha klistermärken med budskap. En utvärdering av pågående och inplanerade 

nudginginsatser genomförs i slutet av sommaren. 

Barn och ungas uppväxtvillkor 
Under perioden har tidiga insatser erbjudits för att minska antalet barn och unga som dras in i 

kriminalitet. För att tidigt identifiera barn och unga i riskzon för att utveckla en kriminell 

livsstil har nämnden bland annat samverkat med aktörer som polisen, skolan och 

civilsamhället. För att fler barn och unga i samhällsvård ska nå skolframgång har fokus lagts 

på att följa barns skolresultat, hälsa och fritidsaktiviteter under utredningstiden. Nämnden har 

arbetat för att barn ska vara delaktiga genom att påverka insatsens utformning och få sin röst 

hörd i kontakten med socialtjänsten. 

Nämnden arbetar långsiktigt med att öka inskrivningstalen i förskolan genom ett flertal 

strategier och åtgärder. Den senaste statistiken visar en positiv trend med ökad 

inskrivningsgrad, särskilt i de stadsdelar som prioriterats på grund av låg inskrivningsgrad. 

Lokala insatser, såsom uppsökande aktiviteter och informationskampanjer, har använts för att 

kommunicera vikten av förskolans betydelse till vårdnadshavare. Dessutom har öppna 

förskolan fördjupat sitt arbete genom SKR-projektet "Öppen förskola – tillsammans för jobb 

och integration", vilket fokuserar på att underlätta vägen till arbete för utrikesfödda kvinnor 

med små barn. Andra åtgärder inkluderar riktad språkträning och Svenska för föräldralediga 

(SFF). Genom att kontinuerligt implementera och förbättra sådana åtgärder, siktar Järva på att 

långsiktigt öka inskrivningsgraden i förskolan och därigenom främja barns tidiga utbildning 

och utveckling. 

Nämnden har, i samarbete med idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen, Kista SC och 

RF-SISU, utvecklat Järvaligan för att erbjuda barn meningsfull fritid i en trygg miljö genom 

organiserad idrott. Den första turneringen hölls i slutet av april på Akalla bollplan och 

invigdes med närvaro av stadens finansborgarråd och nämndens ordförande. 

Nämnden har i samverkan med idrottsförvaltningen, BK Bussenhus, Kista SC, Som United 

FF och Spånga IS FK erbjudit spontanfotboll i fyra hallar under första tertialen. 

Spontanfotbollen har spelats under fredag- och lördagskvällar. 

Civilsamhälle och delaktighet                        

I januari genomförde nämnden årets första dialogforum med civilsamhället, där temat var 

Fokus Järva och det arbete som genomförs utifrån denna satsning. Nästa dialogforum 
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anordnas under maj med tema om sommaraktiviteter i staden för barn, unga och 

vårdnadshavare. Dialogforum syftar till är att skapa fler kontaktytor som stärker samverkan 

och möjliggör erfarenhetsutbyte och delaktighet för civilsamhället inom stadsdelsområdet. 

Implementeringen av tillämpningsanvisningar och process gällande IOP och samverkan med 

civilsamhället fortgår enligt plan. 

Nämndens arbete med genomförande av medborgarbudget rörande ett utegym i Husby 

fortlöper enligt nämndens projektplan. I arbetet har nämnden ett särskilt fokus på att 

säkerställa ett funktionshinderperspektiv i utformningen av utegymmet. 

Stockholms stad har genom ansökan från miljö- och hälsoskyddsnämnden beviljats medel för 

EU-projektet Scale Stockholm inom ramen för det europeiska klimatkontraktets nätverk Net 

Zero Cities Pilot Cities Programme. Nämnden planerar att delta i projektet, som startar 1 maj 

2024. Projektet har som huvudsyfte att utveckla och testa olika metoder för att engagera och 

involvera invånare, föreningar och lokalt näringsliv i stadens klimatomställning och lokala 

åtgärder för att minska klimatpåverkan och öka befolkningens hälsa. Utifrån dialogen 

kommer nämnden att utvärdera om detta kan utgöra grunden för utformningen av nämndens 

nästa medborgarbudget inom området klimatomställning, hälsa och fritidsodling. 

Inför kommande EU-val bidrar nämnden på olika sätt för att öka valdeltagandet inom 

stadsdelsområdet. I januari rekryterades fyra ungdomar till Framtidens Hus för att vara EU-

valsambassadörer. I februari anordnade ambassadörerna en EU-valskväll i Husby. 

Ungdomarna modererade en EU-valsdebattboxning med dueller samt ett panelsamtal mellan 

politiker och föreningslivet på temat ökat valdeltagande bland unga. 

Näringsliv och sysselsättning                          

Nämnden samverkar med arbetsmarknadsnämndens Jobbtorg Unga Kista genom 

verksamheten Kompetensverkstan. Verksamheten som stöttar unga personer mellan 16-29 år 

mot arbete och studier har utökat sin verksamhet till Husby under perioden efter att tidigare 

enbart funnits i Tensta. Samverkan mellan nämnderna har under perioden även inneburit ett 

nytt samarbete med civilsamhället i form av ett idéburet offentligt partnerskap med Folkets 

Husby. 

Nämnderna samverkar även runt insatsen Järvavärdar som är en verksamhet under utveckling 

där social och ekologisk hållbarhet knyts ihop. Målet är att anställda inom ramen för insatsen 

kommer få utbildning och erhålla ett yrkesbevis enligt svensk branschstandard. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel avhysningar 
som kunnat 
avvärjas efter 
inkommet 
meddelande till 
nämnden från 
hyresvärden 

99,21 %   98,83 % 85 % 85 % Tas 
fram av 
nämnd 

Tertial 
1 2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Antal barnfamiljer 
som beviljats 
tillfälligt boende på 
hotell/vandrarhem 

   13  15 Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

Analys 

Årsmålet om att som mest 15 unika barnfamiljer beviljas tillfälligt boende på hotell/vandrarhem bedöms uppfyllas under året 
utifrån det förebyggande och riktade stödet som ges till barnfamiljer som riskerar att hamna i hemlöshet. 
Under perioden har en ny barnfamilj beviljats tillfälligt boende. 

  Antal vräkningar 
som berör barn 

    0 0 Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

Analys 

Årsmålet om att 0 barn berörs av vräkningar bedöms uppfyllas under året. 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med exploateringsnämnden, 
stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden och Järva 
stadsdelsnämnd föreslå åtgärder för utveckling av Tensta Centrum 
med omnejd inom ramen för arbetet med Fokus Järva 

2024-01-01 2024-08-31  

Nämndmål: 3.3.1 Invånarna har trygga och långsiktiga boendelösningar 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Trångboddheten är ett utbrett problem i stadsdelsområdet som påverkar barn och ungas 

uppväxtvillkor. I vägledning och rådgivning uppmärksammas vuxna på hur familjens 

bostadsförhållanden påverkar barnen situation. Nämnden ska under året implementera 

lärdomar från projektet Praktisk bostadsvägledning där personer ges individuellt anpassat stöd 

utifrån de stödbehov och de förutsättningar den enskilde individen har. Projektet finansieras 

med medel från sociala investeringsfonden fram tills augusti 2024. Arbetssättet syftar till att 

ge stöd till enskilda att minimera hinder såsom exempelvis hjälp med bostadsökande och 

skulder samt möjliggöra för att hushåll ska erhålla ett hyreskontrakt på ordinarie 

bostadsmarknaden med fokus på hushåll som bor inom Stiftelsen i Hotellhem i Stockholm. 

Genom detta minskar även antalet hushåll som inte har ett eget boende och således behovet av 

tillfälliga boende i form av hotell och vandrarhem. Vidare ska samverkan med SHIS 

vidareutvecklas med fokus på att effektivisera arbetet och möjliggöra att fler kan ta del av 

SHIS. Under året ska antalet beviljade sociala lägenheter i form av avtalat boende via SHIS 

öka, med fokus på barns bästa.  

 

Arbetet med hemlösa som har en komplex problematik fortsätter genom uppsökande arbete av 

personer boende på härbärgen för att erbjuda stöd till en mer långvarig boendelösning, 

regionens psykiatri och beroendevård är viktiga samverkansparter. Arbetsmetoderna för att 

uppmärksamma äldre med eller utan missbruk, som riskerar eller lever i hemlöshet utvecklas. 
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Uppsökare för äldre samverkar med civilsamhället och olika samhällsaktörer i syfte att ingen 

äldre i stadsdelsområdet ska behöva vräkas eller vara utan bostad. Arbetet utvecklas med att 

förebygga och hantera hyresskulder för äldre. Långsiktiga alternativ till placeringar på 

akutboenden prioriteras för målgruppen och trösklarna sänkas för att få Bostad först så att 

äldre med missbruk på sikt kan närma sig den ordinarie bostadsmarknaden. 

Förväntat resultat 

- Antalet genomsnittliga hushåll i tillfälliga boende minskar och uppgår till högst 85 hushåll 

per månad 

- Antalet individer som erhåller ett samlat individuellt stöd i att finna eget boende i projektet 

praktisk bostadsvägledning ökar och uppgår till minst 125 individer. 

- Antal barnfamiljer som beviljats sociala lägenheter i form av avtalat boende för familj via 

SHIS ökar och uppgår till minst 25 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat bedöms uppnås under året. 

Vägen till stadigvarande boende 

Projektet praktisk bostadsvägledning som innebär ett riktat stöd till individer som har kontakt 

med socialtjänsten och som är hemlösa eller befinner sig i riskzon för hemlöshet har fortsatt. 

Statistiken för projektet visar att merparten av alla klienter har avslutats mot eget boende i 

form av andrahandskontrakt, men även förstahandskontrakt och SHIS. Arbetet med 

utvärderingen är påbörjad där målet är att det som bedöms ha gett effekt för klienterna ska 

implementeras i ordinarie verksamhet. 

Under perioden har en arbetsprocess tagits fram tillsammans med SHIS där syftet är att fler 

ska kunna ta över sina kontrakt samt stärka möjligheten till att fler kan ta del av insatsen. 

Under perioden har nio barnfamiljer beviljats sociala lägenheter i form av avtalat boende för 

familj via vilket är ett tydligt resultat av den nya arbetsprocessen. 

Vidare har arbetet fortsatt med uppsökande arbete av personer boende på stadens härbärgen 

för att erbjuda praktiskt stöd med bland annat legitimation, kontakt med budget- och 

skuldrådgivning samt motiverande insatser i syfte att möjliggöra en boendeinsats via nämnden 

samt på sikt kunna erhålla en långvarig boendelösning. 

Vräkningsförebyggande arbete 

Gällande antalet genomsnittliga hushåll i tillfälliga boende per månad så uppgår det till 101 

hushåll för perioden i jämförelse med utfall för 2023 som var 98 hushåll i genomsnitt. 

Nämnden har uppmärksammat en ökning av ärende där inte är möjligt att aktivt arbeta 

vräkningsförebyggande då de är hemlösa vid första kontakt. Nämnden bedömer dock att 

målvärdet om 85 hushåll i genomsnitt per månad kommer att nås under året utifrån 

implementering av reviderad process för det vräkningsförebyggande arbetet. Detta innebär ett 

än mer fokus på det förebyggande arbetet för att förhindra avhysningar samt uppföljande 

arbete efter att avhysningen kunnat avvärjas i syfte att samma situation inte uppstår igen. 
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.4 Medarbetare i Stockholm ska ges goda 

förutsättningar att göra ett bra jobb 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden bedömer att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt under året. 

Bedömningen baseras på att målvärdet för fem av KF-indikatorer bedöms uppnås helt och en 

delvis, att förväntade resultat för underliggande nämndmål uppfylls och utifrån att samtliga 

aktiviteter kommer att genomföras under året. Vidare baserar nämnden sin bedömning av 

måluppfyllelsen utifrån arbetet med hållbar arbetsmiljö där medarbetare och chefer har en 

aktiv roll med möjlighet till delaktighet och där chefer ges goda förutsättningar för sitt 

uppdrag. 

Systematiskt arbetsmiljöarbete 

Årets medarbetarenkät visar på ett AMI (aktivt medskapandeindex) på 80, vilket är tre 

indexpunkter lägre än uppsatt mål på 83. I och med sammanläggningen saknas jämförbara 

siffror för 2023, däremot finns jämförbara siffror mot staden i stort som i år hade ett AMI på 

81. För de tre delindexen ledarskap, motivation och styrning blev resultaten: ledarskap AMI 

79 (staden AMI 81), motivation AMI 80 (staden AMI 80) och styrning AMI 82 (staden AMI 

81). Resultatet mellan hur kvinnor och män svarar visar inte på någon signifikant skillnad 

(kvinnor AMI 81 och män AMI 80). Däremot syns en tydlig trend i hur man svarar kopplat 

till vilken åldersgrupp man tillhör där yngre personer har ett lägre resultat på AMI än äldre 

och där ju äldre man är verkar påverka för hur högt resultat man har. Särskilt stor är 

skillnaden på delindexet motivation där medarbetare i ålderskategorin 18-24 har ett resultat på 

AMI 72 medan medarbetare i ålderskategorin 55+ har ett resultat på AMI 83. Vid jämförelse 

mellan chefer och medarbetare har chefer ett resultat på AMI 81 och medarbetare 80. Den 

största skillnaden är kopplat till delindexet styrning där chefer har ett AMI på 84 och 

medarbetare ett AMI på 82. 

De styrkor som framkommer i medarbetarenkäten och samtidigt har störst påverkan på 

motivation hör ihop med hur man upplever att man är insatt i arbetsplatsens mål, att man vet 

vad som förväntas av en i sitt arbete samt att chefen ger en förutsättningar att ta ansvar i sitt 

arbete. Utvecklingsområden som framkommer i enkäten är upplevelse av att man har ett gott 

arbetsklimat, att man är bra på att dela kunskap och erfarenhet med varandra samt om man 

samarbetar för att nå verksamhetens mål. Sammanläggningen till Järva stadsdelsnämnd har 

inneburit stora förändringar för många medarbetare med bland annat nya chefer, nya kollegor 

och nya arbetssätt. Det tar tid och innebär inte sällan en påfrestning att landa i det nya. Under 

perioden har skyddsronder genomförts i samtliga verksamheter utifrån nämndens årshjul för 

arbetsmiljöarbetet där såväl fysiska som sociala och organisatoriska arbetsmiljöfaktorer 

undersökts och riskbedömts. Utifrån detta har åtgärdsplaner tagits fram. I samverkan med de 

fackliga organisationerna har två nämndövergripande arbetsmiljögrupper genomförts under 

perioden med syfte att lyfta aktuella arbetsmiljöfrågor. 

Sjukfrånvaron ligger på en rimlig nivå utifrån aktuella siffror för mars månad som är en 
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månad då sjukfrånvaron brukar ligga högre än genomsnittet. Kvinnors sjukfrånvaro är högre 

än mäns både på lång tid och kort tid. 

Arbetet med en hållbar arbetsmiljö och ett systematiskt arbetsmiljöarbete förväntas leda till att 

medarbetare och chefers förutsättningar att utföra sitt arbete på bästa sätt säkerställs. 

Ledarskap och medarbetarskap 

För att implementera nämndens vägledande ord ”mod” och ”tillsammans i samverkan” har 

nämndens chefer via chefsforum bland annat erbjudits föreläsning om psykologisk trygghet 

och tillitsbaserad styrning. Ett fortsatt arbete har påbörjats i ledningsgrupper och ute i 

arbetsgrupper utifrån framtaget material. Arbetet med nämndens vägledande ord är en del i 

kulturarbetet och förväntas stärka ledarskap och medarbetarskap. 

Kompetensförsörjning 

Implementeringen av arbetet för att bli en mer attraktiv arbetsgivare har startats upp under 

perioden. Genom ökad synlighet av rekryteringsannonser både internt och via sociala medier 

hoppas nämnden att behålla kompetens genom att tydliggöra karriärvägar samt få fler 

kandidater att bli attraherade av att arbeta på Järva. En gemensam introduktionsdag för nya 

medarbetare och en dag för chefer har genomförts och förväntas leda till en bättre förståelse 

för nämndens uppdrag och dess sammanhang. 

Arbetsvillkor 

En lönekartläggning har genomförts inför årets löneöversyn för att granska att det inte finns 

osakliga löneskillnader kopplat till diskrimineringsgrunden kön. För att stärka nämndens 

chefer i lönesättning utifrån bland annat diskrimineringsgrunderna har två utbildningar 

genomförts under perioden. 

Ett antal nämndövergripande aktiviteter för att strukturerat arbeta med att erbjuda heltid eller 

utökad arbetstid till de som önskar det har tagits fram. Kartläggning över deltidsanställda 

inom berörda avdelningar har påbörjats i syfte att identifiera lämpliga åtgärder för att öka 

andelen heltidsanställda. En särskild informationsinsats till berörda enheter pågår med 

utgångspunkt att heltid gäller som norm i nämnden. Andelen heltid uppgick i april till 92,8 

procent. Utifrån arbetet med ofrivillig deltid förväntas andel arbetade timmar av timavlönade 

minska. 

Avdelning äldre, funktionsnedsättning och socialpsykiatri: 

Andelen arbetade timmar som utförs av timavlönade ligger något över målvärdet vilket beror 

på den nya lagstiftningen för dygnsvila som har inneburit att medarbetare inte kunnat byta 

pass med varandra för att säkra dygnsvilan. Behovet av timvikarier har därmed ökat under 

vissa dagar då ordinarie personal är på utbildning eller vid sjukdom. Under perioden har det 

även varit svårt att rekrytera nya fastanställda medarbetare särskilt inom hemtjänst och bostad 

för personer med funktionsnedsättning, vilket lett till ökat behov av timvikarier. Nämnden har 

under perioden tillsvidareanställt fler medarbetare från företrädeslistan vilket tillsammans 

med arbetet med heltid som norm förväntas hjälpa till att få ner andelen arbetade timmar av 

vikarier framöver. 
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Avdelning förskolan: 

Förskolan har infört ett förstärkningsteam för att minska antal timavlönade och 

bemanningsföretag. 

Avdelning individ och familjeomsorg: 

  

För att komma till rätta med utmaningen kring vakanta tjänster, både under rekrytering men 

även när tjänsterna inte kan tillsättas har ett internt resursteam att inrättas. Syftet med detta är 

för att minska tiden som tjänster är vakanta och säkerställa en rättssäker handläggning för 

invånarna samt att bidra till en förbättrad arbetssituation för socialsekreterare inom 

avdelningen Individ och familj. 

Implementering av stadens chefsstruktur 

Nämnden har sedan Kommunfullmäktiges beslut om riktlinje för enhetlig chefsstruktur i 

slutet av januari arbetat efter den vägledning som staden tagit fram. Inriktningen är att skapa 

goda förutsättningar för uppdraget som chef då det också påverkar medarbetarskapet och 

förutsättningar att driva kvalitet och goda resultat i verksamheterna. Arbetet med 

datainsamling inför kartläggningen har slutförts under perioden och arbetet med analysen av 

materialet har påbörjats. Nämnden har arbetat med kontinuerlig information till samtliga 

chefer genom information och dialog på chefsforum. Arbetet har varit en stående punkt på 

den nämndövergripande samverkan med arbetstagarorganisationerna. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Aktivt 
Medskapandeinde
x 

80 80 81 81  83 83 2024 

Analys 

Målet uppnås inte helt, analyser genomförs på samtliga nivåer i nämnden verksamheter. En påverkansfaktor kan vara den 
nyligen genomförda omorganisationen i och med sammanläggningen till Järva stadsdelsnämnd och flytt mellan 
förvaltningskontor. 

  Andelen arbetade 
timmar av 
timavlönad 
personal i 
förhållande till 
samtliga arbetade 
timmar inom 
förskolan 

4,1    4 4 Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
1 2024 

  Andelen arbetade 
timmar av 
timavlönad 
personal i 
förhållande till 
samtliga arbetade 
timmar inom stöd 
och service till 
personer med 
funktionsnedsättni
ng 

13,6    13 13 Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
1 2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Andelen arbetade 
timmar av 
timavlönad 
personal i 
förhållande till 
samtliga arbetade 
timmar inom 
äldreomsorg 

18,3    17 17 Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
1 2024 

  

 

Sjukfrånvaro 6,9 % 3,4 % 7,5 % 6,7 % 7 % 7 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
1 2024 

Analys 

På grund av sammanläggning finns inte ett rullande tolv värde. Värdet avspeglar sjukfrånvaron i mars. 

  

 

Sjukfrånvaro dag 
1-14 

2,4 % 2,1 % 2,5 ca 

 

2,51 % 3 % 3 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
1 2024 

Analys 

På grund av sammanläggning finns inte ett rullande tolv värde. Värdet avspeglar sjukfrånvaron i mars. 

Nämndmål: 3.4.1 Medarbetare och chefer har god arbetsmiljö, trygga anställningar 

och möjlighet att utvecklas utifrån verksamhetens behov. 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Arbetsmiljön i nämndens ver 

ksamheter är god och gör att det finns rätt förutsättningar att behålla personal vilket leder till 

en hälsosam personalomsättning. Genom ett systematiskt och aktivt arbete med friskfaktorer i 

verksamheterna främjas trivsel och hälsosamma arbetsplatser. Verksamheterna agerar 

förebyggande för att undvika att medarbetare utsätts för hot, våld eller annan otillåten 

påverkan och kompetens finns för att ge medarbetare och chefer som utsätts, både kort- och 

långsiktigt stöd. En digital utbildning i otillåten påverkan lanseras för att kunna användas vid 

introduktion, utbildning och på APT. I nämndens verksamheter råder nolltolerans mot 

kränkande särbehandling, trakasserier, sexuella trakasserier, diskriminering, repressalier och 

rasism. Chefer och medarbetare har god kunskap om nämndens förebyggande arbete och 

rutiner kring detta.  

 

Chefer har en bra arbetssituation, tydliga mandat och förutsättningar för att utöva ett nära 

ledarskap präglat av förändringsledning, kommunikation och tillit. Chefer och medarbetare 

har en samsyn och gemensamt förhållningssätt kring ledarskap, medarbetarskap, nämndens 

vägledande ord och verksamheternas uppdrag.  

 

Ett aktivt arbete med kompetensutveckling leder till att det finns goda förutsättningar för att 
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attrahera, rekrytera och utveckla medarbetare och chefer utifrån verksamhetens behov. 

 

Heltid är norm vid nyanställning i nämnden och andelen medarbetare som önskar öka sin 

sysselsättningsgrad följs upp kontinuerligt. Nämndens sjukfrånvaro ligger fortsatt på en stabil 

nivå. 

Förväntat resultat 

- Antal tillsatta utannonserade tjänster uppgår till 95 %  

- Ledarskapsindex uppgår till minst 80 %  

- Andel heltidsanställningar uppgår till minst 90 % 

- Samverkan med de fackliga organisationerna är god 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att tre av fyra förväntat resultat prognostiseras nås samt att aktiviteterna kommer att 

genomföras. 

Arbetsmiljö 

Nämnden har under T1 lanserat en digital utbildning i otillåten påverkan som är tillgänglig för 

alla medarbetare. Syftet med utbildningen är att stärka medarbetare i hur de kan skydda sig 

själva, sina kollegor och sin arbetsplats mot otillåten påverkan och är en del i det systematiska 

arbetsmiljöarbetet mot hot, våld och annan otillåten påverkan. 

Samverkan 

För att utveckla arbetsmiljöarbetet har två partsgemensamma arbetsmiljögrupper genomförts 

under perioden. Syftet är att tillsammans sätta agendan och lyfta aktuella arbetsmiljöfrågor. 

Ett nytt samverkansform, enhetssamverkansgrupp (E-SVG),  har införts inom avdelning 

förskola för att få en ökad delaktighet. 

Attraktiv arbetsgivare 

En strategi för att stärka arbetsgivarvarumärket har tagits fram. En enhetlig presentation av 

Järva har tagits fram som finns tillgänglig för samtliga medarbetare och chefer att använda vid 

presentationer. Under tertialen har nämnden även börjat publicera lediga tjänster på skärmar i 

förvaltningshuset för att gynna den interna rörligheten och på så sätt behålla kompetens. 

Arbetsvillkor 

Nämnden har tagit fram ett antal nämndövergripande aktiviteter för att strukturerat arbeta med 

att erbjuda heltid eller utökad arbetstid till de som önskar att gå upp i tid. En särskild 

informationsinsats till berörda enheter har påbörjats, att heltid gäller som norm i nämnden och 

medarbetare går tillväga för att ansöka om heltid/utökad sysselsättningsgrad. Vid 

rekryteringsbehov ska de som ansökt erbjudas utökning/heltid först. Heltid är norm vid 

rekrytering. 
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Nämndens rutiner för att motverka diskriminering och kränkande 
särbehandling förtydligas avseende rasism 

2024-01-01 2024-12-31  

  Implementera nämndens vägledande ord 2024-01-01 2024-06-30  

  Implementera strategi för att stärka arbetsgivarvarumärket 2024-01-01 2024-12-31  

  Kartläggning och analys inför implementering av stadens riktlinje 
för chefsstruktur 

2024-01-01 2024-12-31  

  Strategi för arbetet med friskfaktorer utvecklas 2024-01-01 2024-12-31  

  Strategi för ledarskapsutveckling utarbetas 2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.5 Hög beredskap och stark rådighet ska 

råda i alla verksamhetsområden 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för tre av tre KF-indikatorer bedöms 

uppnås helt, att förväntade resultat och nämndindikatorer för underliggande nämndmål 

uppfylls samt att samtliga aktiviteter kommer att genomföras under året. 

Beredskap och förmåga att ta över verksamhet i egen regi 

När entreprenadavtal löper ut görs en utvärdering av om verksamhet ska tas över i egen regi 

eller upphandlas på nytt. Under perioden har nämnden inlett arbetet med att ta över 

parkskötsel i egen regi, något som beräknas kunna ske sommaren 2025. Arbetet inbegriper 

bland annat inköp av maskiner. 

Då vinterväghållning inte kommer att bedrivas i egen regi har annonsering rörande 

upphandling av tjänsten också skett under tertialet. En upphandlingsprocess rörande lokalvård 

i Västerort i samarbete med Hässelby-Vällingby och Bromma stadsdelsnämnder har också 

inletts under perioden. 

Under perioden har nämnden gjort framsteg när det gäller att förbättra andelen inköp som 

görs via Agresso Inköp (systemnyttjandegraden). Nämnden har gått från en procentandel på 

47 procent för 2023 till att nu ligga på 64 procent för perioden - en förbättring på 17 

procentenheter. Nämnden arbetar vidare för att överträffa målet på 65 procent för året. 

Förskolenämnden i Stockholms stad har under perioden fattat beslut om att återkalla 

tillståndet för två fristående huvudmän som bedriver förskolor i Järva stadsdelsområde. 

Nämnden har tillsammans med förskoleförvaltningen kontaktat berörda vårdnadshavare vars 

barn är inskrivna eller står i kö till förskolan och informerat om processen för ny 

förskoleplacering. Nämnden bedömer att det finns god kapacitet att ta emot de berörda barnen 

och har planerat för mottagande av de barn som önskar plats inom nämndens förskolor. 

Risk- och sårbarhetsanalys samt civil beredskap 

Nämnden har påbörjat arbetet med risk- och sårbarhetsanalyser utifrån stadens anvisningar 
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och tidplan för arbetet. En viktig del i arbetet med att säkerställa nämndens förmåga att kunna 

upprätthålla samhällsviktig verksamhet är att verksamheterna har aktuella kontinuitetsplaner. 

Under våren kommer därmed nämnden fokusera på att skapa nämndövergripande struktur för 

kontinuitetsplanering. 

Nämnden deltar i stadens arbete för att höja den civila beredskapen. Arbetet med att 

säkerställa trygghetspunkternas funktionalitet fortlöper enligt plan där övning kommer 

genomföras under våren. Kommunikationsinsatser gentemot Järvaborna kommer genomföras 

under året för att öka invånarnas kännedom om trygghetspunkterna. Förankring av nämndens 

krigsledningsplan och krigsorganisation har påbörjats där informationssatsningar har 

genomförts med nämndens chefer. Arbetet fortgår under året med vidare förankring hos 

samtliga medarbetare och arbetsgrupper. Nämnden deltog i mars i den stadsgemensamma 

krisövningen STADSÖ24 som hade temat höjd beredskap. Lärdomar och erfarenheter från 

övningen kommer ligga till grund för utveckling av nämndens krigsledningsorganisation och 

beredskap. 

Systematiskt informationssäkerhetsarbete 

Under perioden har nämnden haft fortsatt fokus på att skapa en gemensam 

organisationsstruktur för att säkerställa det systematiska informationssäkerhetsarbetet inom 

nämndens verksamhet. Nämndena arbete med att implementera de lokala 

tillämpningsanvisningarna fortgår, där prioriterat utvecklingsarbete under året är framtagande 

av nämndövergripande struktur- och uppföljningsprocess för systematisk uppföljning och 

kontroll. 

En viktig del för att kunna kvalitetssäkra det systematiska informationssäkerhetsarbetet är 

genomförande av kompetenshöjande insatser för nämndens medarbetare. Kunskapshöjande 

insatser gällande personuppgiftshantering och e-posthantering har genomförts. Nämnden har 

fortsatt att utveckla introduktionen för nyanställda medarbetare och chefer, där 

informationssäkerhet är en central del i den övergripande introduktionen gemensamt för 

samtliga nyanställda i nämnden. 

Ett fortsatt utvecklingsarbete under året är att fortsätta arbetet med att öka andelen 

medarbetare som genomför de obligatoriska grundutbildningarna om informationssäkerhet 

och dataskydd. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel elektroniska 
inköp 

   47,03 %  65 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

2024 

  Andel 
upphandlade avtal 
där kontinuerlig 
uppföljning 
genomförts 

   100 %  81 % 81 % 2024 

  Genomförda 
åtgärder inom risk- 

     100 % 100 % 2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

och 
sårbarhetsanalys 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med förskolenämnden, 
socialnämnden, utbildningsnämnden, äldrenämnden och 
stadsdelsnämnderna bedriva fortsatt kunskaps- och 
förmågeuppbyggnad inom måltidsberedskap 

2024-01-01 2024-12-31  

  Servicenämnden ska i samarbete med kommunstyrelsen, 
förskolenämnden, kulturnämnden, socialnämnden, 
utbildningsnämnden, äldrenämnden och stadsdelsnämnderna 
påbörja viss drift av centralt beredskapslager för medicinskt 
skydds- och förbrukningsmateriel, livsmedel samt vissa 
förbrukningsmateriel i syfte att höja stadens beredskapsförmåga 

2024-01-01 2024-12-31  

  Stadsdelsnämnderna ska i samråd med kommunstyrelsen enskilt 
eller i samverkan öva aktivering av trygghetspunkter inom sitt 
geografiska område 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.5.1 I nämndens verksamheter är beredskapen hög och rådigheten 

stark 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Vid upphandlingar ställer nämnden samma kvalitetskrav oavsett driftsform. Uppföljningar av 

upphandlad verksamhet samt av verksamhet i egen regi genomförs regelbundet och 

systematiskt. Inköp sker elektroniskt för att säkerställa rätt pris och rätt kvalitet.  

 

Nämnden medverkar till stadens arbete med att höja den civila beredskapen genom att ha en 

fungerande krigsledningsplan, krisledning och krisberedskap i de egna verksamheterna och 

genom de etablerade trygghetspunkterna. Under året genomför nämnden övning gällande 

aktivering av trygghetspunkterna för att stärka funktionaliteten. Nämndens krisstöd fyller en 

viktig funktion för att ge invånare psykosocialt stöd vid allvarliga händelser. Utbildning och 

övning sker regelbundet. Krisledningsövningar genomförs regelbundet för att upprätthålla en 

god handlingsförmåga.   

 

Basen för beredskapen i verksamheten är det fortsatta arbetet med risk- och 

sårbarhetsanalyser och de åtgärder som tas fram i samband med detta. Verksamheterna 

utvecklar arbetet med kontinuitetshantering utifrån gemensam nämndövergripande struktur 

för ökad likställighet och kunskapsuppbyggnad.   

 

I förskoleverksamheterna och verksamheter för äldre, personer med funktionsnedsättning och 

inom socialpsykiatrin säkerställs kunskap och förmåga utifrån stadens rekommendationer för 

måltidsberedskap.  
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Nämnden bedriver ett strukturerat och systematiskt informationssäkerhetsarbete. Nämnden 

säkerställer att nämndens lokala anvisning är implementerad och känd inom samtliga 

avdelningar. För att upprätthålla kunskapen kring informationssäkerhet ska medarbetare 

genomgå de obligatoriska utbildningarna i dataskydd och informationssäkerhet. 

Förväntat resultat 

- Andel upphandlade avtal där kontinuerlig uppföljning genomförts uppgår till minst 81% 

- Andel elektroniska inköp (systemutnyttjande) uppgår till minst 65% 

- Nämndens krigsledningsplan är förankrad i alla verksamheter 

- Nämndens beredskapsförmåga ökar  

- Trygghetspunkternas funktionalitet har ökat utifrån lärdomar av genomförd övning 

- Arbetet med dataskydd och informationssäkerhet sker systematiskt 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att samtliga sju aktiviteter kommer att 

genomföras. 

Utöver ovanstående baserar nämnden sin bedömning på följande: 

Nämndens arbete med att förankra krigsledningsplan och krigsorganisation har påbörjats 

under perioden och fortgår under året. Vidare har arbetet med trygghetspunkterna fortlöpt 

enligt plan där utrustning köpts in och bemanningsorganisation inrättats. 

Nämnden fortsätter att utveckla nämndorganisation och samverkansstrukturer för att 

säkerställa det systematiska informationssäkerhetsarbetet. Informationssäkerhetsarbetet är 

komplext och involverar samtliga medarbetare och chefer inom nämnden. Ett fokusområde 

under året är att målgruppsanpassa information och utbildningsupplägg för verksamheterna, 

för att fler medarbetare ska kunna tillgodogöra sig grundläggande kunskap. Införandet av Pm3 

som styrmodell och genomförande av informationssäkerhetsklassningar fortgår enligt plan. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Driftsätta upphandlat verktyg för kvalitetsuppföljning av lokalvård 2024-01-01 2024-06-30  

  Genomföra nämndövergripande översyn av kontinuitetshantering 
gällande nämndens samhällsviktiga verksamhet 

2024-01-01 2024-06-30  

  Genomföra kommunikationsinsats inom nämnden rörande 
krigsorganisation och nämndens arbete inom civil beredskap 

2024-01-01 2024-06-30  

  Införa Pm3-modell gällande systemförvaltning 2024-01-01 2026-12-31  

  Medarbetare genomför kompletterande utbildningar inom 
informationssäkerhet och dataskydd 

2024-01-01 2024-12-31 Avvikelse 

Analys 

Stadsledningskontoret skulle under januari lanserat nya utbildningar gällande informationssäkerhet för genomförande under 
januari-oktober 2024. Nämnden har ännu inte fått tillgång till dessa utbildningar och inväntar vidare information kring 
genomförande av aktiviteten. Verksamheterna har därmed inte kunnat påbörja aktiviteten enligt plan. 
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Utveckla arbetssätt inom nämndens medborgarserviceverksamhet 
för att stärka den enskildes rättigheter inom dataskydd och 
informationssäkerhet 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla nämndövergripande struktur och arbetssätt kring 
personuppgiftshantering 

2024-01-01 2024-08-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.6 Tryggheten ska öka genom 

förebyggande insatser 

 Uppfylls delvis 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet delvis 

kommer att uppfyllas under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för samtliga KF-

indikatorer bedöms uppnås delvis, att förväntade resultat för underliggande nämndmål 

uppfylls och utifrån att samtliga aktiviteter kommer genomföras under året. Vidare baserar 

nämnden sin bedömning av måluppfyllelsen utifrån att nämnden fortsätter genomföra insatser 

för att öka den upplevda tryggheten med fokus på särskilt sårbara grupper. En prioritering 

under året är att stärka kommunikationen gentemot stockholmarna och civilsamhället för ökad 

delaktighet i nämndens trygghetsarbete. Utifrån senaste resultaten från både 

trygghetsmätningen och medborgarundersökningen är utvecklingen positiv där den upplevda 

tryggheten ökat. Nämnden gör dock bedömningen att nämnden fortsatt inte kommer kunna nå 

de uppsatta årsmålen för 2024, gällande KF-indikatorerna kopplat till 

verksamhetsområdesmålet. Bedömningen utgår ifrån, förutom tidigare resultat, att 

enkätundersökningar gentemot Järvaborna är ett mätinstrument som är svårhanterlig av flera 

aspekter samt där svarsfrekvensen är låg. Stockholmarnas upplevda trygghet är avgörande för 

att måluppfyllelsen ska kunna anses vara helt uppfyllt för året. Under året kommer nämnden 

genomföra medborgardialoger om trygghet för att öka de boende, yrkesverksamma och 

besökares kunskap om nämndens trygghetsarbete, i syfte att skapa ökad delaktighet. 

Lokal samverkansöverenskommelse med polisen 

Nämnden har bidragit till och utvecklat det löpande arbetet i Järvas sex områdesbaserade nav 

i syfte att ge snabbare och mer behovsanpassade insatser för individen och för grupper. En 

uppföljning av navsamverkan har genomförts och resultatet visar att majoriteten av aktörerna 

är nöjda med samverkan och att samverkan utvecklats positivt. Identifierade 

utvecklingsområden är fortsatt arbete med strukturer för individsamverkan och ökad kunskap 

kring tecken på barn i riskzon för insocialisering eller nyrekrytering i kriminalitet. En 

överenskommelse har träffats med fristående grundskolor i Järvaområdet som innebär bland 

annat att ett nav för dessa aktörer startas upp under våren 2024. Detta för att säkerställa 

likställighet för skolelever i Järva. 

Samverkan mot det dödliga våldet inom Trefas har fortlöpt under perioden där bland annat 

nämnden samverkat med den lokala avhopparsamordningen hos lokalpolisområde Järva. 

Nämnden har vidare arbetat uppsökande mot individer som omfattas av samverkan inom 
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trefas för att motivera till att de tar emot stöd via sociala insatsgruppen. Detta har resulterat i 

att fem nya individer tar emot stöd. En framgångsfaktor för att lyckas med det uppsökande 

arbetet har varit att besöka individerna på anstalt och häkten. Utifrån att varje person inom 

trefas är unik samt erhåller insats under en längre tid är det inte aktuellt att göra en jämförelse 

av siffrorna från föregående år eftersom en ökning eller minskning inte ger en förklaring till 

om arbetet bedöms ge effekt. 

Nämndens anhörigstöd har fortsatt för anhöriga till personer som har drabbats av skjutningar 

och dödligt våld där nio personer sökt insatsen under perioden. Nämnden ser en positiv 

utveckling gällande antalet som söker anhörigstöd då motsvarande siffra för 2023 var sex 

personer. Vidare har nämnden påbörjat ett utvecklingsarbete med ett antal förslag på 

förändringar i syfte att nå fler samt än mer kunna stärka stödet till målgruppen. 

Förändringarna innebär att identifiera trender för att tidigare ställa om vilket stöd som erbjuds 

samt erbjuda stöd till syskon till personer i kriminalitet, 

Otillåten påverkan 

Nämnden har under perioden lanserat en digital utbildning i otillåten påverkan som är 

tillgänglig för alla medarbetare. Syftet med utbildningen är att stärka medarbetare i hur de kan 

skydda sig själva, sina kollegor och sin arbetsplats mot otillåten påverkan och är en del i det 

systematiska arbetsmiljöarbetet mot hot, våld och annan otillåten påverkan. 

Platssamverkan 

Platssamverkan bedrivs i stadsdelsområdets tre särskilt utsatta områden såsom Rinkeby, 

Tensta och Husby. Arbetet utgår utifrån stadens modell och nämndens process i samverkan 

med polisen och satsningen på att motverka de öppna drogscenerna. 

Platsaktivering 

Under perioden har nämnden bland annat medverkat i firandet av internationella kvinnodagen 

med arrangemang i Tensta Galleria och firandet av Eid al-fitr som uppmärksammats i både 

Rinkeby och i Tensta, bidragit till valborgsfirandet i stadsdelsområdet, arrangerat vårfest i 

Tensta och medverkat i vårmarknaden i Spånga. Planering pågår för att genomföra 

nationaldagsfirande, midsommarfirande och Sommar i Järva. Sommar i Järva kommer att 

pågå under åtta sommarveckor på torgen i Tensta, Rinkeby, Husby och Spånga. I 

organisationen för Sommar i Järva kommer nio handledare och 90 ferieungdomar att ingå. 

Nämnden kommer även att delta i arrangemanget med Rinkebyfestivalen i augusti. 

Fritidsbibliotekets popup-verksamhet är ett återkommande inslag i nämndens platsaktivering. 

Våldsbejakande extremism 

Under perioden har nämnden påbörjat planering i syfte att stärka arbetet mot våldsbejakande 

extremism i samverkan med andra aktörer kopplat till de nya stadsövergripande riktlinjerna. 

Ett förslag håller på att arbetas fram och kommer att implementeras i samband med att de nya 

riktlinjerna har antagits i kommunfullmäktige. I syfte att möjliggöra samplanering samt att 

målgruppen får kännedom om vilket stöd som finns att få har nämnden upprättat en 

samverkan med Aleris psykiatri. 

Arbete mot välfärdsbrottslighet 

Ett antal företag som har eller har haft kunder i stadsdelsområdet, har under perioden avslutats 
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eller blivit uppsagda från LOV-avtal med staden. Nämnden har i dessa fall aktivt medverkat i 

arbetet med granskning av dessa företag. Under perioden har inga återkrav ställts av nämnden. 

Under perioden har ett antal ärenden identifierats där nämnden inlett särskilda granskningar 

fakturor har avvisats och parkerats för vidare utredning. Detta sker utifrån misstanke om 

oegentligheter i form av ekonomisk brottslighet gentemot nämnden och brister i utförande av 

beviljade insatser för en enskild individ. Oegentligheter har uppmärksammats inom 

verksamhetsområdena äldreomsorg, funktionsnedsättning samt socialpsykiatri. En översyn 

har inletts gällande befintliga arbetsrutiner och arbetssätt mot välfärdsbrottslighet inom dessa 

verksamhetsområden. 

Nämnden ingår i fyra av stadens fem olika arbetsgrupper inom området Krafttag mot 

välfärdsbrott. Grupperna ska ta fram olika stadsövergripande stödmaterial för det dagliga 

arbetet och som underlag för att genomföra särskilda granskningar. Nämnden ingår även i ett 

flertal olika riksövergripande nätverk och projekt mot välfärdsbrott inom 

verksamhetsområdena äldreomsorg, funktionsnedsättning samt socialpsykiatri. Inom projektet 

Cura har man under perioden inlett ett samarbete med att ta fram ett metodstöd för granskning 

av insatsen hemtjänst, detta arbete leds av skatteverket. Inom Curas spår personlig assistans, 

har nämnden valts ut att delta i ett särskilt samarbete med Försäkringskassan för att se över 

samverkansmöjligheter. 

Välskött och tryggt stadsdelsområde 

Platsaktivering  
Under perioden har nämnden bland annat medverkat i firandet av internationella kvinnodagen 

med arrangemang i Tensta Galleria och firandet av Eid al-fitr i både Rinkeby och Tensta, 

bidragit till valborgsfirandet i stadsdelsområdet, arrangerat vårfest i Tensta och medverkat i 

vårmarknaden i Spånga. Planering pågår för att genomföra nationaldagsfirande, 

midsommarfirande och Sommar i Järva. Sommar i Järva kommer att pågå under åtta 

sommarveckor på torgen i Tensta, Rinkeby, Husby och Spånga. I organisationen för Sommar 

i Järva kommer nio handledare och 90 ferieungdomar att ingå. Planering för nämndens 

deltagande i arrangemanget med Rinkebyfestivalen i augusti pågår. Fritidsbibliotekets popup-

verksamhet är ett återkommande inslag i nämndens platsaktivering. 

Trygghetsinvesteringar i stadsmiljön 

Nämnden har sökt och beviljats trygghetsmedel för flera insatser i stadsmiljön under året. 
Ansökningarna tar avstamp i iakttagelse från trygghetsinventeringar, inkomna synpunkter och 

förslag och andra dialoger som genomförts. 

 Konstnärlig gestaltning och utsmyckning av en gångtunnlar och murar - 1,5 MSEK. 

Arbetet genomförs under sommaren i samverkan med Unga berättar och 

feriearbetande ungdomar och planering pågår.  

 Belysning Tenstadalen - 3 MSEK. Arbetet är inlett och är en del i projektet med 

anläggningen av en skatepark. 

 Utegym Husby gård - 1,3 MSEK. Arbetet har inletts. I arbetet med utegymmet vid 

Husby gård använder Järva stadsdelsnämnd modellen för medborgarbudget i en lite 

mindre skala. Ramarna för placeringen (Husby gård) och vad som ska genomföras 
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(utegym) är redan satta, vilket innebär att invånarnas förslag och idéer i huvudsak 

handlar om utrustningen på gymmet. Genom de här tydliga ramarna blir utegymmet 

ett bra pilotprojekt för Järva stadsdelsnämnd. Syftet är inte bara att öka invånarnas 

inflytande över sitt område, utan även att processen ska kunna användas som ett 

lärande exempel för nämndens arbete med kommande medborgarbudgetar. 

För att samla in hur Husbyborna vill att deras nya utegym har en webbenkät med fyra frågor 

använts om vad som är viktigt för dem när de tränar. Nämnden har besökt olika råd och 

träffpunkter för att nå de målgrupper som utpekats som extra viktiga, samt bjudit in till en 

öppen workshop på platsen för utegymmet och ytterligare en workshop på medborgarkontoret 

i Husby. Enkäten med frågor var öppen 22 mars–17 april. Svaren sammanställs till ett antal 

förslag som invånarna kan rösta på. Röstningen kommer att pågå i maj och genomförs på 

webbplatsen start.stockholm/påverka-ditt-husby. Utegymmet finansieras av trygghetsmedel. 

 Belysning Gryningsparken - 600 TSEK. Arbetet har inte påbörjats ännu. Tveksamt om 

detta kommer att genomföras, eftersom ursprungsansökan var betydligt mer 

omfattande och belysningsarbetet är avhängigt att andra insatser genomförs innan 

belysningsarbetet tar vid. 

Skötsel och renhållning 

Stadsdelsnämnden har nu påbörjat planeringsarbetet för att överta skötseln av park-och 

naturmark i egen regi. I februari tillsattes en projektorganisation för arbetet och nämnden 

fattade ett inriktningsbeslut om tidplanen framåt. Övertagandet planeras nu ske till viss del i 

juli 2025 samt i sin helhet oktober 2025. I projektorganisationen finns tre arbetsgrupper; en 

för inköp och upphandling, en för lokal och utomhusytor och en för organisation. Den 

förstnämnda har börjat arbetet med att ta fram en behovsanalys för lokalen och tillhörande 

ytor. I den andra gruppen har arbetet kommit längst där störst fokus har legat på att upphandla 

ett nytt driftavtal som ska gälla från den första oktober 2024. Det sker då befintliga två 

driftavtal löper ut i september. Arbetet i den sistnämnda gruppen påbörjas senare i vår, men 

rekrytering av en parkchef pågår.  

Nämndens parkingenjörer genomför regelbundna stickprovs-/utekontroller på utförda arbeten 

inom driftentreprenaden. Uppföljning sker även via skötseldagböcker samt i driftportalen. 

Kontrollerna utförs för att säkerställa att entreprenadarbetet håller en god kvalitet. Utöver 

utekontrollerna så har stadsdelsnämnden även följt upp entreprenörens arbete genom 

stickprovskontroller. 

Arbetet med att placera ut kärl för sopsortering i parker har påbörjats. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel 
stockholmare som 
upplever trygghet i 
den stadsdel där 
man bor 

   60  %  79  % 79 % 2024 

Analys 

Utfall på indikatorn kommer redovisas i samband med T2. Prognosen är att årsmålet för 2024 inte kommer uppnås helt. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

Andelen personer som på det hela taget tycker att sin stadsdel är trygg att bo ökade med 10 procentenheter från 2022 till 
2023 (från 50 till 60 procent). Nämnden bedömer att tryggheten har ökat i området de senaste åren, kraftig minskning av 
antalet skjutningar bedöms vara en bidragande orsak till att området upplevs som tryggare. Nämnden fortsätter att arbeta 
utifrån den lokala samverkansöverenskommelsen med polisen och trygghetsstrategin där arbetet avser både social och 
situationell prevention. Det trygghetsskapande arbetet är fortsatt prioriterat och ett flertal aktiviteter kommer genomföras 
under året som förväntas ge resultat och öka tryggheten i stadsdelsområdet. Trots detta bedömer nämnden inte att det 
rimligt att årsmålet på 79 procent uppnås. 

  

 

Stockholmarnas 
nöjdhet med 
renhållning och 
städning 

   60  %  73  % 73 % 2024 

Analys 

Utfall på indikatorn kommer redovisas i samband med T2. Prognosen är att årsmålet för 2024 inte kommer uppnås helt. 
Föregående års resultat från medborgarundersökningen visade på en positiv trend med en ökning från 53 till 60 procent. 
Nämnden arbetar på olika sätt för att minska nedskräpning, bland annat genom ökad kommunikation och skräpplockarevent. 
Trots detta bedömer nämnden inte att det är rimligt att årsmålet på 73 procent uppnås. 

  

 

Stockholmarnas 
nöjdhet med 
skötsel och 
städning av park 
och grönområden 

   62 %  73 % 73 % 2024 

Analys 

Utfall på indikatorn kommer redovisas i samband med T2. Prognosen är att årsmålet för 2024 inte kommer uppnås helt. 
Föregående års resultat från medborgarundersökningen visade på en positiv trend. Andel invånare som är nöjda med 
skötseln och städningen av parker och grönområden i sin stadsdel ökade från 58 procent för 2022 till 62 procent för 2023. 
Nämnden fortsätter utveckla uppföljningen av det arbete som genomförs i syfte att säkerställa att parkskötsel och renhållning 
inom stadsdelsområdet håller god kvalitet. Trots detta bedömer nämnden inte att det är rimligt att årsmålet på 73 procent 
uppnås. 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samråd med socialnämnden, 
utbildningsnämnden, äldrenämnden och samtliga 
stadsdelsnämnder, fortsätta utvecklingen av en 
nämndövergripande struktur i arbetet mot välfärdsbrott med fokus 
på riktade kontroller genom tillämpning av riskprofiler och en ökad 
grad av dokumentation och informationsdelning 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.6.1 Förebyggande insatser ökar tryggheten och stadsdelsområdet är 

tryggt och välskött 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Stadens trygghetsprogram är vägledande för nämndens brottsförebyggande- och 

trygghetsskapande arbete. Utgångspunkten i arbetet är insatser och åtgärder som planeras och 

genomförs i samverkan mellan nämndens verksamheter och polisen, fackförvaltningar, 

fastighetsägare, civilsamhälle samt övriga viktiga aktörer. Denna samverkan konkretiseras 

och följs upp inom ramen för den lokala samverkansöverenskommelsen med polisen samt via 

arbetet inom nämndens lokala brottsförebyggande råd. Prioriterat under året är att utveckla 
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arbetet med systemhotande brottslighet och välfärdsbrott, våld i nära relation samt 

platssamverkan på otrygga brottsutsatta platser. Nämnden genomför medborgardialoger och 

trygghetsinventeringar för att säkerställa att invånarperspektivet tas tillvara vid genomförande 

av trygghetsskapande åtgärder.  

 

Ett led i det trygghetsskapande arbetet är att fortsatt delta i de utsättningsmöten som 

genomförs där fältassistenter, polis, nattvandrare och räddningstjänst medverkar, för att skapa 

en gemensam lägesbild. För att systematisera informationsflödet gällande det som 

framkommer på utsättningsmöten kommer denna information att delges till samtliga 

deltagande i nattvandringen. Nämnden kommer att möjliggöra för deltagare i nattvandringen 

att samlas, dela information samt samordna sig inför vandringen. Det våldspreventiva arbetet 

fortlöper genom metoden MVP (Mentorer i våldsprevention) högstadiet och mellanstadiet. 

Arbetet riktas både till barn och unga under skoltid samt till deras föräldrar. Under 2024 ska 

utvärderingsmodellen implementeras och underlaget användas i utveckling av metoden. 

 

Nämnden deltar i stadens arbete mot välfärdsbrott och under året säkerställs samt 

implementeras rutiner för identifiering och hantering av bedrägeriförsök samt att medarbetare 

genomgår utbildning. De lokala riktlinjerna för föreningsbidrag i Järva används som ett 

verktyg för att motverka välfärdsbrottlighet genom noggrann och transparent handläggning 

samt kontroll av ekonomiskt stöd.  

 

Nämnden kommer satsa på platsaktivering med kultur- och fritidsaktiviteter i det offentliga 

rummet för att skapa en mer levande och trygg utemiljö. Under sommaren arrangeras 

exempelvis Sommar i Järva på flera platser i stadsdelsområdet. 

Förväntat resultat 

- Fler unga känner sig trygga i stadens skolor 

- Dialogmöten skapar löpande dialog med föräldrar i stadsdelsområdet 

- Gemensamt informationsutbyte från utsättningsmöten med nattvandrande föreningar 

- Nöjdheten med renhållningen i stadsdelsområdet ökar 

- Nöjdheten med skötsel och städning av parker och grönområden ökar 

- Andelen invånare som upplever att stadsdelsområdet är tryggt att bo i ökar 

- Andelen kvinnor som upplever att stadsdelsområdet är tryggt att bo i ökar 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas delvis under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat prognostiseras nås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Under de senaste åren har trygghetsmätningar och medborgarundersökning visat på en ökad 

upplevd trygghet bland de boende i stadsdelsområdet. Denna positiva trend bedöms kunna 

fortgå då nämnden utvecklar det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet. En 

operativ lägesbild tas fram och kommuniceras varje vecka. Syftet är att följa den lokala 

utvecklingen och samordna resurser dit de behövs samt att sprida informationen till aktörer i 

civilsamhället, för att även de ska kunna förlägga sina insatser dit de bäst behövs. 
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Trygghetsinventeringar i Kista och Husby har genomförts enligt plan under perioden. 

Platssamverkan i Rinkeby, Tensta och Husby genomförs enligt stadens modell och nämndens 

process med bred representation. Syftet är att öka tryggheten på den geografiskt avgränsade 

platsen. Varje platssamverkansgrupp har regelbundna möten var fjärde vecka, uppdaterade 

lägesbilder och identifierade åtgärder. Genom polisens prioritering av insatser i Tensta och 

genom att den regelbundna samverkan med erfarenhetsutbyten och dialog finns förhoppningar 

om goda synergieffekter i trygghetsarbetet. 

Nämnden kan med kort varsel starta samverkan internt eller externt för att komma till rätta 

med otrygghet på andra platser. Under utveckling är en särskild insats för Basargången och 

den negativa utvecklingen på Sibeliusgången uppmärksammas. Med anledning av att stadens 

uppsökande verksamheter under en period uppmärksammat en ökning av otrygghetsskapande 

grupperingar i och omkring Kista centrum har stadsdelen samlat sina egna uppsökande 

verksamheter, tillsammans med socialförvaltningens verksamheter, polisen, Avarn, Citycon 

och MTR. Detta för att gemensamt undersöka vilka åtgärder som behövs för att öka 

tryggheten samt hänvisa individer i behov av hjälp till rätt instans. Den trygghetsskapande 

insatsen kommer pågå under våren och innebär att de uppsökande verksamheterna kommer 

lägga extra tid på platsen samt kartlägga problematiken på platsen. 

Arbetet med dialogmöten fortlöper enligt plan tillsammans med polismyndigheten och 

utbildningsförvaltningen i syfte att arbeta uppsökande och möjliggöra dialog och 

kontaktvägar in till respektive verksamhet/myndighet, vilket bedöms öka invånarnas tillit och 

förtroende. Under perioden har ett dialogmöten genomförts, riktat till vårdnadshavare med 

tema föräldraskapets utmaningar där 50 personer deltog. De områdesbaserade naven i Akalla, 

Husby, Kista, Rinkeby och Tensta har påbörjat planeringen inför höstens dialogmöten som 

kommer att ha olika tema, blanda annat ungas liv på sociala medier. 

Nämnden fortsätter att samverka med civilsamhället och aktiva invånare, exempelvis genom 

utsättningsmöten. Dessa fortlöper enligt plan. 

Det våldspreventiva arbetet fortlöper genom metoden MVP (Mentorer i våldsprevention) 

skola samt MVP föräldrar mellanstadiet respektive högstadiet där nämnden under perioden 

arbetat med att säkerställa likvärdigt arbetssätt för samtliga elever på skolor i Järva samt 

föräldrar. Resultaten för utvärderingen av MVP föräldrar visar på en viss förändring i 

föräldrarnas beteenden och kunskap efter genomförd utbildning. Modellen för utvärdering 

består av en enkät som lämnas till deltagande föräldrar vid två olika tillfällen (för- och 

eftermätning). Även om resultaten tyder på positiva förändringar har det inte varit tillräckligt 

många föräldrar med i utvärderingen för att kunna dra några slutsatser kring arbetssättet. 

Arbete med att fler föräldrar ska vara med i utvärderingen prioriteras för att vid behov kunna 

anpassa arbetssättet och på så sätt än mer kunna ge relevant stöd till föräldrar. 

Trygghetsmedel har sökts och beviljats för Konstnärlig gestaltning och utsmyckning av en 

gångtunnlar och murar - 1,5 MSEK, Belysning Tenstadalen - 3 MSEK samt Belysning 

Gryningsparken - 600 TSEK. 
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Framtagande av en kommunikationsstrategi där nämndens 
trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete synliggörs 

2024-01-01 2024-12-31  

  Genomföra ett pilotprojekt inom stadsmiljön som präglas av 
invånares delaktighet och inflytande. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Genomföra trygghetsinventering med fokus på särskilt prioriterade 
målgrupper 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utforma en Järvamodell för platssamverkan i samverkan med 
fastighetsägare 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla metoder gällande trygghetsinventeringar 2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.7 Stockholm ska vara en öppen, jämställd 

och demokratisk stad som samarbetar internationellt 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att målet för verksamhetsområdet kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att målvärdet för KF-indikatorn bedöms uppnås helt, 

att förväntade resultat för underliggande nämndmål uppfylls samt att samtliga aktiviteter 

kommer att genomföras under året. Vidare baserar nämnden sin bedömning av 

måluppfyllelsen utifrån att flertal insatser genomförs för att stärka den lokala demokratin och 

öka Järvabornas tillit för nämndens verksamheter och staden i övrigt. Nämnden utvecklar 

även det systematiska arbetet med mänskliga rättigheter och det strategiska arbetet av 

genomförandet av de globala målen inom Agenda 2030 för att nå ökad måluppfyllelse. 

Agenda 2030 

Nämnden ser behov av stärka och utveckla nämndens strategiska arbete med genomförandet 

av de globala hållbarhetsmålen inom Agenda 2030. En viktig del i det arbetet är införandet av 

nämndövergripande hållbarhetsnätverk där förankring av förväntade resultat och uppföljning 

genomförs systematiskt för att säkerställa hållbarhetsarbetet på enhets-, avdelnings- och 

nämndnivå. Införandet av nätverket har försenats vilket innebär vissa avvikelser för nämndens 

strategiska arbete och genomförande av kunskapshöjande insatser utifrån den nya 

nämndsorganisationen. Nämndens hållbarhetsnätverk kommer att starta upp under våren och 

bedömningen är, trots avvikelse, att planerade aktiviteter kommer genomföras under 2024. 

Arbete för att stärka demokratin 

I januari genomförde nämnden årets första dialogforum med civilsamhället, där temat var 

Fokus Järva och det arbete som genomförs utifrån denna satsning. Nästa dialogforum 

anordnas under maj med tema om sommaraktiviteter i staden för barn, unga och 

vårdnadshavare. Dialogforum syftar till är att skapa fler kontaktytor som stärker samverkan 

och möjliggör erfarenhetsutbyte och delaktighet för civilsamhället inom stadsdelsområdet. 

Implementeringen av tillämpningsanvisningar och process gällande IOP och samverkan med 

civilsamhället fortgår enligt plan. 
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Nämndens arbete med genomförande av medborgarbudget rörande ett utegym i Husby 

fortlöper enligt nämndens projektplan. I arbetet har nämnden ett särskilt fokus på att 

säkerställa ett funktionshinderperspektiv i utformningen av utegymmet. 

Nämnden kommer att delta i stadens projekt SCALE Stockholm som ska bidra i 

klimatomställningsarbetet, med start under maj. Projektet har upphandlat tjänster från 

Digidem Lab som är en ideell förening som verkar inom processutveckling och rådgivning för 

deltagandeprocesser, utbildning i metoder för demokratiskt deltagande och organisering samt 

utveckling och support för digitala verktyg för deltagande och transparens. Tillsammans med 

övriga deltagande stadsdelsnämnder, Södermalm, Årsta-Enskede-Vantör och Skärholmen, ser 

nämnden ett behov av att ansöka om demokratimedel med syfte att kunna köpa in ytterligare 

tjänster från Digidem Lab. Ansökan syftar till att få stöd och lära mer om verksamma metoder 

för demokratiskt deltagande och nyttja Digidem Labs verktyg i dialogarbetet inom ramen för 

SCALE Stockholm. Nämnden har ambitionen att gå vidare från dialogen på 

omställningsytorna till att pröva om detta kan utgöra grunden för utformningen av nämndens 

nästa medborgarbudget. Projektet medborgarbudgat ska då ligga inom området 

klimatomställning, hälsa och fritidsodling. 

Arbetet med att öka inskrivningsgraden inom stadsdelsområdets förskolor bidrar till att stärka 

demokratin och att uppfylla läroplansuppdraget att fostra demokratiska medborgare. 

Inför kommande EU-val bidrar nämnden på olika sätt för att öka valdeltagandet inom 

stadsdelsområdet. I januari rekryterades fyra ungdomar till Framtidens Hus för att vara EU-

valsambassadörer. EU-valsambassadörerna är en del av projektet “Mon Vote est-il Utile?”. 

som är finansierat av EU. I februari anordnade ambassadörerna en EU-valskväll med nästan 

60 deltagare i Husby där sex av åtta partier var representerade. Ungdomarna modererade en 

EU-valsdebattboxning med dueller samt ett panelsamtal mellan politiker och föreningslivet på 

temat ökat valdeltagande bland unga. Medborgarkontoren har tillsammans med representanter 

från Valnämnden planerat användning av vissa ytor i lokalen på medborgarkontoret i Husby 

för förtidsröstning under EU-valet. Överenskommelsen innebär att konferensrum kommer 

nyttjas som vallokal under kontorets öppettider. I övrigt kommer biblioteken i 

stadsdelsområdet samordna förtidsröstningen. Vidare genomför nämnden informationsinsatser 

gentemot enskilda, med beslut om ledsagning, om möjligheten att använda sig av ledsagare 

för att ta sig till vallokalen på valdagen eller till en förtidsröstningslokal under 

förtidsröstningen. 

Arbete för att tillgodose de mänskliga rättigheterna 

Barns rättigheter 

I samverkan mellan förskola och socialtjänsten har en handlingsplan, som strävar efter att 

förstärka samarbetet mellan socialtjänst och förskola, tagits fram. Det övergripande målet är 

att ge alla barn tidigt stöd efter behov och möjliggöra föräldrars stöd i föräldraskapet, vilket 

främjar barns utbildning och välbefinnande. 

Nämndens barnrättssamordnare deltar i socialförvaltningens och stadens nätverksträffar för 

barnrättssamordnare. Barnombuden inom socialtjänsten har fått kompetenshöjande insatser 

genom medverkan på Stiftelsen Allmänna Barnhusets barnrättsdagar i Karlstad med tema 

barn som anhöriga. Avdelningen individ och familj har genom Stiftelsen Allmänna Barnhuset 
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utbildad ett flertal medarbetare i BRA-samtal (Barns Rätt som Anhöriga), en beprövad modell 

för samtal med barn när de är anhöriga. 

Jämställdhet 

I ett led för att främja jämställdheten har öppna förskolan Pappaöppet på lördagar. Genom att 

specifikt rikta in sig på att engagera och inkludera fäder i föräldraskapet har öppna förskolan 

skapat ett forum där fäder ges möjlighet att delta aktivt i sina barns liv. Detta initiativ är en 

tydlig signal om arbetet för ökad jämställdhet och övertygelse om att alla föräldrar, oavsett 

kön, har en lika viktig roll att spela i barnens uppväxt och utveckling. 

Nämnden fortsätter att utveckla arbetet med jämställdhetsanalyser. Ett gott exempel på det 

som bidrar till att stärka jämställdhetsperspektivet är det fortsätta arbetet med att 

uppmärksamma kvinnor och flickor som begår brott alternativt befinner sig i kriminella 

miljöer. Arbetssätt vidareutvecklas för att nå fler kvinnor och flickor som tar del av sociala 

insatsgrupper. 

Arbetet med jämställdhet inom fritidsgårdarna för äldre och yngre invånare fortlöper och har i 

flera verksamheter ökat andelen besökande tjejer markant. Ökningen tillskrivs strategiska 

insatser såsom särskilt riktade aktiviteter för tjejer samt kontinuerlig kompetensutveckling. 

Hbtqi- personers rättigheter 

De fritidsgårdar som ännu ej är hbtqi-diplomerade planerar att genomföra utbildning för 

diplomering under hösten. Socialtjänstens verksamheter har genomfört kompetenshöjande 

insatser inom området ungas organisering i frågor som berör sexuell och reproduktiv hälsa 

och rättigheter. 

För att nå ut till fler barn och unga som identifierar sig som hbtqi har mötesplatsen Ung 

hbtqi+ Järva samverkat brett inom nämnden samt med externa aktörer såsom HBTQi hänget 

Lili, RFSL, MUCF, Mini Maria och föreningen Stolta föräldrar för att öka intresset för 

verksamheten. Förväntningen är att antalet unika besökare kommer öka under året. 

Rättigheter för personer med funktionsnedsättning 

För att främja alla barns rätt till likvärdig förskola, arbetar nämndens förskolor aktivt i 

barnhälsoteam. I arbetet ingår det att utveckla strategier för att implementera 

specialpedagogisk kompetens i den övergripande utbildningen i förskolan vilket leder till 

ökad förståelse och möjligheten att möta alla barn, oavsett funktionsnedsättning. 

Samarbetet med verksamheten Passaden och fritidsgårdarna kommer utökas under året vilket 

förväntas leda till att fler personer med funktionsnedsättning kommer att besöka nämndens 

öppna fritidsgårdar. Samarbetet har under våren bland annat innefattat kompetensstärkande 

insatser inom NPF (skriv ut) för samtlig personal på fritidsgårdarna. 

I arbetet med medborgarbudget och utformning av utegym i Husby finns ett särskilt fokus på 

funktionshinderperspektivet. Detta genomförs genom bland annat besök på råden för 

pensionärs- och funktionsnedsättningsfrågor samt ungdomsgården Electric. 

Nationella minoriteters rättigheter 

Nämndens förskolor har strategiskt implementerat åtgärder för att informera vårdnadshavare 

om deras rätt till förskoleutbildning på nationella minoritetsspråk. Vidare bevakas de 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 97(109) 

 

 

nationella minoriteternas rättigheter genom språkinventeringar i barngrupperna. Detta främjar 

både mångfald och respekt för individuella kulturella och språkliga behov i förskolans 

utbildning. 

 

Under våren kommer medarbetare inom nämndens medborgarkontor att genomgå en 

utbildning om romer och romsk inkludering som en del av verksamhetens inkluderingsarbete. 

Utbildningen syftar till att fördjupa förståelsen för den romska kulturen och utmana fördomar. 

Genom att öka enhetens kunskap och medvetenhet kommer verksamheten skapa en mer 

inkluderande miljö och förbättra servicen till Järvaborna. 

En viktig utgångspunkt i arbetet med att stärka nationella minoriteters rättigheter är att beakta 

att barn har en förstärkt rätt att utveckla sin kultur och sitt språk. Under perioden har därmed 

även ett flertal kulturaktiviteter genomförts särskilt riktade till barn, där bland annat den 

samiska nationaldagen, sverigefinnarnas dag samt romska nationaldagen uppmärksammats i 

samverkan med Tensta bibliotek. 

Arbete för att motverka rasism 

Nämndens verksamheter arbetar aktivt för att motverka rasism och diskriminering. Ett gott 

exempel är nämndens förskolors arbete med att integrera kulturellt mångfaldiga material och 

aktiviteter i utbildningen, exempelvis genom att visa på och lyfta olika kulturer, traditioner 

och bakgrunder. Det kan inkludera att läsa böcker från olika kulturer, lära sig sånger och lekar 

från olika delar av världen, och utforska mat från olika kulturer. Gällande den övergripande 

systematiska uppföljningen inväntar nämnden stadens handlingsplan. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår Årsmål 

KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel med 
förtroende för 
stadsdelsförvaltnin
gen i det område 
där man bor 

     38  % 38 % 2024 

Nämndmål: 3.7.1 Invånarna har tillgång till en jämställd samhällsservice och är 

delaktiga i den lokala samhällsutvecklingen 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Den lokala demokratiska utvecklingen bygger på befolkningens tillit och förtroende för 

nämndens verksamheter och tilliten innevånare emellan. Nämnden för en aktiv och 

kontinuerlig dialog med verksamheternas målgrupper. Möjligheten att lämna 

medborgarförslag är känd och nyttjad. Medborgardialoger är välbesökta och når grupper som 

annars inte gör sina röster hörda. Medborgarbudget är ett verktyg för att involvera 

medborgarna och åskådliggöra en demokratisk process där prioriteringar görs. 

 

Civilsamhället är en viktig samarbetspartner för nämnden i flera avseenden. Nämnden 
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använder samverkansformen idéburet, offentligt partnerskap tillsammans med idéburna och 

ideella organisationer som ett strategiskt verktyg för att finna lösningar på komplexa 

samhällsutmaningar i stadsdelsområdet.  

 

Medborgarkontoren är tillgängliga för alla invånare och har medborgarvärdar som arbetar 

relationsskapande med informationsspridning och är tillgängliga för frågor i 

stadsdelsområdet. Stadsdelsmammor utgår från medborgarkontoren och arbetar uppsökande 

för att sprida information till kvinnor som står långt ifrån arbetsmarknad och som inte gör sina 

röster hörda. 

 

Verksamheterna arbetar för att bidra till ökad måluppfyllelse av de globala hållbarhetsmålen i 

Agenda 2030. Nämndens verksamheter är fria från diskriminering och mänskliga rättigheter 

tas tillvara. Barns rättigheter stärks och jämställdhet mellan kvinnor och män, flickor och 

pojkar är grundläggande faktorer vid analys, utveckling och uppföljning av all verksamhet. 

Nämnden arbetar med jämställdhetsanalyser och vidtar åtgärder där det finns omotiverade 

könsskillnader. Nationella minoriteters rättigheter tas tillvara och nämnden utvecklar sitt 

systematiska arbete så att nationella minoriteter synliggörs och deras rättigheter tillgodoses. 

Förväntat resultat 

- Andel invånare i Järva som kan hitta information om Stockholms stads verksamhet och 

satsningar i Järva-området >51% 

- Barnrätts- och jämställdhetsperspektivet beaktas i nämndens planering av verksamhet, vid 

beslutsfattande samt vid genomförande och uppföljning av åtgärder 

- Antalet verksamheter som är hbtqi-certifierade ökar 

- Medarbetares kunskap om nationella minoriteters rättigheter ökar 

- Invånare har fler möjligheter till lokalt demokratiskt inflytande 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat prognostiseras nås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektivet 

En viktig utgångspunkt för att säkerställa att barnrätts- och jämställdshetsperspektivet beaktas 

i planering och genomförande av verksamheten är att dessa aspekter beaktats vid 

nämndbeslut. Nämnden ser behov av att fortsätta vidareutveckla jämställdhets- och 

barnrättsanalyserna i nämndärenden. Under året kommer därmed ärenderutiner att revideras 

och implementeras, samt utbildningsinsatser genomföras gentemot medarbetare för att öka 

kunskapen om jämställdhet och barnrätt. 

Hbtqi-certifierade verksamheter 

Ett prioriterat område för nämnden är att öka antal hbtqi-certifierade verksamheter. Under 

våren kommer inventering kring vilka av Järvas verksamheter som är certifierade genomföras, 

som kommer ligga till grund för vidare analys kring det fortsatta utvecklingsarbetet. 

Områdesbaserade dialoger 
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Områdesbaserade dialoger har genomförts i sex av stadsdelarna förra året, och nu fortsätter 

arbetet med att återkoppla resultatet av dialogerna. Återkopplingen sker genom olika kanaler, 

såsom utställningar med planscher, på stockholm.växer-hemsidan, affischer i 

stadsdelsområdet samt via sociala medier. Innehållet innefattar både de synpunkter som 

mottagits och hur staden hanterar dem, med ett specifikt fokus på stadsutvecklingsfrågor. 

Samarbete sker med fackförvaltningarna trafikkontoret, exploateringskontoret och 

stadsbyggnadskontoret. Återkopplingen har redan genomförts för Rinkeby och pågick under 

mars månad i Spånga. Utställningen i Spånga hölls på Spånga bibliotek under två veckor och 

invigdes den 14 mars med stadens representanter som deltog i dialogen. Planering för 

återkoppling av dialoger i Akalla, Tensta, Husby och Kista pågår, med ambitionen att även 

presentera dem under Järvaveckan i juni. 

Dialogarbete i samband med parkupprustningar 

Under året kommer arbetet med att rusta upp Nidarosparken i Husby att påbörjas genom 

program- och gestaltningsarbete. Som ett komplement till tidigare genomförda dialoger under 

2023 kommer även nya riktade dialoger att genomföras för att säkerställa att upprustningen 

överensstämmer med invånarnas behov och förslag. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomför projekt rörande medborgarbudget 2024-01-01 2026-12-31  

  Genomföra inventering av vilka verksamheter inom nämnden som 
är HBTQ-certifierade enligt Stockholms stads program och införa 
rutin för kontinuerlig uppföljning. 

2024-01-01 2024-06-30  

  Genomföra kommunikationsinsatser för att öka kunskapen om IOP 
hos det lokala civilsamhället 

2024-01-01 2024-12-31  

  Införa nämndövergripande nätverk och implementera 
samverkansrutiner för hållbarhetsarbetet 

2024-01-01 2024-08-31 Avvikelse 

Analys 

Införande av nämndövergripande hållbarhetsnätverk har försenats. Aktiviteten kommer därmed genomföras senare än 
planerat där implementering av samverkansrutiner bedöms pågå under hela året och ej kunna avslutas inför tertial 2. 

  Utarbeta en strategi för hur nämnden ska medverka till att öka 
tillgången till tillgängliga möteslokaler för föreningslivet 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utreda förutsättningarna för att stärka stödet till romer på 
medborgakontoret 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla jämställdhets- och barnrättsanalyser i nämndprocessen 2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla samverkan med föreningar som företräder personer med 
funktionsnedsättningar 

2024-01-01 2024-12-31  

  Ökade insatser för ökad medvetenhet kring påverkansmöjligheter, 
exempelvis genom Tyck-till appen, synpunkter och 
medborgarförslag 

2024-01-01 2024-12-31  
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Uppföljning av ekonomi 

Uppföljning av driftbudget 

Mnkr Budget 
Begärda 

budgetjusteringa
r 

Prestations- och 
omslutnings-
förändringar 

Prognos Avvikelse 

Anslag för 
nämndens 
verksamhet (netto) 

3 215,9  1,0  -25,0  3 191,9  0,0  

Kostnader 3 387,6  1,0  -25,0  3 363,6  0,0  

Intäkter -171,7  0,0  0,0  -171,7  0,0  

Prognos/avvikelse 
före 
resultatdispositioner 

    0,0  

Resultatenheternas 
överskott från 2023 

    63,3  

Resultatenheternas 
överskott till 2025 

    -63,3  

Prognos/avvikelse 
efter 
resultatdispositioner 

    0,0  

Budgetförutsättningar 

Den av kommunfullmäktige beslutade driftbudgeten för 2024 uppgår för nämnden till netto 

3 209,1 mnkr. 

Under februari har kommunstyrelsen i ärendet Avstämning av mål och budget för 2024 fattat 

beslut om budgetjusteringar om totalt 6,8 mnkr i ökade driftmedel. Därmed blir den justerade 

driftbudgeten netto 3 215,9 mnkr. 

Se vidare i tabellen nedan och under respektive verksamhetsområde. 

Mnkr Netto Budget 
Begärda 
budget-

justeringar 

Prestations- 
förändringar 

Prognos (före 
resultat-

överföringar) 

Prognos (efter 
resultat-

överföringar) 
Avvikelse 

Nämnd och 
administration 

105,7 0,5 0,0 96,2 96,2 10,0 

Individ- och 
familjeomsorg 

646,4 0,0 0,0 646,4 646,4 0,0 

varav barn och 
ungdom 

468,6 0,0 0,0 468,6 468,6 0,0 

varav vuxna 108,3 0,0 0,0 108,3 108,3 0,0 

varav 
socialpsykiatri 

77,0 0,0 0,0 77,0 77,0 0,0 

varav 
nyanlända 

-8,0 0,0 0,0 -8,0 -8,0 0,0 

Stadsmiljö- 
verksamhet 

48,4 0,5 0,0 48,9 48,9 0,0 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 101(109) 

 

 

Avskrivningar 19,8 0,0 0,0 19,8 19,8 0,0 

Internräntor 4,2 0,0 0,0 4,2 4,2 0,0 

Förskole- 
verksamhet 

617,5 0,0 -25,0 590,5 590,5 2,0 

Äldreomsorg 671,1 0,0 0,0 683,1 683,1 -12,0 

Stöd och 
service till 
personer med 
funktions- 
nedsättning 

609,3 0,0 0,0 609,3 609,3 0,0 

Barn, kultur 
och fritid 

135,2 0,0 0,0 135,2 135,2 0,0 

Arbetsmarknad
såtgärder 

40,9 0,0 0,0 40,9 40,9 0,0 

Ekonomiskt 
bistånd 

317,4 0,0 0,0 317,4 317,4 0,0 

varav 
handläggare 

85,0 0,0 0,0 85,0 85,0 0,0 

Övrig 
verksamhet 

0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 

Totalt 3 215,9 1,0 -25,0 3 191,9 3 191,9 0,0 

Nämnd- och förvaltningsadministration 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 105,7 0,5 0,0 96,2 96,2 10,0 

Nettobudgeten för nämnd och administration uppgår till 105,7 mnkr. Kommunstyrelsen har 

till nämnden fördelat 1,0 mnkr för miljö- och klimatsamordnare och 0,5 mnkr för 

platssamverkan; åtgärder avseende trygghetsskapande, brottsförebyggande och 

trivselskapande. 

Prognosen visar ett överskott om 10,0 mnkr och avser ianspråktagande av buffert (10,0 mnkr) 

för oförutsedda kostnader avseende placeringar inom omsorgsverksamheterna. 

Verksamhetsområdet innefattar nämnd- och förvaltningsövergripande administration, HR och 

ekonomi. 

Individ- och familjeomsorg  

Budget 2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 
innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

varav 
övergripande 

0,5 0,0 0,0 0,5 0,5 0,0 
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Budget 2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 
innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

varav barn 
och ungdom 

468,6 0,0 0,0 468,6 468,6 0,0 

varav vuxna 108,3 0,0 0,0 108,3 108,3 0,0 

varav 
socialpsykiatri 

77,0 0,0 0,0 77,0 77,0 0,0 

varav 
nyanlända 

-8,0 0,0 0,0 -8,0 -8,0 0,0 

Totalt 646,4 0,0 0,0 646,4 646,4 0,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 646,4 mnkr. Prognosen visar på en 

budget i balans. Verksamhetsområdet innefattar verksamheterna övergripande, barn och 

ungdom, vuxna, socialpsykiatri samt nyanlända. 

Övergripande 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 0,5 mnkr. Prognosen visar en balans i 

budget. Verksamheten omfattar kostnader för skuldsanering på medborgarkontoret. 

Barn och ungdom 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 468,6 mnkr. Prognosen visar på en 

budget i balans efter resultatdispositioner. 

I dagsläget bedöms placeringskostnader för barn och ungdomar inrymmas inom budget. 

Nämndens förstärkta samarbete med polisen bland annat genom att ha socialsekreterare 

placerade i polishuset gör att fler orosanmälningar kopplade till kriminalitet kommer in från 

polisen. Verksamheten arbetar aktivt med att säkerställa rätt placering för varje individ. Mer 

fokus läggs på täta uppföljningar för att korta ned placeringstiderna, förhandlingar med 

leverantörer kring dygnspriser och tydligare riktlinjer skapas för hemtagningar. 

Verksamheten Barn och Ungdom består av fem enheter. Barn- och ungdomsenheten ansvarar 

för utredningar, uppföljningar av insatser samt placeringar för barn upp till respektive över 12 

år. Familjestödsenheten är stadsdelsnämndens egen öppenvård som erbjuder råd, stöd och 

utbildning för föräldrar. Familj- och mottagningsenheten ansvarar för placeringar av barn och 

ungdomar i familj- och jourhem, kontaktverksamhet, familjerättsärenden och tar emot 

ansökningar samt orosanmälningar för barn och ungdomar. Stöd- och preventionsenheten 

ansvarar för fältgruppens trygghetsskapande insatser som förebygger och minskar risken för 

psykosocial ohälsa, missbruk och kriminalitet bland ungdomar i stadsdelsområdet. 

Bromstensgården är helt intäktsfinansierad och är verksamhetsområdets enda resultatenhet. 

Resultatenheten prognostiserar en budget i balans. 

Vuxna 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 108,3 mnkr. Prognosen visar på en 
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budget i balans. Placeringskostnader för vuxna bedöms i dagsläget inrymmas inom budget 

men prognosen kan förändras då flera LVM- utredningar pågår och kan resultera i kostsamma 

placeringar. 

Relationsvåldsverksamheten har för närvarande många placeringar som tenderar att dra ut på 

tiden utifrån komplexa familjerelationer och hotbilder. Kostnader för dessa har ökat årets 

första månader men bedöms inrymmas inom årets budget. Det är i dagsläget osäkert hur den 

nya lagen gällande egna beslut för barn i skyddat boende samt prishöjningar av dygnspriser 

för skyddat boende kommer att påverka årets prognos. 

Verksamheten består av beroendeenheten, Relationsvåldcentrum väst, Relationsvåldteamet, 

Sociala insatsgrupper samt Hemlöshetsteamet. 

Socialpsykiatri 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 77,0 mnkr. Prognosen visar en budget 

i balans. 

Utförarenheten boendestöd i egen regi är en personalintensiv verksamhet. Ökade 

lönekostnader som överstiger enhetens intäkter innebär att enheten arbetar med att optimera 

schemaläggningen. 

Inom verksamhetsområdet utreds och verkställs insatserna bostad med särskild service, 

boendestöd, gruppboende, sysselsättning, ledsagning och kontaktperson. 

Nyanlända 

Verksamhetsområdet har för året intäkter om 8,0 mnkr budgeterats. Prognosen visar en 

budget i balans. 

Verksamheten omfattar mottagande av ensamkommande barn och flyktingar samt statsbidrag 

bestående av generalschablon. 

Stadsmiljöverksamhet  

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 72,4 0,5 0,0 72,9 72,9 0,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 72,4 mnkr, varav 24,0 mnkr avser 

avskrivningar och internränta. Prognosen visar en budget i balans. 

Verksamhetsområdet omfattar drift inom stadsmiljöområdet. Vägunderhåll under 

vintermånaderna sker delvis enligt rörligt pris per insats, vilket kan få påverkan på 

kostnadsbilden, beroende på behov kopplat till väderleken. Utifrån budgetuppdraget om 

verksamhet i egen regi pågår förberedelser inför 2025. 
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Förskoleverksamhet 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 617,5 0,0 -25,0 590,5 590,5 2,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget prognostiseras till 590,5 mnkr. Kommunstyrelsen 

har beviljat nämnden 0,9 mnkr avseende kemikaliesmart förskola. Prognosen visar ett 

överskott om 2 mnkr efter resultatdispositioner. Detta beror på en högre prognos än 

budgeterat för antal inskrivna barn för året. 

Nämnden arbetar aktivt med att öka inskrivningsgraden och följer och analyserar 

barnantalsprognoser inom verksamheten då barnantalet sjunkit i relation till antalet barn som 

ligger till grund för årets budget. Det är för tidigt att säga om trenden kommer att hålla i sig då 

prognosen av barnantalet inför hösten är fortsatt osäker. Om verksamheterna fortsätter att ha 

ett minskat antal barn behöver bemanningen ses över ytterligare för en effektivare 

resursanvändning. 

Verksamhetsområdet tillhandahåller barnomsorg i stadsdelsområdet för barn mellan 1-5 år 

inom totalt 59 förskolor fördelat på åtta resultatenheter. Inom avdelningen finns en 

resursenhet med administration som ansvarar för öppna förskolor och introduktionsförskolan. 

Äldreomsorg 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 671,1 0,0 0,0 683,1 683,1 -12,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget är 671,1 mnkr. Sammantaget prognostiseras en 

negativ budgetavvikelse om 12,0 mnkr för verksamhetsområdet. 

Hemtjänstenheterna prognostiserar underskott för året vilket främst beror på fortsatt höga 

personalkostnader. Enheterna arbetar med förbättrad schemaplanering och analys av nyckeltal 

för att öka effektiviteten kontinuerligt. 

Uppbyggnadsprocessen av Rinkeby vård- och omsorgsboende medför att enheten belastar 

verksamhetsområdets budget negativt till dess att beläggningen vuxit ikapp. Tre plan av fem 

är idag driftsatta och ytterligare ett våningsplan kan, beroende på efterfrågan av platser, 

komma att öppna under året. Beställarenheten har haft stora volymökningar inom insatserna 

vård- och omsorgsboende samt hemtjänst under det sista kvartalet 2023. Om trenden bibehålls 

under året kan det innebära större underskott. 

Samtliga enheter där underskott befaras arbetar med åtgärdsplaner. 

Verksamhetsområdet utreder, beslutar och verkställer insatser till personer från åldern 65 år 
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och uppåt. Utöver ledning, utvecklingsenhet och beställarenhet finns det fyra utförarenheter. 

Insatser som tillhandahålls av enheterna är bland annat hemtjänst i ordinärt boende, 

nattpatrull, tryggt mottagande i hemmet, servicehus, vård och omsorgsboende, 

korttidsboende, dagverksamhet, aktivitetscenter, MAR (medicinskt ansvarig för 

rehabilitering), MAS (medicinskt ansvarig sjuksköterska), syn-och hörselinstruktörer, 

demenskoordinator och fixartjänster. 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 609,3 0,0 0,0 609,3 609,3 0,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget prognostiseras till 609,3 mnkr. Budgeten baseras 

huvudsakligen på antalet prestationsbaserade LSS-insatser vid avläsningen i augusti 2023 och 

justerats under hösten utifrån avläsningar genomförda i mars och augusti 2024. Prognosen 

visar en budget i balans efter resultatdispositioner. 

Daglig verksamhet erfar utmaningar med att få in fler deltagare på grund av 

lokalbegränsningar, vilket tillsammans med högre lönekostnader kan innebära ett underskott. 

Inom verksamhetsområdet utreds, beslutas och verkställs stödinsatser till personer som har en 

funktionsnedsättning. Insatser som verkställs i egen regi organiseras i fyra resultatenheter, 

bestående av två gruppbostäder och två daglig verksamhet. Utöver dessa finns även en 

utförarenhet med ansvar för personlig assistans, avlösning och ledsagning. 

Barn, kultur och fritid 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 135,2 0,0 0,0 135,2 135,2 0,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 135,2 mnkr. Prognosen visar en 

budget i balans. Verksamheten omfattar medborgarservice, kollo, Framtidens hus, 

ungdomsgårdar, kultur med fokus på barn och unga, parklekar samt korttidstillsyn. Inom 

verksamhetsområdet finansieras även föreningsbidrag och idéburet offentligt partnerskap 

(IOP). 
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Arbetsmarknadsåtgärder 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 40,9 0,0 0,0 40,9 40,9 0,0 

Verksamhetsområdets nettobudget uppgår till 40,9 mnkr. Prognosen visar en budget i balans. 

Nämnden tillhandahåller sommar-, höst- och jullovsjobb riktat till ungdomar inom 

stadsdelsområdet. Nämnden har avsatt en budget i linje med ambitionen om att erbjuda fler 

feriejobb. Verksamhetsområdet består även av offentligt skyddade anställningar. Nämndens 

arbetsmarknadsinsatser erbjuder arbetsförmågebedömning samt aktivitetsförmågebedömning 

med individanpassat arbete som mål. 

Ekonomiskt bistånd 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 317,4 0,0 0,0 317,4 317,4 0,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 317,4 mnkr. Prognosen visar på en 

budget i balans, 

Under året har i snitt 1707 hushåll erhållit försörjningsstöd (tom mars) vilket är 46 hushåll 

lägre jämfört med snittet för samma period 2023 (1753 hushåll). 

För närvarande prognostiseras ingen betydande ökning av antalet hushåll under året men 

prognosen kan förändras med anledning av den rådande lågkonjunkturen. 

Medelbidraget per hushåll och månad uppgår till 11 953 kr och överstiger snitt för staden med 

758 kr. Detta beror till stor del på att antal biståndstagare per hushåll är högre än stadens 

genomsnitt samt de förhöjda kostnaderna för vandrarhemsliknande och akuta boenden. 

Kostnader för tillfälliga boenden har ökat under årets första tertial och uppgår till 1,2 mnkr i 

snitt jämfört med 1,1 mnkr för samma period föregående år. 

Verksamhetens uppdrag är att hjälpa människor att komma tillrätta med försörjningshinder 

samt att pröva rätten till ekonomiskt stöd under tiden. De flesta som uppbär ekonomiskt 

bistånd gör det på grund av arbetslöshet, sjukskrivning eller socialmedicinska skäl. 

Resultatenheter 

Resultatenhetens namn 

Resultat- 
enhetens 

bruttobudget 
2024 

Resultatöver- 
föring från 2023 

Överskott (-) 
Underskott (+) 

Resultat 2024 
Överskott (-) 

Underskott (+) 

Resultat- 
överföring till 

2025 Överskott 
(+) Underskott (-) 

Bromstensgården (IoF) 17 557 -1 756 0 1 756 
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Resultatenhetens namn 

Resultat- 
enhetens 

bruttobudget 
2024 

Resultatöver- 
föring från 2023 

Överskott (-) 
Underskott (+) 

Resultat 2024 
Överskott (-) 

Underskott (+) 

Resultat- 
överföring till 

2025 Överskott 
(+) Underskott (-) 

Akalla förskolor 47 842 -4 784 0 4 784 

Husby förskolor 43 556 -4 356 0 4 356 

Kista förskolor 73 087 -7 309 0 7 309 

Rinkeby förskolor 80 450 -8 045 0 8 045 

Centrala Spånga-Tensta 69 784 -6 978 0 6 978 

Sundby-Bromsten 45 463 -4 546 0 4 546 

Solhem-Flysta 52 913 -5 291 0 5 291 

Östra Tensta 60 650 -6 065 0 6 065 

Bostäder med särskild service S-T 50 143 -5 014 0 5 014 

Fridagruppens dagliga verksamhet 49 372 -4 937 0 4 937 

Rinkeby-Kista dagliga verksamhet 9 316 -932 0 932 

Bostäder med särskild service R-K 32 432 -3 243 0 3 243 

Summa resultatenheter 632 565 -63 257 0 63 257 

Resultatenheterna har en ingående fond om 63 257 tkr. 

 Resultatenheten inom individ- och familjeomsorg prognostiserar en budget i balans.  

 Resultatenheterna inom stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

prognostiserar en budget i balans. 

 Resultatenheterna för förskola prognostiserar sammantaget en budget i balans. 

Resultatenheternas utgående fond beräknas därmed uppgå till 63 257 tkr, se mer i bilaga 1. 

Investeringar 

Mnkr Budget 2024 
Begärda 

budgetjusteringar 
Prognos 2024 Avvikelse 

Parkinvesteringar 10,2 0,0 10,2 0,0 

Parkreinvesteringar 3,3 0,0 3,3 0,0 

Nycklade medel 
Stadsmiljö 

10,4 0,0 10,4 0,0 

Klimatinvesteringar 5,0 0,0 5,0 0,0 

Trygghetsinvesteringa
r 

6,9 3,3 10,2 0,0 

Övriga 
investeringsmedel 

5,0 0,0 5,0 0,0 

Maskiner & inventarier 11,0 0,0 11,0 0,0 

Totalt investeringar 51,8 3,3 55,1 0,0 

Stadsdelsnämndens investeringsbudget uppgår till 51,8 mnkr, varav 40,8 mnkr avser 

stadsmiljöinvesteringar och 11,0 mnkr avser maskiner och inventarier. För 
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stadsmiljöinvesteringar och investeringar i maskiner och inventarier prognostiseras en budget 

i balans. 

Stadsmiljöinvesteringar 

I samband med tertialrapport 1 ansöker nämnden om budgetjustering i form av 

trygghetsmedel om 3,3 mnkr. Ansökan om budgetjustering avser upprustning av basketplan 

som utvecklas till en multisportplan Rinkeby (3,0 mnkr). Insatsen innebär byte av en del av 

markmaterialet för att tillgängliggöra ytan och sedan komplettera med både utrustning och 

belysning på platsen. Den andra ansökan om budgetjustering avser upprustning av gångväg i 

Tallåsvägen Spånga (0,3 mnkr). Insatsen innebär byte av en del av markmaterialet för att 

tillgängliggöra ytan och sedan komplettera med både utrustning och belysning på platsen. 

Kommunstyrelsen har i samband med avstämningsärendet beviljat budgetjustering om 2,5 

mnkr i klimatinvestering för klimatanpassning av en trädallé intill Askebyparken och 2,5 

mnkr för parkleken Rinken. 

Kommunstyrelsen tilldelade även budgetjusteringar om 4,0 mnkr till stadsdelsnämnden 

avseende biologisk mångfald; utveckling av stadsodling i Järva anläggning av ängsmark i 

Järvaområdet samt återställning av naturmark i naturområdet Akalla. 

Ytterligare budgetjustering om 1,0 mnkr tilldelades för investering i naturreservat avseende 

portabla toaletter inom Igelbäcken och renovering av gärdesgård i Akalla by. 

Stadsdelsnämnden blev även beviljad budgetjusteringar om 6,4 mnkr för 

trygghetsinvesteringar som innefattar belysningsinsatser i Gryningsparken och belysning av 

Tenstadalen, utsmyckning och gestaltning av gångtunnlar och murar samt anläggning av ett 

utegym i Husby gård. 

Investeringar i maskiner och inventarier 

Stadsdelsnämnden har i samband med avstämningsärendet blivit beviljade budgetjusteringar 

om totalt 7,8 mnkr. För dessa medel kommer ett antal inköp göras inom äldreomsorgen, 

förskoleverksamheten och verksamhet för barn, kultur och fritid. 

Försäljningar av anläggningstillgångar 

Verksamhetsprojekt (driftprojekt) 

Omslutningsförändringar 

Nämnden redovisar omslutningsförändringar om totalt 93,1 mnkr som preciseras i tabellen 

nedan. 

Mnkr Kostnader Intäkter 

Nämnd och administration 0,0 0,0 

Individ- och familjeomsorg 0,0 0,0 

varav barn och ungdom 20,8 -20,8 
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Mnkr Kostnader Intäkter 

varav vuxen 0,0 0,0 

varav socialpsykiatri 1,3 -1,3 

varav nyanlända 0,0 0,0 

Stadsmiljöverksamhet 0,0 0,0 

avskrivningar 0,0 0,0 

internräntor 0,0 0,0 

Förskoleverksamhet 19,5 -19,5 

Äldreomsorg 31,0 -31,0 

Stöd och service tillpersoner med 
funktionsnedsättning 

11,6 -11,6 

Barn, kultur och fritid 0,0 0,0 

Arbetsmarknadsåtgärder 0,0 0,0 

Ekonomiskt bistånd 8,9 -8,9 

Övrig verksamhet 0,0 0,0 

Totalt 93,1 -93,1 

  

Budgetjusteringar 

Nämnden föreslås hos kommunstyrelsen begära budgetjusteringar om sammanlagt 1,0 mnkr 

avseende driftmedel och 3,3 mnkr avseende investeringsmedel. 

Driftmedel 

 budgetjustering om 0,5 mnkr avseende demokrati och mänskliga rättigheter gällande 

projekt Scale. 

 budgetjustering om 0,5 mnkr avseende biologisk mångfald gällande bekämpning av 

invasiva arter. 

Se mer detaljer i bilaga 3a. 

Investeringsmedel 

 budgetjustering om 3,0 mnkr avseende trygghetsinvestering, multisportplan i Rinkeby.  

 budgetjustering om 0,3 mnkr avseende trygghetsinvestering, upprustning gångväg 

Tallåsvägen. 

Se mer detaljer i bilaga 3b. 

Medel för lokaländamål 

Övrigt 

Övrigt 


